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Нашата дипломация с Ир-

ландия е сравнително млада 
на години, в кои аспекти 
имаме най-много да навак-
сваме?

- 20 години е наистина 
млада, но и същевременно ак-
тивна и продуктивна възраст. 
Официалните ни отношения 
с Ирландия бяха установени 
сравнително късно – през 
1990 г., след демократични-
те промени у нас и края на 
блоковото противостояние 
в Европа. Но човешките и 
културните контакти между 
двете страни датират много 
отпреди тази дата. Вчера на 
тържеството отново бяха спо-
менати имената на ирландци 
като Джеймс Баучър и Пиърс 
О’ Махони, които са оста-
вили трайна следа в нашата 
история. Налице е сходство 
на историческите ни съдби, 
има и една ясна взаимна сим-
патия между двата народа. 
Изминалите две десетилетия 
бяха изключително насите-
ни със събития и процеси, 
главният резултат на които 
е, че България и Ирландия са 
вече равноправни партньори 
в ЕС, като искам да отбележа, 
че именно Ирландия бе една 
от страните, които ни оказаха 
много ценна помощ в под-
готовката ни за членството в 
Съюза. А големият потенциал 
за развитие на двустранните 
ни отношения логично при-
надлежи на бъдещето и на 
контактите и обмена между 
младите хора, които бяха 
максимално улеснени през 
тези 20 години. Радостно е, 
че волята за това е налице 
и през последните години 
събитията, улесняващи този 
взаимен обмен, се случват все 
по-лесно. Ще дам за пример 
меморандума за сътрудни-
чество между Софийския 
университет и най-стария 
университет в Ирландия – 
Тринити Колидж, който се 
подписа през миналата годи-
на по време на посещението 
на президентката Мери Ма-
калийс в България, както 
и откриването на лекторат 
по български език в същия 
университет.

Какви са бизнес новините 
през тази година?

- Последното десетилетие 
се характеризираше със ста-
билен приток на ирландски 
туристи към българските 

зимни и летни курорти и 
със съществени ирландски 
инвестиции в недвижимите 
имоти у нас. През 2009-2010 
г. и в двете направления има 
сериозен спад в резултат на 
финансово-икономическата 
криза, засегнала и двете стра-
ни. Стокообменът в момента 
е също под възможното и 
желано от нас равнище. От 
друга страна обаче, криза-
та открива възможности за 
по-голяма креативност и 
гъвкавост за реализиране 
на повече проекти между 
малкия и средния бизнес. 
Това е било констатирано и 
по време на неотдавнашното 
посещение на ирландска пар-
ламентарна делегация в Со-
фия по покана на българския 
парламент. Ключово значение 
за бизнеса има подобряването 
на въздушните транспортни 
връзки. В момента единстве-
ната редовна пряка линия 
е Дъблин–Бургас, която се 
ползва предимно за тури-
стически пътувания. Водят 
се преговори за стартиране 
на директни полети на ком-
панията Райън Еър до Плов-
див, което изключително би 
улеснило бизнес контактите. 
Пример за нова ирландска ин-
вестиция в условията на кри-
за бе закупуването на сгра-
дата на Телефонната палата 
в София от компанията Уест. 
Използвам възможността да 
отправя от страниците на 
вашия вестник един призив и 

към българските бизнесмени 
във Великобритания да не 
подценяват възможностите, 
които предлага ирландският 
пазар. Той е сравнително 
неголям, но е изключително 
отворен за бизнес проекти, 
които включват излизането 
на трети пазари. Тук можем 
да споменем огромния за 
мащабите на Ирландия из-
нос, който се осъществява на 
пазара в САЩ, например.

По кои направления ще 
лобирате най-активно през 
следващите месеци?

- През есента предстои 
посещение на министъра 
на външните работи Михал 
Мартин в София и очевидно 
основните ни усилия ще бъдат 
за подготовката и резултатите 
на това посещение.

Как могат да се ориентират 
новопристигналите бълга-
ри, търсещи адвокатска или 
консултантска услуга? 

- Българската общност тук 
е сравнително малка, между 
2000 и 3000 души, и хората, 
които пристигат в Ирландия, 
обикновено имат добра под-
готовка за това, което ги очак-
ва. Условията за работа на 
български граждани са описа-
ни много добре на сайтовете 
на съответните държавни ин-
ституции – например в сайта 
на  Министерството на пред-
приемачеството, търговията 
и иновациите /DETI/ - www.
deti.ie. Там има горещи теле-
фони, възможност за бърза 
кореспонденция по интер-

нет, както и списък с често 
задавани въпроси, свързани 
най-вече с постоянната ак-
туализация на условията за 
издаването на разрешителни 
за работа. Разбира се, по-
солството винаги е готово да 
съдейства със съвет и подкре-
па. Поддържаме връзки също 
със специализирани неправи-
телствени организации, раз-
полагащи с мрежа от експерти 
и адвокати, които оказват 
съдействие за интегрирането 
на чужденци и мигранти без-
платно или срещу минимално 
заплащане. Два популярни 
сайта, оказващи помощ при 
решаването на емигрант-
ски проблеми в Ирландия, 
са например www.mrci.ie и 
www.immigrantcouncil.ie. В 
рамките на Министерство-
то на предприемачеството, 
търговията и иновациите /
DETI/ съществува и специ-

ална агенция на име National 
Employment Rights Authority 
/NERA/, чиято задача е да 
съблюдава спазването на 
трудовите закони, която също 
може да се сезира. Смятам, че 
когато е имало отделни про-
блеми, те са били решавани 
конструктивно и в диалог с 
ирландската страна. Много 
полезна в това отношение бе и 
дейността на г-жа Даряна Ко-
цева, досегашен представител 
на МТСП в Лондон, която бе 
акредитирана и в Дъблин.

Имаше ли прогрес през 
тази година относно разре-
шаването на някои положе-
ния в трудовото законода-
телство на Ирландия, които 
дискриминират българите в 
страната, като например, за-
плащането на такса в размер 
от 1000 евро за издаване на 
разрешително за работа на 
български граждани; невъ-
зможността на българите 
да кандидатстват за т.нар. 
“Зелена карта”, която се из-
дава на висококвалифици-
рани специалисти; огромния 
ограничителен списък от 
сектори на пазара на труда, 
в които българите не могат 
да работят; изискването 
членовете на семейството 
на български гражданин, 
пристигнали след януари 
2007 г., да се сдобият с раз-
решение за работа, която да е 
с определена заплата, да не е 
в “затворените” сектори и за 
която трябва допълнително 

да се държи пазарен тест?
- Както вече посочих, ние 

сме в постоянен диалог с ир-
ландските компетентни вла-
сти по тези теми. Конкретните 
разпоредби са публикувани на 
сайта на Министерството на 
предприемачеството, търго-
вията и иновациите /DETI/. 
През последната година бяха 
въведени някои подобрения 
и улеснения. Бяха вдигнати 
ограниченията за студенти, 
завършващи бакалавърска 
степен в Ирландия; от 1 януа-
ри 2010 г. бе отменено въпрос-
ното изискване за сдобиване 
с разрешително за работа за 
членовете на семействата на 
българите, пристигнали след 
януари 2007 г.; бе значително 
облекчен и режимът за из-
даването на т.нар. “зелени 
карти” (разрешителни за 
висококвалифициран труд) 

за български граждани. Това, 
разбира се, са малки и частич-
ни стъпки. Окончателното ре-
шение за цялостното вдигане 
на трудовите ограничения ще 
бъде взето от ирландското 
правителство. Очакваме и се 
надяваме това да стане евен-
туално през 2011 г., както вече 
бе сторено по-рано от други 
държави в съответствие с 
препоръките на ЕК. 

Има ли промени през тази 
година за най-търсените спе-
циалности в Ирландия, кои-
то не попадат в ограничител-
ния списък за българи?

- Преди всичко продължа-
ват да се търсят висококва-
лифицирани специалисти, 
от които ирландската иконо-
мика има нужда, например в 
областта на информацион-
ните технологии, инженер-
ните дисциплини, архитекти, 
специализирани медицински 
кадри и др. 

Намирате ли начини за 
приобщаване към културна-
та програма на посолството 
на учащите се в Ирландия 
български студенти?

- Стремим се да оказваме 
възможното съдействие на 
българските студенти. През 
това лято ще имаме двама 
български стажанти в по-
солството. До голяма степен 
е въпрос и на интереса на са-
мите млади хора - да подемат 
инициативи и да организират 
своя общност, например, 
защо не един български сту-
дентски клуб в Ирландия. 
Студентите, които желаят 
да участват в културните 
прояви на българската общ-
ност, могат да се свържат 
с Българския културен и 
образователен център и учи-
лището „Азбука” на сайта им 
www.bgschoolie.eu

Кое бе централното съби-
тие от нашия културен ка-
лендар през годината до 
момента?

- За мен това бе уникалната 
изложба “Тракийски и келтски 
знаци и символи”, показана в 
Дъблин в края на май и нача-
лото на юни т.г. Изложбата е 
съвместен проект на българ-
ски и ирландски художници 
и демонстрира със средствата 
на съвременното изкуство 
някои уникални сходства и 
паралели в ранното изкуство 
на траки и келти. 

Какво от живота в Ирлан-
дия би Ви липсвало някой 
ден?

- Може би огромното коли-
чество вариации и нюанси на 
тема зелен цвят, които се сре-
щат навсякъде из ирландската 
природа и пейзаж. 

Накрая бих искал да благо-
даря за тази възможност за 
контакт с Вашите читатели 
и за досегашното сътрудни-
чество. Не се колебайте да се 
обръщате към българското 
посолство в Дъблин с всякак-
ви въпроси и предложения.

Страницата подготви: 
Евгений Кайдъмов

На 8 юли в посолството на Р България в Дъблин 
бе чествана 20-годишнина от установяването на 
българо-ирландските дипломатически отношения. 
Юбилеят бе отбелязан с малък символичен принос 
към зелената природа на Ирландия – засаждане в 
градината на Българското посолство на младо дръвче 
от вида ясен (ash – tree), който е един от най-типичните 
и популярни видове, виреещи в Ирландия и в цяла 
Европа. Ясенът символизира едновременно сила, 
здравина и гъвкавост и е дървесината, от която се 
правят стиковете за оригиналния ирландски спорт 
– хърлинг. От ирландска  страна на тържеството 
присъстваха заместник-кметът на Дъблин г-н Маникс 
Флин, генералният секретар в Министерството на 
външните работи Дейвид Кууни, новоназначеният 
посланик на Ирландия в България – Джон Роуън, 
депутатите от ирландския парламент Джон Пери и 
Рори Куин, посланици и дипломати, както и много 
ирландски  приятели на България. На тържеството 
бяха отправени пожелания за възходящо развитие 
на сътрудничеството и партньорството между двете 
страни през следващите десетилетия. 

Какви плодове ще даде този млад ясен, попи-
тахме българския посланик в Ирландия г-н Емил 
Ялнъзов.
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Г-н Емил Ялнъзов е дипломат от кариерата, посланик на България в Ирландия от Г-н Емил Ялнъзов е дипломат от кариерата, посланик на България в Ирландия от 
декември 2007 г. В периода 2004-2007 г. е бил директор на дирекция „ООН и глобални декември 2007 г. В периода 2004-2007 г. е бил директор на дирекция „ООН и глобални 
въпроси в МВнР”. Преди това, от 2001 до 2004 г., е бил заместник-посланик в посолство-въпроси в МВнР”. Преди това, от 2001 до 2004 г., е бил заместник-посланик в посолство-
то ни в САЩ. Има мандати във Виена (в българското постоянно представителство към то ни в САЩ. Има мандати във Виена (в българското постоянно представителство към 
международните организации) и в Хавана като младши дипломат в началото на 90-те международните организации) и в Хавана като младши дипломат в началото на 90-те 
години. години. 

Роден е през 1958 г. в град София. Завършил е английска езикова гимназия в София Роден е през 1958 г. в град София. Завършил е английска езикова гимназия в София 
и Института за международни отношения в Москва. Има научна степен доктор по исто-и Института за международни отношения в Москва. Има научна степен доктор по исто-
рия на международните отношения, както и няколко следдипломни специализации, рия на международните отношения, както и няколко следдипломни специализации, 
включително като стипендиант на ООН и НАТО в периода 1996-2000 г. Владее свободно включително като стипендиант на ООН и НАТО в периода 1996-2000 г. Владее свободно 
английски, испански, френски и руски езици, ползва немски. Съпругата му Силвия е до-английски, испански, френски и руски езици, ползва немски. Съпругата му Силвия е до-
цент по педагогика в Софийския университет „Св. Климент Охридски”. Има двама сина цент по педагогика в Софийския университет „Св. Климент Охридски”. Има двама сина 
– на 19 и 17 г., които в момента учат в Ирландия. – на 19 и 17 г., които в момента учат в Ирландия. 
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Кевин Макгуайър, The 
Daily Mirror
Лидерът на управлява-

щите консерватори все по-
уверено показва истинския 
си цвят. Два месеца след 
изборите той декларира на-
мерението си да превърне 
системата за национално-
то здравеопазване NHS в 
нелепа неправителствена 
организация, спонсорирана 
от частния бизнес. Нейната 
цел ще бъде не опазването 
на здравето на хората, а 
правилното й менажиране 
от ... доктори-икономисти и 
политици.

Новоназначеният ми-
нистър на здравеопазването 
Андрю Лансли изложи през 
изминалата седмица плано-
вете на коалицията за управ-
лението на този сектор през 
следващите години. Казано 
накратко, те са:

• Преориентиране на 80% 
от годишния бюджет за NHS 
към частния бизнес, ръково-
ден от сдружения на местни-
те GP-та.

•  Премахване на местни-
те центрове за оказване на 
първа медицинска помощ и 
местната здравна админи-
страция.

• Подобряване впослед-
ствие на услугите за обик-
новените хора, защото реше-
нията за тях ще се вземат не 
от “безлични бюрократи”, а 
от децентрализирани звена. 

• Като отделим настрана 
“мениджърската” опаковка, 
остава голата истина в тази 

реч. Дейвид Камерън иска 
да приватизира здравео-
пазването и да преобърне с 
главата надолу достъпа до 
безплатното здравно об-
служване, като го натресе 
в лотарията на пощенските 
кодове на адресите на паци-
ентите, за да може за пореден 
път да триумфират вездесъ-
щите пазарни правила, в 
които приходите са всичко, 
а разходите – нищо.

Навремето кумирът на 
Дейвид Камерън – Желязната 
лейди Тачър, се въздържа от 
експерименти с приватизира-
нето на сектора, страхувайки 
се от Майката на всички 
протести – посягането на 
личното здраве на хората. 
Тогавашният финансов ми-
нистър от Консервативната 
партия - Найджъл Лоусън, 
нарече през 1980 г. NHS “на-
ционална религия”. Сегашни-
те управляващи обаче са на 
път да размахат не ножица, 
а електрически трион над 
националната придобивка, 
за която ни завижда целият 
свят, раздробявайки я на 
мрежа, управлявана от счето-
водители и частни дарители.

Подходът на Камерън към 
този въпрос ни казва всичко, 
което трябва да знаем за 
политиката му – частното 
е добро, а общественото 
е лошо. Общностите във 
всеки британски град са 
изключително зависими от 
държавните програми в об-
ластта на здравеопазването, 
безопасността, образование-
то и т.н. След като бракува 

в движение плановете на 
предишното правителство за 
инвестиране в съкращаване-
то на времето за изчакване на 
жертвите на инциденти и за 
подобрение на онкологично-
то лечение, с последните си 
декларации Камерън прати 
тези пациенти окончателно 
в задния двор на политиче-
ския си мандат. 

Алтернативата? Според 
новия план лекарите знаели 
по-добре от бюрократите как 
да управляват тази дейност. 
Оставяйки настрана факта, 
че по-скоро частните компа-
нии, а не джипитата ще са на 
кормилото на мениджмънта 
– повечето лекари нямат 
подготовката да управляват 
парична маса, възлизаща 
на 80 милиарда лири. Те 
не са логисти, склададжии, 
доставчици и икономисти. 
Логично ще бъде да наемат 
счетоводители и външни 
финансови директори и така 
голяма част от парите, пред-
назначени за здравето на хо-
рата, ще потънат в джобовете 

на старата-нова бюрокрация, 
срещу която същите тези 
консерватори днес хабят 
толкова много риторика. 
Това ще превърне NHS от де-
мократичната институция на 
еднаквия достъп в една тех-
нократска система за навъ-
рзване на услуги. Частичната 
приватизация на NHS, която 
лейбъристите изпробваха по 
време на управлението си, бе 
предимно по две направле-
ния – привличането на ча-
стен капитал за изграждане 
и завършване на болнични 
проекти и допускането на 
частни компании в състеза-
нието за договори за почи-
стване. В чисто маркетингов 
аспект експериментът донесе 
доста съмнителни резултати. 
В резултат на привнесената 
отвън бюрокрация перото за 
административни разходи в 
предишния здравен бюджет 
се увеличи с 12%, а частните 
почистващи компании зани-
жиха стандартите на работа, 
в резултат на което се стигна 
до MRSA епидемията в бри-
танските болници. 

Болниците са места, които 
не могат да бъдат управля-
вани като супермаркети. 
Тук всеки трябва да бъде 
обслужен, независимо от 
своята платежоспособност. 
Окуражавайки търсенето на 
частни пациенти и мениджъ-
ри, новите управляващи ри-
скуват напълването на тези 
центрове с неосъществили 
се банкери и икономисти, но 
не и с тези, заради които са 
създадени.

Шукрие - 020 8826 1361, 07886658810
Александрина - 020 8826 1320 , 07769144023

БЕЗПЛАТНА КОНСУЛТАЦИЯ НА БЪЛГАРСКИ!

The Sun

Хубаво бе да 
си испанец в 
Лондон през 
тези дни

„Шпионският” скандал между 
САЩ и Русия завърши кротко 
с размяната на задържаните 
от САЩ 14 руски шпиони 
срещу 4 американски, 
задържани в Русия. 
Ето как карикатуристът на 
британския The Daily Express 
Пол Томас видя размяната.

Мики Маус към руската 
държавна полиция:

- Помислих си, че са по 
следите ми, та затова из-
бягах... 

Дейвид Камерън е смъртоносна 
заплаха за британското здравеопазване
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Компании с ограничена отговорност (Limited Companies)

         -    Регистрация на нови компании
         -    Годишно счетоводно приключване
         -    Payroll, VAT returns, CIS monthly returns
         -    Payroll на място във Вашия офис

Самоосигуряващи се лица (Self-employed)

         -    Възстановяване на данъци от Tax office
         -    Регистрация в Tax office, съдействие за NINO interview
              според новите изисквания
         -    CSCS карти за строителния сектор
         -    Откриване на банкови сметки директно в нашия офис
         -    Съдействие за всички видове социални помощи

6 години Prime Advisors   |   На разположение през цялата година*   |   Модерен 
счетоводен софтуер   |   Директна връзка с Tax Office    |   5 телефонни линии

*с изключение на Коледните празници

6 Hamilton Road, London E15 3AE         0207 511 3404     primeadvisors.co.uk

В-к БГ БЕН
„- Госпожо Георгиева, 

в Европейската комисия 
вие отговаряте за хума-
нитарната помощ, предо-
ставяна при природни 
бедствия. Какъв е Вашият 
съвет към младите хора за 
предотвратяване на този 
вид бедствия?”

“- Скъпа Таня, драги уче-
ници от училището “Сейнт 
Джеймс”, броят на природ-
ните бедствия непрекъсна-
то расте през последните 
30 години. Това се дължи 
най-вече на промяната на 
климата, което пък от своя 
страна се проявява под 
формата на чести и силни 
бури, наводнения, големи 
горещини...”

Така започва интервю-
то, което 10-годишната 
Таня Ковачка от Saint James 
School успя да вземе от ев-
рокомисаря ни Кристалина 
Георгиева. То бе включено 
в презентацията, която 
Таня направи за проме-
ните в световния климат 
и глобалното затопляне. 

Училището Saint James се 
намира в лондонския квар-
тал Кенсингтън, в близост 
до зала “Олимпия”, и пред-
лага своеобразен подход 
към образованието, като 
поощрява интелектуалното 
и емоционално развитие 
на всеки ученик. Ключов 
момент в този подход е под-
тикването на децата към 
непрекъснато задаване на 
въпроси, за да се създаде 
у тях увереност и желание 
да бъдат полезни по свой 
начин на обществото. През 
последния срок на тази 
учебна година на момичета-
та от 5-и клас бе възложено 
да направят различни раз-
работки, свързани с нашата 
ежедневна ангажираност 
и внимание към темата за 
промяна на климата. Ето 
как коментира директор-
ката Катрин Томлинсън 
презентацията на нашата 
малка екоактивистка: “Таня 
успя да предаде на всички 
своя ентусиазъм за запаз-
ване на природата, като 
представи много задълбо-

чено предизвикателствата, 
срещу които глобалното 
затопляне ни изправя, и 
цитирайки комисар Геор-
гиева, прикани съучени-
ците си да се ограничават в 
ползването на енергия през 
лятото, като изключват 
компютрите и телевизорите 
след ползване, или като се 
придвижват повече пеша, 
вместо да ползват превоз. 
Факт е, че колкото си по-
млад, толкова по-лесно ще 
придобиеш необходимите 
навици за опазване на при-
родните ресурси.”

Таня също така пред-
стави ролята на Комисията 
за международно сътруд-
ничество и хуманитарна 
помощ при кризисни си-
туации и описа как мо-
жем да предотвратим бед-
ствията, предизвикани от 
промените в климата. 
Ето и посланието, което 
тя донесе на съученици-
те си: “В днешно време 
природните бедствия са 
по-големи и сериозни 
отвсякога, още повече че 

те не се съобразяват с гра-
ници. Това е причината 
всяка страна да помага на 
хората, попаднали в кри-
зисни ситуации и много 
доброволци да извършват 
отлична работа, като оси-

гуряват подслон, храна 
или медицинска помощ 
на нуждаещите се. Една 
от инициативите, които 
Комисията започва през 
следв а щат а  година,  е 
създаването на Европей-

ски корпус от добровол-
ци, съставен от подгот-
вени млади хора. И аз ще 
бъда много щастлива, ако 
учениците от Saint James 
School се включат в този 
европейски проект.”рр ,, щщ отлична ррработа,, като оси създавд ането на Евррропей евррропейски проерр кт.

В-к БГ БЕН
Българската участничка в конкурса 

Next Model на модната английска 
верига Next се класира за финала. 
Деница Букорещлиева успя да се 
пребори с 8000 участници, записали 
се online за състезанието. Основното 
условие на конкурса бе всеки запи-
сал се да успее да намери поддръ-
жници, които да гласуват за него. 
Състезанието се проведе в рамките 
на няколко седмици, като през този 
период всеки участник се бореше 
за вот. В условията на конкурса бе 

заявено, че само първите 100 човека 
с най-много гласове отиват на финал 
на живо, които ще се проведе в Old 
Billingsgate Market на 30 юли от 18,00 
часа. Дени успя да събере много гла-
сове, но много малко не й достигна 
да влезне в първите 100. Дни след 
приключването на конкурса, когато 
тя прие, че всичко е загубено, орга-
низаторите й се свързаха с нея, за 
да я уведомят, че може да участва на 
мястото на отказал се участник, тъй 
като тя била 101-ият участник във 
финалната класация.

Нашата сънародничка вече се 
готви за финал. Ще бъдат излъчени 
двама победители - един мъж и една 
жена. Те ще получат 2000 паунда 
ваучер за Next, фотосесия и договор 
с английската модна агенция Select. 
Нека да стискаме палци на Дени, 
която се свърза с нас и поиска да 
благодари чрез нашите страници от 
цялото си сърце на всички, които я 
подкрепиха в това начинание и които 
продължават да я подкрепят.

Успех, Дени!

Български хепиенд

ДЕНИ 
отива на 

финал

Началото е поставено – Таня 
с книгата-награда “Тренирай 
мозъка си, за да станеш гений”

Изгря звездата на нов български Изгря звездата на нов български 
екокомисар на Островаекокомисар на Острова

Б
Nex
вер

ББББъъъъъллллгггггаааааррррррррррсссссккккиииии ххххеееееппппиииииеееееннннддддд
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Positions opening soon:

Sous Chef  Sommelier
Chef de Partie Butler
Waiter/ess Room Service Server
Commis Chef  Mini Bar Attendant
Wine Waiters  Senior Housekeeper
Steward Floor Supervisor
Kitchen Porters Floor Porter
Chef de Rang Room Attendants
Hostess  Uniform Attendants
Bartender Housekeeping Coordinator
Receptionist  Public Area Attendants
Barmen  Valet
Bar Back

Good English and previous experience required.

George Kerkenezov         
Director

Calibre International                                              Mob. 0791 269 9279
11 Charing Cross Road                                          Tel.   0207 839 2233
London, WC2H 0QU                       george@calibreinternational.co.uk

Good Englgg ish and ppprevious expepp rience requiqq red.

e KKerkkenezov         

Recruiting directly for
top hotels in London

Българин оглави Консулския 
корпус в Лондон

20 МАЙ -15 АВГУСТ
Най-старото обработено злато в света – Варненско-

то, ще бъде голямата атракция в пътуващата изложба 
„Изгубеният свят на Стара Европа: Дунавската равнина 
5000 – 3500 г. пр.н.е.”, която от 20 май до 15 август ще 
гастролира в един от най-старите музеи във Велико-
британия - световноизвестния Ashmolean Museum в 
Оксфорд. За първи път британската публика щесе запо-
знае с изумителните археологически находки от устието 
на Дунав, обходили големите световни музеи. Изложбата 
представя експонати от над 20 музея в България, Мол-
дова и Румъния. 

Th e Lost World of Old Europe:
Th e Danube Valley, 5000–3500 BC
От 20 май до 15 август 2010
Ashmolean Museum
Beaumont Street
Oxford OX1 2PH
www.ashmolean.org

Драги сънародници, 
Посолството на Р. България в Ирландия Ви уведомява, 

че на 14 юли 2010 г. от 17.00 часа в Централната градска 
библиотека на град Корк - Bishopstown

Library, Wilton, Cork, ще се състои официалното от-
криване на документалната изложба “Силата на граж-
данското общество: съдбата на евреите в България по 
времето на Холокоста”. Изложбата бе показана в Дъблин 
през април и е дарение от Държавния културен инсти-
тут към министъра на външните работи на България 
на ирландската фондация за образование по въпроси 
на Холокоста. 

Изложбата ще бъде открита от г-жа Мери Баноти, член 
на УС на фондацията, в присъствието на г-жа Росица 
Виделова, консул и временно управляващ посолството на 
България в Дъблин. Съставена от 21 пана с оригинални 
фотографии и текст, изложбата проследява драматично-
то развитие на събитията през 1943 г., свързани с опи-
тите за насилствено депортиране на българските евреи 
в нацистките лагери на смъртта, които са провалени 
в резултат на енергичния отпор, даден от българското 
гражданско общество.

Изложбата ще бъде отворена за посетители 6 дни 
седмично до 30 юли 2010 т.г. Паралелно с нея в би-
блиотеката ще има прожекции на документалния филм 
“Извън хватката на Хитлер “ - увлекателен разказ за този 
епизод от българската история по книгата на професор 
Майкъл Бар - Зохар.

През август и септември изложбата ще бъде изложена 
и в следните библиотеки в гр. Корк и Килкени:

Douglas Library, Cork: 02 Август - 14 август 2010
Blackpool Library, Cork: 16 Август - 31 август 2010
Kilkenny Library: 01 - 31 аugust 2010
Най-любезно каним желаещите наши сънародници, 

живеещи в Корк и околностите, да присъстват на от-
криването на изложбата.

За повече информация вкл. посещения - тел.: 021- 
4924950, както и на телефона на българското посолство 
01/660 32 93 или на website:
http://www.corkcitylibraries.ie/yourlibraries/bishop-
stownlibrary

Календар
Юли - Август В-к БГ БЕН

На проведените избори 
за нов Управителен съвет 
и президент на Консул-
ския корпус - асоциацията 
на генералните консули, 
консулските служители и 
почетните консули, акре-
дитирани във Великобри-
тания, за президент бе из-
бран г-н Богдан Коларов 
- консул в посолството 
на Република България в 
Лондон. Избирането му е 

резултат от изгра-
деното добро кон-
сулско сътрудни-
чество и активно участие 
в съвместни инициативи 
на асоциацията през по-
следните две години и е 
свидетелство за високата 
оценка към професионал-
ните и личностни качества 
на младото поколение 
български дипломати. С 
негово активно участие 
и в рамките на устано-

веното партньорство в 
българското посолството 
са проведени редица сре-
щи с цел подобряване на 
взаимодействието и об-
мяна на добри практики 
с британските власти и 
представители на дру-
ги консулски служби в 
Лондон.

Г-н Коларов е първият 
български представител 
в асоциацията, основа-
на през 1902 година в 
Лондон и обединяваща 
към момента консулски 
представители на по-
вече от 90 страни от цял 
свят, акредитирани във 
Великобритания.
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Вестник БГ БЕН ор-
ганизира съвместно 
с популярния портал 
www.bghelp.co.uk ан-
кета по този въпрос. 
Време е да кажем ди-
ректно какво мислим 
като българи, които все 
още съществуват там, 
някъде, и които все още 
имат едно тежко право 

– правото на вот.
Обобщените резулта-

ти от вашето гласуване 
ще бъдат изпратени в 
началото на септември 
до БТА и Държавната 
агенция за българите 
в чужбина. Анкетата е 
поместена в сайтовете 
www.bgben.co.uk и 
www.bghelp.co.uk.

Усетихте ли някаква 
промяна през тази 

година след избора на 
нов министър

на българите в чужбина?

ЕДИН МЕЖДИНЕН ВОТ:

The Daily Mail

Eкоактивисти 
изсипаха петрол 

и пера на входа 
на лондонската 

галерия Tate 
Britain в знак на 
протест срещу 

официалното 
спонсориране 

на прояви в 
галерията 

от печално 
известната Brit-

ish Petroleum

The Daily Mail

Eкоактивисти изсипаха 
петрол и пера на 
входа на лондонската 
галерия Tate Britain 
в знак на протест 
срещу официалното 
спонсориране на 
прояви в галерията от 
печално известната 
British Petroleum
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В навечерието на 24-ти май 
Православен гробищен парк „Св. 
Архангел Михаил” предостави 
безвъзмездно на Министерство 
на културата гробни места и ур-
нови ниши за една родолюбива 
инициатива – създаването на 
мемориален комплекс за именити 
български емигранти. В него ще 
могат да бъдат полагани тлен-
ните останки на известни наши 
художници, писатели, артисти, 
научни работници и патриоти, 
починали или погребани далеч 
от родината. Кои да бъдат бълга-
рите, чиито тленни останки ще 
намерят покой на новото място, 
ще определят представителите 
на българските общности зад гра-
ница с одобрението на роднините 
на починалите. В дискусията могат 
да се включат и популярни родни 
интелектуалци и общественици 
с изразена гражданска позиция. 
Целта на инициативата е възраж-

дане на семейните традиции и 
родовите връзки сред сънародни-
ците ни, живеещи в чужбина. Все 
повече българи изявяват желание 
да преместят тленните останки на 
близките си от чужбина в Роди-
ната и се връщат към традицията 
отпреди 1945-а година, когато 
фамилиите са били погребвани в 
семейни гробници. 

В момента собственикът и опе-
ратор на Православния гробищен 
парк - „Бояна Парк София” АД, 
преговаря и с други ведомства, 
за да откликне на нуждите им 
с допълнителни безвъзмездни 
места. ГП „Св. Архангел Михаил” 
е първото гробище в България 
построено изцяло върху частни 
терени, чийто модел е заимстван 
от водещи европейски практики. 
Разположен е в столичния квар-
тал „Бояна”. От зараждането на 
идеята за него до откриването му 
през март тази година изминаха 

4 години. В завършен вид Паркът 
ще бъде 34 дка, ще разполага с 
3500 гробни места, 10 000 урнови 
ниши и 50 семейни гробници. 
Първият етап от изграждането 
му вече е завършен и предлага 
1400 гробни места, 2500 урни, а 
семейните гробници са 15. Изгра-
дена е цялостната прилежаща ин-
фраструктура. Само в него засега 
се предлагат семейни гробници 
и няма никакви ограничения за 
местожителство. 

Управата на Парка си е поста-
вила и амбициозната задача да 
инициира създаването на Закон 
за погребалната дейност, който 
да регламентира и нови практики, 
които биха спомогнали за разре-
шаването на един от основните 
проблеми на София - липсата 
на гробни места, като например 
погребения над земята в специ-
ално оформени мемориални 
комплекси.

АЛБИОН

Интервю 
на Евгений Кайдъмов
Православен гробищен 

парк „Св. Архангел Михаил” 
отдава безвъзмездно гроб-
ни места и урнови ниши 
на различни ведомства, 
социално слаби и духов-
ници. Това означава ли, 
че предоставянето им е за 
вечно ползване, включи-
телно и от страна на цялата 
фамилия? 

- Към момента става въпрос 
за предоставянето на 10 гроб-
ни места и 20 урнови ниши, 
което Министерство на култу-
рата ще обяви на официална 
пресконференция в края на 
юли. Тогава министър Веж-
ди Рашидов ще оповести 
приемането на дарението 
на Православен гробищен 
парк “Свети Арх. Михаил”. 
“Безвъзмездно” означава, че 
министерството получава 
тези места, без да заплаща за 
тях, срещу договор за наем 
за 200 години и без такса 
поддръжка. Ведомството на 
министър Рашидов ще опре-
дели критериите, по които те 
ще бъдат предоставяни. Кога-
то именит българин почине, 
министерството ще може 
да преотстъпи договора за 
наем на мястото на близките 
и роднините му. Те ще за-
платят единствено неизмен-
ните разходи за погребение. 
Транспортирането може и да 
е безплатно, зависи от всеки 
конкретен случай, но ако е 
платено, ще бъде на доста 
по-ниски цени от обичайни-
те. Подобни инициативи ще 
разработим и със Столична 
община, и с други ведомства в 
зависимост от техните нужди 
и нашите възможности.  

Чувствителната дума в 
този проект е думата “па-
триот”. Според дефинира-
ните от вас именити бълга-
ри в тази категория попадат 
именити наши художници, 
писатели, артисти, научни 
работници и патриоти. Как-
во влиза в тълкуването на 
понятието “патриот”? 

- Тук става въпрос за друг 
наш проект – създаването 
на мемориален комплекс за 
именити българи, живели и 
работили извън България. 
Нямам право да определям 
кой попада в категорията 
„именити”, но според мен 
става дума за всеки българин, 
допринесъл с нещо за Бълга-
рия и за българите. Предпо-
лагам, че институция като 
Министерство за българите 
в чужбина би имала далеч 
по-точен поглед. Ще отнесем 

въпроса и към министъра без 
портфейл на българите в чуж-
бина – Божидар Димитров, 
като смятаме да предложим 
същата квота от места и на 
ръководеното от него ведом-
ство. Българските общности в 
чужбина, предполагам, също 
ще трябва да се включат в 
съгласуването на критерии-
те и при номинирането на 
свои именити сънародници. 
Ще очакваме и от тях пред-
ложения относно останките 
на кои наши сънародници в 
чужбина да бъдат репатрира-
ни в България. Третата страна, 
с която ще се съобразим, 
разбира се, е желанието и 
мнението на самите роднини 
на починалите.   Каква е реак-
цията до момента на проекта 
за мемориалния комплекс от 
страна на българските общ-
ности в чужбина? - Наскоро, 
през май, се проведе Шестата 
световна среща на български-
те медии във Виена, в която 
имаше значително участие 
на български електронни и 
печатни издания зад граница. 
Използвахме форума, за да 
тестваме реакцията на тези 
представители на български-
те емигрантски общности, 
като първо пред тях обявихме 
инициативата. Те я приеха 
изключително добре. Затова 
очакваме и предложенията 
им за българите, чиито тленни 
останки ще бъдат върнати в 
родината. Това обаче трябва 
да стане задължително със 
санкцията на техните родни-
ни и близки. Осъзнаваме, че 
ще мине известно време, пре-
ди да има обединение около 
конкретни имена, затова ще 

ползваме и подкрепата на 
българските институции. Те 
ни подкрепиха незабавно.  

 А как се стигна изобщо до 
този проект? 

- Замислихме се наскоро, 
след стартирането на по-
добна идея от Централните 
софийски гробища. Решихме, 
че е редно да направим ме-
мориал за именитите бълга-
ри зад граница по примера 
на практиката в развитите 
държави. Общият парцел на 
Централните гробища е недо-
статъчен, а при нас условията 
са доста по-добри. Разполага-
ме с потенциал за още 4000 
гробни места и 10 000 урни.  
Какво включва предлаганото 
от вас онлайн наблюдение 
на гробищните места? - То се 
извършва с уебкамери, които 
имат широк обхват. Ако близ-
ките на починалия имат GP 
регистрация, ще разполагат 
с код за достъп и ще могат да 
следят онлайн за състоянието 
и поддръжката на гробното 
място – дали положените 
цветя са още там, например. 
Ако нямат възможност да 

присъстват на погребението, 
това ще им позволи да го на-
блюдават от всяка точка на 
света. В процес на стартиране 
е и онлайн магазинът ни. За-
пазването на гробно място 
може да става и с резерва-
ция по имейл, заплащането 
се извършва по сметките на 
гробищния парк.  Разходите 
по едно погребение във Вели-
кобритания възлизат средно 
на 3000 паунда, каква е сумата 
за закупуването на място в ГП 

“Св. Арх. Михаил”? - Разходите 
по закупуване (наем за 200 
години) започват от 3000 евро 
за едно гробно място и стигат 
до 20 000 евро за семейна 
гробница с възможност за 6 
погребения. Урновите ниши 
са от 400 евро до 3000 евро за 
семейна урнова колона. Раз-
ходите за погребение запо-
чват от 2000 евро и включват 
всички услуги и церемонии, 
както и опело с хор в храма 
на едноименната църква на 
гробищния парк, използване 
на всички зали и хладилната 

камера за съхранение, пола-
гане на покойника и кетъринг 
по време на погребалната 
церемония. В случай на кре-
мация разходите са напо-
ловина. Ако Министерството 
на здравеопазването приеме 
промяна в Наредба 21, за 
която апелираме, и одобри 
надземните (на приложената 
снимка) погребения, както 
е в цяла Европа, тогава те-
риториалният потенциал на 

гробищния парк ще нарасне 
близо 4 пъти, а цените ще 
паднат в пъти.   Как успяхте 
да съвместите тези бизнес 
идеи със законодателството 
ни? - Изключително трудно. 
Законодателството у нас по 
тези въпроси е доста оскъдно. 
Съществуват само отделни 
наредби под формата на под-
законови актове. Темата е 
частично засегната от За-
кона по вероизповеданията, 
в който се казва, че всяко 
вероизповедание може да 
притежава гробищен парк. 
След одобрението на Светия 
синод на Българската право-
славна църква решихме да 
инвестираме в този проект.  

Как се регулират норма-
тивно погребалните услуги 
за българите зад граница? 

- Според нас е назрял мо-
ментът да се приеме Закон 
за погребалната дейност и 
гробищните паркове (част-
ни, общински и държавни), 
както е в цяла Европа. Иначе 
за българите зад граница 
не е необходима промяна в 
нормативната уредба. При 
случай на смърт на наш съна-
родник във Великобритания 
за съставянето на смъртен акт 
се изисква единствено завер-
ка с апостил. Хората могат да 
получат консултация от нас за 
това по всяко време, както да 
се ориентират от качената на 
уебсайта ни (www.boyanapark.
com) информация.  Разходите 
по репатрацията на покойни-
ка поемат ли се от медицин-
ските застраховки, направени 
в България? - Зависи пряко 
от вида на сключената за-
страховка. Необходимо е да 
се консултирате със застра-
хователен агент на място 
или да се потърси съвет от 
застрахователи в България. 
От 01.09.2010 ще предлагаме 
специалната застраховка 
UNIQA, покриваща наема на 
гробното място или урна за 
200 години, заедно с такса 
поддръжка за 10 г., както и 
разходите по репатрация и 
погребение в пълен размер. 
Идеята на тази застраховка 
е: “Не мисли за последния 
момент в последния момент!”. 
Условията по полицата ще 
бъдат качени в сайта (www.
uniqa.bg) на застраховател-
ното дружество от 01.09.2010. 
Всеки клиент ще избира раз-
мера на застраховката в за-
висимост от това колко би 
желал да са разходите по 
погребението, както и вида 
на погребване - в урна или в 
гробно място. 

 БИСЕР ХРИСТОВ пред в-к БГ БЕН

Очакваме вашата подкрепа при 
създаването на мемориален комплекс 

за именити български емигранти

Бисер Христов 
е собственик 
и оператор на 
Православен 
гробищен парк “Св. 
Архангел Михаил” 
и е акционер и 
председател 
на Съвета на 
директорите в 
Дружество “Бояна 
Парк София” АД. След 
промените през 
1989 г. се занимава 
с частен бизнес и 
строителство, 
вече 20 г. има опит 
в управлението на 
фирми с персонал до 
20 души. Женен, без 
деца.

Бояна Парк

Надземни 
гробища 
в Италия

1. За тъжното събитие трябва да се 
уведоми консулската служба. Консулът е 
този, който най-добре е запознат с местните 
закони, наясно е дали местната държава е 
сключила спогодба с българското Външно 
министерство за съставянето на смъртен 
акт. Ако съответната държава е парафирала 
документа, както например Германия, тога-
ва смъртният акт се превежда, а подписът 
на преводача се заверява в МВнР. С държа-
ви като Италия обаче нямаме подписано 
подобно споразумение. Тогава смъртният 
акт трябва да бъде заверен с т.нар. апостил 
( издава се от местната власт, оторизирана 
за целта). След това отново се превежда на 
български език и се легализира. 

2. Задължително е българинът зад 
граница да се консултира с българска 
погребална агенция какво трябва да пра-
ви с тленните останки на починалия. „Бояна 
Парк София” АД предлага тази услуга де-
нонощно и безплатно. Има значение при 
какви обстоятелства е станало събитието. 
Ако е убийство или самоубийство, става 
обект на прокуратурата, например. 

3. Транспортът на тленните останки 

може да се извърши по суша, вода и въздух. 
Обикновено медицинските застраховки 
покриват репатрацията. Преди пътуване в 
чужбина застрахователят издава магнитна 
карта или картон с адреса и телефонния 
номер на компанията, която я обслужва 
при трагични събития. При такива ситуа-
ции застрахователят поема всички грижи 
по репатрацията. В някои държави част 
от тези разходи се поемат от общината. 
Преди това обаче трябва да бъде подадено 
заявление, че желаят тялото на починалия 
да бъде пренесено в България. 

4. При репатрация е задължително да се 
съобразяват с местните закони. В Испания 
например са необходими 12 документа.

5. Ако тленните останки се местят 
в България години след трагичното 
събитие, то отново трябва да се под-
готви набор от документи. Той започва 
със заявление към управата на гробищния 
парк, където тялото е погребано. Пускат 
се подобни заявления и към общинските 
служби, както и към консулските служби. Те 
се свързват с оператора, който ще извърши 
репатрацията. 

Когато се появи желание за репатрация, 
местните власти са тези, които посочват 
реда, по който ще бъдат издадени, об-
работени и препратени документите. 
Отново задължително има нужда от 
представяне на смъртен акт и санитарно 
разрешително.

6. Когато се прави заявка за репатрация, 
и то по въздух, се изготвя товарителница. 
Тя е вид резервация и срещу нея се получа-
ва номер. Най-често допусканата грешка 
е, че като получател се посочват близки и 
роднини на починалия. Това предизвиква 
дискомфорт, тъй като те трябва да се явят на 
летището с личната си карта. За улеснение е 
достатъчно на получател да се впише погре-
балната фирма и нейния адрес и телефон. 
Това спестява изключително много време и 
улеснява близките и роднините.

7. От няколко години в Европа е прието, 
че пепелта от кремиран покойник не 
съставлява санитарна опасност и може 
да бъде пренасяна като ръчен багаж. 
Ако се пренася без придружител, трябва да 
се таксува като каргопратка с по-специална 
опаковка. 

При смъртен случай на българин в чужбина и репатрация
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Условията и 
техниката на 

безопасен труд 
на Вашето 

работно място са  
право на всеки 
един от Вас

Можете
да получите 

хиляди
лири стерлинги 
компенсация!

При всякакви видове 
трудови злополуки – 
наранявания при работа 
с машини, подхлъзвания, 
срутвания на участъци 
от постройки и 
сгради, контузии при 
повдигане на тежки 
предмети,  инциденти по 
невнимание
на ваш колега и т.н.

Екипът ни се 
състои от 60 опитни 

специалисти.
Нашата консултация 

е безплатна.
На вас вероятно
ви се полага значителна 
финансова компенсация.

Шукрие 020 8826 1361, 07886658810; Александрина 020 8826 1320, 07769144023 
Ashley House 235-239   High Road, Wood Green, London N22 8HF

Не оставяйте съдбата си в ръцете 
на вашия работодател, обърнете 
се за защитата на Вашите права 
към специалиста. Отнесете Вашия 
случай към Шукрие Хабил.
С нас можете да разговаряте на 
български език.
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Николай Карадобрев, 
www.nicksolutions.co.uk

     Не си спомням точно 
колко пъти съм се лутал из 
Лондон. Миналата седмица 
окончателно реших да си 
инсталирам навигацион-
на програма на телефона. 
И защо на телефона ли? 
Защото той е един от атри-
бутите, без които денят е 
направо немислим.  

    Няколко думи за 
принципа на навигаци-
онните прибори, които 
използваме. Те се състоят 
от 2 основни компонента 
– приемник и софтуер. 
Приемникът има за задача 
да получи сигналите от 
минимум 3 от 24-те GPS-
спътника, разположени 
в околоземна орбита. По 
този начин е възможно да 
се определят координа-
тите му и да се локализи-
ра  местоположението на 
уреда върху земята. Това 
местоположение вече се 
проектира върху картата 
инсталирана в приемника. 
Картата и навигационният 
софтуер са другият осно-
вен компонент на система-
та. Колкото по-прецизна е 
картата, толкова по добре 
ни „води” системата. По-
грешно е да се смята, че 
грешките на навигацион-
ната система  са плод само 
на хардуерната част на 

навигацията. Една лошо 
направена карта може да 
обезсмисли цялата работа 
на приемника. Затова е 
важно при боравене със 
такъв тип уреди да се убе-
дим, че имаме последната 
актуална карта за страната, 
в която ще го ползваме.

    А сега за самата на-
вигационна система. Един 
добър вариант е човек да 
си закупи някои от моде-
лите на Nokia, които са с 
инсталиран GPS чип и се 
предлагат с вградена без-
платна навигация. Това са 
част от моделите Нокии, 
които излязоха през по-
следната година, Nokia 
5800, E72, 5230 N97 и т.н.. 
Чрез софтуера на Nokia – 
OVI  има възможност да 
се свалят и инсталират на 
телефона подробни картни 
на голяма част от европей-
ските страни. Можем да го 
свалим от сайта на Nokia 
– http://www.nokia.co.uk/. 
За ориентиране в Лондон 
например, картата е про-
сто чудесна. Възможно е 
и търсене на дадено място 
само по пощенски код, кое-
то спестява изписването на 
дълги адреси. Ако искаме 
да използваме навигацията 
в България обаче, се опася-
вам, че няма да има полза 
от тях, защото с изключе-
ние на София, картата на 

останалата част на страна-
та е доста скромна. 

Ако пожелаем можем 
да инсталираме и друг 
навигационен софтуер. 
Добър вариант дава един 
от лидерите в мобилната 
навигация - Garmin. Фир-
мата предлага продукта 
Garmin XT който може да 
се инсталира на телефони 
със Symbian операционна 
система и вграден GPS чип. 
Трябва да разполагаме и 
с достатъчно памет, за да 
можем да инсталираме 
подробните карти, необхо-
дими за работа на система-
та. Можем да го разгледаме 
и да си го закупим от http://
www.garmin.com.

Освен това има много 
други производители на 
навигационен софтуер, 
които предлагат своите 
продукти във версия за мо-
билни телефони - както под 
управлението на Symbian, 
така и под управлението на 
Windows Mobile и Android. 
Една добра програма за на-
вигация е Sygic McGuider 
която може да се намери 
на  http://www.sygic.com . 
Популярният софтуер за 
навигация Tom Tom http://
www.tomtom.com има своя 
версия и за iPhone. Един 
друг добър  навигационен 
софтуер IGO  http://www.
igomyway.com се пред-
лага както за Symbian и 
за  iPhone така и за теле-
фони под управлението 
на операционната система 
Android.Така че, ако по-
искате да си инсталирате 
навигация на телефона, 
имате доста възможности 
в зависимост от марката 
и модела му и от предпо-
читания навигационен 
софтуер. 

Тук е момента да се от-
бележи, че засега само 
Nokiа предлага безплатна 
навигационна система. 
Всички останали продук-
ти са комерсиални и се 
заплашат.

***
Смело навлизам в де-

брите на непознатия квар-
тал, дори не обръщам 
внимание на имената на 
улиците, през които ми-
навам. Но при поредното 
свеждане на поглед към 
екрана зървам надпис кой-
то ме кара да изтръпна. 
Low Battery! След секунда 
екрана угасна.

А сега накъде? Пловдивчани 
бяха обидени от 
изтипосването на 
Альоша в скандални 
билбордове из града, 
които използваха 
един от символите 
на Пловдив, за да 
внушат, че дори той 
може да бъде открит 
в мол “Пловдив”.

Това следва от обявеното 
на 02.06. решение на Съда на 
Европейския съюз в Люксем-
бург и се отнася за всички, 
които след 1 януари 2007 г. 
са внесли стара кола от ЕС 
с мощност на двигателя над 
120 kW (163 конски сили) и 
са платили акциз. Решението 
на съда, което вече е в сила, 
е задължително за всички 
държавни органи и не може 
да се обжалва. Европейските 
магистрати разтълкуваха 
законодателството на Съюза 
по казус на 26-годишния 
пловдивчанин Петър Калин-
чев и излязоха с решение, че 
през първите три години от 
членството на България в ЕС 
митниците са събирали дис-
криминационно висок акциз 
на собствениците на стари 
мощни коли. Жертви на не-
съобразения с европейските 
директиви текст от Закона за 
акцизите и данъчните скла-
дове са станали 17 800 души 
по данни на финансовото 
министерство. Ставката на 
събирания акциз е била дис-
криминационна, тъй като с 
прилагането му за внос на 
стара мощна кола досега се 
плащаше повече, отколкото 
за нова, като ставката е била 
определяна механично, само 
на база на мощността, без да 
се отчита възрастта и амор-
тизацията.

Ведомството на Симеон 
Дянков ще има да връща 
около 120 млн. лв.

след решението на съда в 
Люксембург. Възстановява-
нето на парите в момента 
е “замразено”, тъй като се 
изчаква какво решение ще 
вземе Върховният адми-
нистративен съд по делото 
“Калинчев” - точно колко 
пари ще му върне и как ще ги 
изчисли, за да се знае как да се 
действа за останалите случаи. 
Това решение обаче няма да 
излезе преди края на година-
та, така че държавата засега 
“се спасява” от плащане и ще 
трябва да търси 120 млн. лв. в 
следващия си бюджет. 

Според адвокат Михаил 
Екимджиев, който представ-
ляваше Калинчев на делото 
в Люксембург, всеки, на ко-
гото митниците са надвзели 
такъв акциз, сега има право 
да се позове на решението на 
съда на ЕС - че е платил на 

несъществуващо основание, а 
държавата пък се е обогатила 
неоснователно. “Тези хора 
трябва да подадат до митни-
ческите дирекции искане за 
доброволно възстановяване 
на надвзетите суми”, обясни 
Екимджиев. Задължително е 
собственикът да пази доку-
мента за платен акциз.

Отказът на митниците да 
възстановят сумата може да 
се обжалва пред администра-
тивните съдилища или да се 
заведат в местните съдили-
ща, последващи дела срещу 
държавата за необосновател-
но обогатяване. Българските 
съдилища са длъжни да се 
съобразят с решението на ма-
гистратите в Люксембург.

Адвокат Екимджиев уточ-
ни, че от решението ще се 
възползват и всички, които 
имат у нас висящи дела по ка-
зуси като на Калинчев. Про-
блем обаче ще има за хората, 
които са водили дела и вече са 
ги загубили. Причината е, че 
в Административнопроцесу-
алния кодекс решение на съда 
в Люксембург не е основание 
за възобновяване на приклю-
чило дело. “Все пак, ако има 
такива случаи, хората могат 
да поискат от българския съд 
да преразгледа случая им, 
като се позоват на решението 
на съда на ЕС като на нововъ-
зникнало обстоятелство”, каза 
юристът.

Историята с Петър Калин-
чев започва през февруари 
2007 г., месец след влизането 

ни в Евросъюза. Той си купу-
ва от Франция осемгодишен 
автомобил БМВ на 160 хил. 
км. Двигателят е с мощност 
140 kW (190 конски сили) и 
митницата в Пловдив го задъ-
лжава да плати 4900 лв. акциз. 

Ведомството се позовава на 
действалия тогава текст от За-
кона за акцизите и данъчните 
складове, според който за 
внос на употребяван автомо-
бил с мощност над 120 kW се 
дължат по 35 лв. за всеки kW. 
Калинчев оспорил сумата в 
Пловдивския администрати-
вен съд като дискриминаци-
онна, тъй като изчисленията 
показват, че ако беше внесъл 
нова кола със същата мощ-
ност, е щял да плати само 2500 
лв. Магистратите намаляват 
акциза, но митниците обжал-
ват и така казусът стига до 
Върховния административен 
съд, който изпраща питане до 
Люксембург.

На направеното запитване 
на в-к “Дневник” до Мини-
стерството на финансите за 
разяснение на процедурата, 
по която ще се връща над-
взетият акциз, бе отговорено, 
че едно от очакванията е 
магистратите да възстановят 
разликата в акциза между нов 
и стар автомобил със същата 
мощност на двигателя. Това 
означава, че пловдивчанинът 
ще си върне 2400 лв. (през 
2007 г. е платил 4900 лв., но 
ако колата му беше нова, 
щеше да внесе в бюджета 
2500 лв.).

По време на делото българ-
ското правителство е поддъ-
ржало позиция, че не е ясно 
как ще се смятат конкретните 
суми, които трябва да бъдат 
връщани на засегнатите соб-
ственици на коли. Правител-
ството е поискало от съда 
да ограничи действието на 
решението си и то да не се 
прилага с обратна сила, за-
щото би имало сериозни 
икономически последици, 
става ясно от мотивите на 
решението. Представителите 
на кабинета са се мотивирали 
с икономическата криза и 
неизпълнението на прихо-
дите от данъци и акцизи за 
2009 г.

Ако съдът беше удовлетво-
рил искането им, парите щеше 
да си върне само Калинчев, а 
останалите над 17 хиляди 
души нямаше да получат това 
право. “Постоянна съдебна 
практика е, че финансовите 
последици за държавата-
членка не оправдават подобно 
ограничение”, е мотивирал от-
каза си Европейският съд.

Внасяли ли сте кола
в България след 2007 г.?

Страната ни дължи средно по 7000 лева на 
17 000 души за неправомерно взет акциз
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Оспорване на глоба за неправилно паркиране

Три заглавия за Вас от 
www.knigoteka-bg.com:

Промоция! Всеки нов абонат получава една 
нова книга безплатно. Научете повече от 

www.knigoteka-bg.com

Неделчо Мутафчийски 
(Mortgage Adviser)
Тел. 0208 292 6556
Моб. 0781 806 0534
ned@crystallife.co.uk

Crystal Life ltd.
14 Park Road
London N8 8TD
www.crystallife.co.uk

• Връщане на застраховки по заеми, кредитни карти и 
автомобилни лизинги (Payment Protection Insurance)

• Без значение дали сте employed или self-employed
• Без значение дали сте изплатили или още изплащате 

кредита
• Без значение кога сте взели този заем
• Ако сте ИМАЛИ/ИМАТЕ кредитни карти, тегли-

ли сте заем или сте ползвали/ползвате някакъв вид 
финансиране, вероятно ви дължат пари, за които 
не подозирате – безплатна консултация

Връщане
на застраховки 
по заеми
100% гаранция
Легално 
изтриване
на заеми, 
ако дължите 
над £15 000

www.adviceguide.org.uk
При наложена глоба за 

паркиране на публично 
място 

Когато паркирате на 
публичен път, без да се 
съобразите с посочените 
ограничения, глобата, коя-
то ще получите, се нарича 
fi xed penalty или penalty 
charge. Размерът й зависи 
от политиката на местната 
община. В мнозинството 
райони на Лондон това 
провинение не се счита за 
криминално и се завежда 
към съответния отдел на 
общината, а не към поли-
цията. Това общо правило 
обаче си има своите из-
ключения за някои град-
ски територии, където се 
разглежда от полицията и 
местната магистратура. 

След като видите за-
крепената на стъклото ви 
уведомителна бележка с 
подробности за типа на-
рушение и инструкции за 
плащане на глобата, мо-
жете веднага да я платите, 
което ще намали размера 
й. При последващо непла-
щане в определения срок 
ще получите т.нар. напом-
нящ “notice to owner”. При 
неспазването и на този 

срок сумата ще нарас-
не с 50% и нарушението 
ще бъде прехвърлено в 
графата “криминално”, в 
резултат на което като 
крайна наказателна мярка 
при следващ отказ да  се 
плати сумата, можете да се 
отзовете дори в затвора. 

Ако считате, че не сте 
извършили нарушение, 
можете да стартирате 
процедура по сезирането 
на местната магистрату-
ра, попълвайки Секция 
3 на обратната страна 
на бележката-известие 
за глоба и пращайки я 
на посочения пощенски 
адрес. В резултат на това 
ще получите призовка за 
явяване пред съда. Ако 
не сте били собственик на 
превозното средство към 
момента на паркирането 
му, трябва да изпратите 
т.нар. statutory declaration, 
която автоматично ще ви 
освободи от отговорност.

В случаите, когато глоба-
та се налага от общината, 
процедурата е като горе-
посочената, следвайки 
указанията на обратната 
страна на известието за 
глоба. Можете да обжал-

вате успешно това ре-
шение поради следните 
причини:

- не сте били собственик 
на неправилно паркира-
ното превозно средство 
– за целта ще трябва да 
представите документ 
като примерно квитан-
ция плюс ксерокопие на 
регистрационна форма 
от DVLA,

- заплатеното време на 
паркинг-брояча все още 
не е било изтекло към 
момента на получаването 
на глобата – добре е да 
направите ясна снимка 
на дисплеите на брояча, 
часовника ви, както и на 
получената глоба,

- колата ви е била повре-
дена или е имала проблем 
с движението, което е на-
ложило паркирането й, 

-  и з в ъ р ш в а л и  с т е 
товаро-разтоварителна 
дейност, докато колата 
е била паркирана – като 
доказателство в случая 
могат да послужат гараж-
на квитанция или бележка 
за доставка. 

Местното съдилище ще 
разгледа така изложените 
от вас причини и ако реши 
да ги отхвърли като не-

достатъчно основателни, 
ще ви бъде изпратена 
т.нар. notice of rejection. В 
този случай ще получите и 
указания за възможността 
да обжалвате решението 
пред следващите институ-
ции - Traffi  c Penalty Tribunal 
или Parking and Traffic 
Appeals Service. Ако реши-
те да заплатите глобата в 
този момент, нейният раз-
мер остава непроменен от 
първоначално посочения 
и може да бъде намален, 
ако се плати в определе-
ния срок. Ако не обжал-
вате решението на съда и 
продължавате да бавите 
заплащането на глобата, 
до 6 месеца ще получите 
‘notice to owner’ с послед-
ващо увеличение на гло-
бата с 50%. При продължа-
ващо неплащане следва 
регистриране на дълга ви 
под формата на присъда 
на районното съдилище и 
покана за потвърждаване 
на получаването й чрез 
попълването на свидетел-
ска декларация. Ако не се 
върне от вас тази декла-
рация и заплащането не 
се извърши в посочения 
срок, се задейства про-
цедура по одобрение за 
изпращането на съдебни 

пристави, които са упъ-
лномощени да конфи-
скуват ваши лични вещи, 
както и самата кола.

При получаване на 
глоба за паркиране на 
частен терен

Ако сте паркирали на 
такава територия без раз-
решението на собствени-
ка или пък сте пресрочили 
престоя си на място, като 
например паркинг на ча-
стен магазин, също има 
вероятност да получите 
глоба. Тя не попада в ка-
тегорията fi xed penalty и 
не се счита за криминално 
деяние. В този случай е 
уместно да се обърнете 
за съвет към местното 
Citizens Advice Bureau. В 
тези случаи има голяма 
вероятност да не се на-
ложи да плащате глоба, 
позовавайки се например 
на това, че ограниченията 
за паркиране не са били 
ясно изложени. Операто-
рите на частни паркинги 
нямат законовото право 
да принуждават да пла-
щате каквито и да е било 
глоби, без да имат за целта 
съдебно решение в тяхна 
подкрепа. 

Пред кого да обжалва-
ме наложената глоба? 

Traffi  c Penalty Tribunal 
Може да обжалвате пред 

тази институция получе-
ната от вас глоба, която е 
издадена на цялата тери-
тория на Уелс и Англия с 
изключение на Лондон. 

Traffi  c Penalty Tribunal 
Barlow House 
Minshull Street 
Manchester 
M1 3DZ 
Teл.: 0161 2 425 252 
info@traffi  cpenaltytribunal.

gov.uk 
www.traffi  cpenaltytribunal.

gov.uk
The Parking and Traffic 

Appeals Service 
Може да обжалвате пред 

тази институция получената 
от вас глоба, която е издадена 
на територия на Лондон. 
Parking and Traffi  c Appeals 
Service 
PO Box 279 
Chertsey 
Surrey 
KT16 6BU 
Teл. 020 75 207 200 
www.parkingandtraffi  cappeals.
gov.uk

Материала подготви 
Лилия Русева

Две седмици след 
приемането на 
новия кризисен 
бюджет на страната 
телевизионната 
актриса Тина 
О’Брайън участва в 
акция в центъра на 
Лондон, насочена към 
стимулирането на 
спестовността на 
британския потребител 
чрез пазаруване с loyalty 
cards в магазините.

Разточителен, оригинален и 
емоционално завладяващ, 

“Мандолината на капитан Корели” 
разказва историята на място 

извън времето, което един ден се 
събужда в капана на историята. 

Изтъкан от реалност и фантазия 
на фона на приказен гръцки 

остров, “Мандолината на капитан 
Корели” е пламенен роман, 

едновременно богат на идеи и 
искрено затрогващ.

Маите са завещали много 
на човечеството, но това, 
което най-много ни вълнува, 
е тяхното пророчество... 

 Какво трябва да направим, 
за да сме щастливи? Според 
Букай, за да тръгнем по 
правилния път, трябва да 
си отговорим на следните 
въпроси: Кой съм? Къде 
отивам? С кого? Не бива 
пътят да определя кои сме 
ние, нито пък човекът, който 
ни придружава, да решава 
къде отиваме. По пътя 
трябва едновременно да се 
забавляваме и да се учим, да 
оценяваме това, което имаме, и 
без да преставаме да вярваме в 
себе си, да започваме отначало 
и по различен начин „всеки път, 
когато се наложи”.

Според него през 
2012 г. светът ще 
бъде покосен от 
ужасен катаклизъм, 
а човешката 
цивилизация ще 
бъде на ръба на 
оцеляването...
Какво се крие зад 
тези страшни думи? 
Какви ще бъдат 
последствията за нас, 
днешните жители на 
Земята?
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Европейската комисия 
е глобила организации от 
Великобритания с повече 
от 150 милиона паунда, 
защото флагът на ЕС не е 
използван при проекти, 
финансирани частично 
по европейски програми, 
съобщи Daily Mail. Няколко 
проекта са били санкцио-
нирани, защо-
то не са поста-
вяли европей-
ското знаме 
на началната 
си страница. 
Обединеното 
к р а л с т в о  е 
получило 3,8 
милиарда па-
унда от Евро-
пейския фонд 
за регионал-
но развитие 
(ЕФРР) през 
последния се-
демгодишен 
период. ЕФРР 
има стриктни 
правила за из-
ползването на 
европейския 
флаг.  Всеки 
проект, който 

е спечелил европейски 
средства, трябва да изложи 
флага за постоянно и на 
видимо място.

Критиците на ЕС отдавна 
изказват недоволство, че 
средствата от ЕФРР са пари 
на данъкоплатци, които се 
въртят в кръг, допълва из-
данието.

UK ПЕТИФУРКИ

ДАНИЕЛА 
помага от разстояние,

разрешава вашите 
проблеми,  прави бяла 
магия за любов, събира 
разделени двойки, 

отключва късмет, 
прави бизнес прогнози.

Тел. 00359 (0) 885983194,
00359 (0) 878485847

Дом.  00359 (0) 86242313

ЯсновидкатаЯсновидката

Коледата си отиде, нека бъдем пак добри 
Дарете използваните дрехи и детски играчки на 
хора, които имат нужда от тях. Инициативата е 
целогодишна и събраните неща се изпращат за 
български домове всеки месец.

Пункто ве за събиране:

      Unit 7                                                        11 À Garman Road
      Abbey Park Industrial Estate            Tottenham 
      Abbey Rd                                                 London

Barking, Essex IG11 7BT                 N17 0UR

 Живата легенда Осама 
бин Ладен е на път да се 
сдобие с внук, пише бри-
танският в. “Дейли теле-
граф”. Новината съобщи 
младата британка Луиз По-
лард от Бристол, която се 
съгласила да изиграе ро-
лята на сурогатна майка и 
да износи внука на лидера 

на Ал Кайда. 
Биологич-
ните роди-
тели на де-
тето са 29-
годишният 
син на Бин 
Л а д е н  - 
Омар, и 54-
годишната 
б р и т а н к а 
Зайна.

И з к у -
с т в е н о т о 
о с е м е н я -
ване на 24-
годишната 
с у р о га т н а 
майка ста-
нало в кли-
ника в Обе-
д и н е н и т е 
а р а б с к и 
е м и р с т в а . 

Тя ще износи ембрион с 
генетичния материал на 
Омар и Зайна. В деня, в 
който тестът за бремен-
ност показал, че Луиз дей-
ствително е забременяла, 
Омар бин Ладен и Зайна 
обявили обаче, че се раз-
делят. Сега сурогатната 
майка и бившата снаха 
на терорист номер едно 
живеят на тайно място във 
Великобритания. Зайна е 
и баба на пет внуци и се е 
женила вече шест пъти. Ко-
гато преди няколко години 
тя сключи брак с Омар, 
това предизвика истински 
скандал, пише БТА. 

Раздялата на семейната 
двойка стана малко след 
като лекари установили, 
че Омар бин Ладен страда 
от шизофрения. Въпреки 
раздялата двойката много 
искала да се сдобие с на-
следник. Самата сурогатна 
майка първо не искала да 
носи дете, което ще има 
връзка с Осама бин Ладен. 
После си казала, че ако тя 
не помогне на Омар и на 
Зайна, то никой друг няма 
да го направи.

Британският финан-
сов министър Джордж 
Озбърн стартира уебсайт, 
чрез който да се допитва 
до обществото за идеи, 
как правителството да 
овладее рекордния бюд-
жетен дефицит. Миналия 
месец кабинетът на Дей-
вид Камерън се допита до 
служителите в публични 

сектор кои разходи да 
спести и получи около 
56 хил.  предложения. 
“Вече много от идеите 
се прилагат на практика”, 
каза Озбърн във видео 
на сайта. “Сега се обръ-
щам към широката пу-
блика за мнение. Кажете 
ни къде харчим повече, 
къде трябва да спестим, 

какво да подобрим. Пра-
вителството се нуждае от 
вас”, казва той. 

Сайтът ще бъде активен 
до края на август, а най-
добрите идеи ще бъдат 
разгледани през есента 
заедно с бюджетния мо-
ниторинг, който ще бъде 
публикуван на 20 октом-
ври.

Британското правителство събира 
идеи за бюджетни икономии онлайн

Нападателят на англий-
ския национален отбор 
Уейн Рууни бе “коронясан” 
за най-грозния футболист на 
Мондиала, обяви британски 
уебсайт, в който могат да се 
регистрират само красиви 
хора, предаде БГНЕС. Според 
британското онлайн про-
странство за запознанства 
най-непривлекателните и 
грозни отбори са Англия, 
Швейцария, Австралия, 
Сърбия, Северна Корея и 
Алжир, а най-големите ма-
човци са испанците, итали-
анците, французите, датча-
ните и американците. 

Скандалната анкета е из-
готвена от мненията на по-
сетителите на сайта, които 
гласували за всеки играч 
поотделно. Според проучва-

нето на “Beautifulpeople.com” 
най-красивият футболист 
на Световното първенство 
е италианският защитник 
Фабио Канаваро, а под него 
в класирането се намират 
Фернандо Торес и Давид Вия. 
През репортери, създателят 
на скандалната класация, 
изпълнителният директор 
Грег Ходж заяви: 

“Общо взето, най-зле из-
глеждащият отбор е Алжир. 
Терминът “глава-трофей” важи 
за целия им отбор. Англия 
обаче е точно след афри-
канската страна начело с 
най-отблъскващия играч на 
планетата - Уейн Рууни. 

Да, английските нацио-
нали наистина имат много 
красиви жени и гаджета, но 
това със сигурност се дължи 
на големите им банкови 
сметки.”

„Коронясаха” 
Рууни за

най-грозния 
играч на 

Мондиала

В случай на ядрен удар 
срещу Великобритания 
кралица Елизабет Втора е 
трябвало да бъде евакуи-
рана на “плаващ бункер”, 
който да се отправи към 
северозападното крайбре-
жие на Шотландия. Това е 
предвиждал план “Питон” 
за спасяване на кралицата 
от съветски ракети, раз-
криват разсекретени не-
отдавна документи, пише 
“Дейли телеграф”. Нейно 
величество, съпругът й 
и вътрешният министър 
трябвало да отплават с 
кралската яхта “Британия”, 
а останалите членове на 
правителството да бъдат 
укрити в други части на 
страната. 

Разделянето на крали-
цата и кабинета било важ-
но, тъй като единствено 
тя може да назначи нов 
премиер, ако военното 

правителство бъде уни-
щожено при ядрения удар. 
Правилата за действия в 
случай на атомна атака са 
редовно обновявани до 
началото на 90-те години, 
т.е. до края на Студената 
война. 

След атентатите на 11 
септември 2001 г. план 
“Питон” бил възстановен, 
но вече предвижда да има 
“алтернативни министри 
на отмъщението”, които 
да поемат ръководството 
на евентуалните военни 
действия.

Британското правител-
ство обяви в понедел-
ник редица политически 
реформи, започващи с 
референдум за изборния 
закон, който ще постави 
на изпитание стабилност-
та на управляващата коа-
лиция, съобщи “Ройтерс”. 
Управляващите на Остро-
ва възнамеряват да на-
малят броя на депутатите 
от 650 на 600, да променят 
правилата за разпускане 
на парламента, както и да 
определят твърд мандат 
от 5 години, вместо пре-
миерът да избира удобна 
дата за провеждане на 
парламентарния вот.

Според лидера на ли-
б е р а л д е м о к р а т и те  и 
вицепремиер Ник Клег 
евентуалните промени в 
изборния закон ще напра-

вят изборите по-честни и 
ще дадат повече власт на 
депутатите.

Сега британците изби-
рат по един народен пред-
ставител от избирателен 
района без значение дали 
той е събрал над 50% от 
гласовете. В бюлетината 
те отбелязват само един 
фаворит. На референдума 
Обединеното кралство ще 
реши дали да премине към 
т.нар. алтернативен вот, 
при който всеки избирател 
подрежда кандидатите по 
предпочитание. Ако някой 
събере повече от 50%, 
печели, но ако гласовете 
за нито един не надвиша-
ват 50 на сто, последният 
кандидат се елиминира и 
се гласува отново, докато 
някой не получи абсолют-
но мнозинство.

И броят на британските 
депутати ще бъде орязан

слуу ублу д

ККККК„Корорононясясахах ”””””а”а” 
Р

И 

Вокалистът на „Ролинг 
Стоунс” Мик Джагър 
развълнува учениците 
от старото си училище, 
което посети, за да от-
крие нови класни стаи в 
центъра по изкуства, на-

правени в негова чест.
Музикантът преживя 

отново младежките си 
години по време на по-
сещението си в гимна-
зия Дартфорд. Поводът 
беше откриването на 

нови класни стаи, които 
включват зали за репе-
тиции, звукозаписни и 
видео студиа. „Бях по-
срещнат много топло”, 
разказа Джагър, цити-
ран от БГНЕС. Говорей-

ки за откриването, той 
се пошегува: „Влязох в 
кабинета на директо-
ра. Винаги ми е било 
трудно да влизам в тази 
стая, без да чувствам 
вина.”

Мик Джагър се върна на училищеМик Джагър се върна на училище

ценценценццц търтъртъррррра па па по ио ио изкузкузкуууууствствстваа,а, ,, на-нана бешбешбеше ое ое открткрткррррриваиваиванетнетнето но но нааа ранранранрррр отот от БГБГ БГНЕСНЕСНЕС Г. Г. Говоовооворейрейрейрррр - винвинвинаа.а.

ЕК глоби британски проекти заради 
липса на европейското знаме

Бин Ладен е на път да се сдобие 
с внук с британска кръв

ии
ии 
аа 

аа 
еее
ии 
еее 
---

 Ж
ббббин 
ссссдоб
тттттанс
гггграф
ммммлад
лллллард
ссссъгл
лллллята 
ддддда из

иии Би

The Sun
50-годишната собственичка 
на swinger клуб Сара Бърдж, 
известна още като “Барби” 
заради направените по 
нея пластични операции за 
над 500 000 паунда, стана 
център на негодуванието 
на британските читатели, 
зрители и обществени 
организации, заради 
това, че открито обучава 
дъщеря си – 7-годишната 
Попи, в техниката на 
танцуване около пилон. 
Сара официално обяви за 
“лицемер” всеки, който 
поставя родителските й 
умения под въпрос: “Ако 
той е мъж, това е, защото 
тайно посещава стриптийз 
барове зад гърба на жена си, 
ако е жена, значи просто ми 
завижда заради вълнуващия 
ми живот и страхотните 
отношения, които имам с 
дъщеря си.” 

----
тттт

ннн 
----
тттт
ааа 
----
ееее 

м----

В с
сссрещ
кккрал
тттряб
рррана
кккойт
сссеве
жжжие 
пппред
ззза сп
ооот с
кккрив
оотда
“Дей

„Питон” за Елизабет  „Питон” за Елизабет  
ВтораВтора
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На Изток, към Рая?

Да бъдеш или да не бъдеш себе си? В голямото 
приключенско изпитание на емигрантското битие 
малките случки от живота дават най-верните 
отговори. В тях, уважаеми читателю, можеш 
да откриеш своята истина и сам да решиш да 
бъдеш или да не бъдеш главният герой в сериала на 
своето ежедневие. Приятно четене.

ОЧИ В ОЧИ

АЛБИОН

Здравка Владова-Момчева, 
http://zdravkam.blogspot.com 

Изгонените от Рая са 
обречени на вечно завръ-
щане. Доброволните бегъ-
лци от него владеят света. 
Всяка година в края на юли 
аз се превръщам в пили-
грим. Събирам вързопа на 
носталгията и поемам об-
ратно. През магистралното 
тяло на Европа, заравнено 
от вечното преселение на 
народите под асфалтира-
ната си плът. Кръжа като 
закъснял щъркел в кънтя-
щите галерии на спомени-
те в търсене на нещо неиз-
менно, което да ме накара 
да остана. И да повярвам, 
че съм дошла при начало-
то на живота си, където 
с милостиво търпение ме 
очаква вечността.

Англия, 22 юли, 2009 
година. Вали хоризонтален 
дъжд и посича с мокри дис-
кове надеждите за слънце 
и временно лекомислие 
през лятото. Градината, 
по невидим божествен 
код, тежи от апокрифни 
цветове, непогалени от 
светлината. Преминавам 
през пъстрата им секта и 
оставям след себе си прес-
ни куфарни следи. Бягам 
назад, към ваканционния 
континент, към сладката 
отрова на свободата да не 
бъда тук. Евротунелът ме 
поглъща с пълно потапяне 
в дълбините под Ламанша. 
Едно задължително пре-
раждане на пътника преди 
досега с Европа, последно 
изпитание, преди радостта 
да се озовеш на другия 
бряг. Няма значение какво 
ще бъде времето, защото 
това е ДРУГО ВРЕМЕ, в 
което на воля битуваш 
истинският ти. И светът 
за малко се върти по твои-

те закони. Веднъж в 
годината обичам да 
го прекроявам. Сега 
имам свободната воля 
да виждам това, което 
искам да виждам. За-
щото хоризонтът в 
граници понякога е 
способен да ми даде 
малко щастие.

Жадувам за изгрев във 
Франция. Оттук винаги 
започва бягството към 
дома, надеждата да срещам 
огнения диск на своята 
временна волност. Навли-
зам в континента по сле-
дите на отминала нощна 
буря. Крайпътните сливи 
са натрупали обрулените 
си плодове по асфалта и 
превиват олекнали кло-
ни над тях в пристъпи 
на безмълвен плач над 
опустошените си рожби. 
Полетата зеленеят в не-
привична, априлска резеда 
и въпреки че е юли, тънък 
скреж е охрускал свежест-
та им. Непреклонни лъчи 
разцепват оловото на не-
бесните плочи и светлина-
та на новия ден се плъзга 
като спукан жълтък пред 
очите ми. Студено е, ся-
каш е пролет. И някаква 
радост, дива и потайна, 
безсловесна до атавизъм, 
се заражда в дълбините на 
пробуденото ми същество. 
Трябва да се обадя в Бълга-
рия. От Търново ме делят 
някакви си няколко хи-
ляди километра. И пътят 
е само един - километри 
от непрекъсната суша, без 
островни ограничения, 
без робинзоновска тъга. 
Непрекъснато опитвам 
да набера единствения 
цифров номер, който арти-
стичният ми мозък помни 
като код за скъпоценен 
сейф. Този от къщата ми на 
улица „Гурко“. Където е за-
ключено и ме чака сърце-
то ми. Никакъв сигнал, 
безуспешни повторения, 
разочароващо мълчание. 
Колата спира пред крайпъ-
тна бензиностанция и през 
отворените врати на кафе-
то лъхва мирис на утринна 

леност, капучиново разсъ-
нване, ромон на вестници 
и ухажващ шансон. Навли-
зам в ласкавата френска 
аура с британска делови-
тост и конкретен въпрос. 
Мога ли да ползвам теле-
фона на заведението срещу 
заплащане, за да позвъня 
в България? Говоря най-
ясния английски, който 
някога съм се чувала да 
произнасям. Очаквам, че 
кокетната продавачка зад 
бара, апетитна като вани-
лов сладкиш, ще ме раз-
бере. Защото се изразявам 
на международния език, 
който всички са длъжни 
да знаят. И тя наистина 
ме разбира. Отвъд думи-
те. И заради копнежа, с 
който произнасям името 
на дома. Подава ми старо-
моден телефон и напев-
но ми обяснява нещо на 
копринен, успокоителен 
френски. Колко дължа за 
услугата, продължавам да 
настоявам с умерени, лае-
щи интонации. Така съм 
чувала да лаят възпитани-
те кучета в Англия, когато 
настояват да бъдат изве-
дени на разходка. Нищо 
не дължите, госпожо, при-
ближава ме избелял от 
безсъние шофьор на тир, 
чийто английски с тран-
зитен акцент чертае маги-
стралната му употреба от 
Париж до Истанбул. Нищо 
не дължите, госпожицата 
ви казва, че днес, поради 
бурята, няма покритие в 
цялата страна. Говорете 
безплатно с близките си. 
Те сигурно се притесняват 
за вас.

Ако някога до пълно 
подивяване сте се губили 
в яснотата на английските 
правила и норми, със си-
гурност ще можете да се на-
мерите в превода на Фран-
ция. Там разстоянието от 
перфектната имперска 
дресура до несъвършеното 
разглезващо очовечаване 
се измерва с дължината на 
една телефонна слушалка.

- Ало, мамооо, добре 
съм, преминах канала! 

Тука едно добро 
момиче ми услу-
жи с телефон, 
че след бурята 
всички джиесе-
ми са умрели.

- Желаете ли 
кафе, мадам? - 
на съвсем раз-
бираем френски 
чурулика бон-
бонката.

- Уи, уи, шери, 
и кроасани, и 
поне три шоко-
лада, силвупле!
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Кремена Гаврилова – МААТ, МВА
Квалифициран счетоводител в UK
-  Self Employed счетоводство
- Bръщане на данъци
-  Pегистрация - Tax offi ce, NIN,CSCS card
-  Банкови сметки само с паспорт
-  Работни карти- жълти/сини
- Откриване на LTD
- Съдействие - indefi nite leave to remain
- Лицензиран превод на документи
- Всички видове помощи

48 Waddington Street, London, E15 1PJ
Tel: 07971 908 184 / 0207 473 1222
www.global-accounting-solution.co.uk

Global Accounting Solutions

Защо Тя трябва 
нас да пази, а не 

Тях да гази?(Намерена в превода на Франция)

Ивайло Тончев, 
lavrentiiberia@dir.bg 
Вият сирени, святкат 

светлини. Полицейските 
коли стоят настръхнали 
като зли, но справедливи 
кучета. Дали това не е 
поредната акция на МВР, 
сглобена от Цветановите 
стратези в безсънна и об-
щественополезна вечер? 

***
Това не е предаване-

то “Акция”, не е сцена от 
боливудски екшън, това 
е просто новата песен 
на Веселин Маринов, на-
речена „Нашата полиция”, 
която за няколко дни на-
кара България да лудне. 
Форумите експлодираха, 
мненията бяха доста край-
ни и противоречи-
ви. За пореден път 
Веско предложи 
един перфектен 
хит, изкован от тан-
дема Тончо Русев 
и Евтим Евтимов, 
който здраво бие 
в римейк на най-
оптимистичните 
години на турбо-
фолка от Сърбия. 

Ето сред вой на 
китари се появи 
и Певецът. С ня-
колко ръкоплесни 
движения дава на-
сока на публиката 
какво да прави и 
тъкмо да запее, 
когато на сцената 
се появява трупа 
от полицайчета. В 
стил „роботизиран 
YMCA” те бавно на-
предват към Веско. Дали 
това не е специален от-
ряд, който да го накара да 
спре? Или пък са специ-
ална охрана, за да може 
да си довърши песента и 
да остане неразкъсан от 
народния ентусиазъм? 
Внезапно движенията се 
омекотяват, Веско поема 
въздух и започва:

Ако някой някъде пре-
дава

своето отечество и 
слава,

ако клетвата за дълг 
прегази -

м о я т а  п о л и ц и я  м е 
пази.

 Полицайчетата мина-
ват на вълна физзарядка, 
по двойки и по тройки 
и ни гощават с няколко 
каратистки чупки, които 
трябва да покажат добра 
бойна подготовка. Инте-
ресно защо полицията 
пази именно лирическия 
герой, а не цялото насе-
ление на страната? Не е 

ли това първи подривен 
елемент в текста? И още 
един тъп въпрос - добре 
де, някой предава нещо, 
гази, защо не го арестуват, 
а тръгват да пазят лириче-
ските герои? Но още пре-
ди да поискаме отговор, 
Веско напълва дробове и 
продължава:

Ако някое продажно 
братство

граби от народното 
богатство,

истината днес е само 
тази -

родната полиция ме 
пази.

Полицайчетата са вече в 
стил „разходка по двора на 
американски затвор”, като 
си отдават чест един на 
друг. А после се скупчват 
около Веско, за да го пред-
пазят отново, защото про-
дажни братства - много, а 
и грабители – също.

Ха сега да хързулнем и 
партийното поръчение:

Хора, подарете цвете,
хора, запомнете ни до-

бре!
Гордост е да служиш в 

редовете
на България и МВР.
Полицайчетата започват 

да подскачат като целуна-
ти петокласнички с илю-
зорно цвете в ръката, а 
Веско пипа горната част на 
сакото си. Там обикновено 
хората държат портмоне-
тата си, ама нейсе. Да са ви 
спирали от КАТ и да сте се 
разминавали с по едно по-
дарено им цвете? Тепърва 
научавам, че България и 
МВР са почти едно и също 
нещо, че в родината ми 
има военноуставна орга-
низация, в чиито редове 
аз фигурирам под единен 
граждански номер. Поли-
цайчетата скачат щастли-
ви, показват неподкупни 
бедра и дупета, следва:

Ако някой вярата убива
и престъпниците сам 

прикрива,

ако някой пред лъжата 
лази -

нашата полиция ме 
пази.

На сцената настъпва 
пълно диско раздаване. 
Веско изглежда пак потен, 
кулминацията на песента 
наближава. С жест „ей т’ва 
беше” и поклон той на-
пуска сцената при доста 
рехави ръкопляскания. 

Самият министър Цве-
танов след това лично 
благодари на спонсорите, 
заради които този кон-
церт не е струвал нищо на 
министерството. Добавя 
лична благодарност към 
всички автори на песента 
(логично сякаш изпускай-
ки Евтимов), както и към 
всички служители на ве-
домството.

„Нашата полиция” е ре-
ална картина на мюзикъла 
МВР - престъпниците си 
вършат работата, а група 
полицаи прави сценични 

чупки и карате стойки 
пред камерите. 

Дали по тази идея няма 
да се подведат и другите 
министерства? Земедел-
ското може да пусне бо-
драта рап стъпка „Сеем, 
жънем, а на есен внасяме!”, 
Енергийното да проточи 
класически акордеонен 
романс „Нека бъде свет-
лина на каквато и да е 
цена...”, Образованието да 
контрира с техноримейк 
по Тодор-Колевото „Пием, 
пеем, пушим и французки 
учим”. 

Осъзнавате ли, че това 
не може да не е едно от 
началата на края?

Тази песен трябва да 
бъде забранена, защото 
изнася поверителна ин-
формация от Република 
България. Хитовата мело-
дия може просто да бъде 
допълнена с едно бодро 
„на-на-на” от вечно туп-
тящото Сърце на соцкича 
- Веско Маринов.
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Последни дни на купона на Democracy Village 
пред лондонския Парламент?

Kметът на Лондон Бо-
рис Джонсън спечели в 
началото на юли съдебно-
то дело за разтурването 
на постоянния палатков 
лагер, опънат на тревната 
площ срещу сградата на 

Парламента, който гор-
до се бе нарекъл “Село 
Демокрация” (Democracy 
Village). За рождена дата 
на населения пункт се 
счита датата на приключ-
ването на последните 

общопарламентарни из-
бори на Острова. Наскоро 
след това няколкото це-
логодишни палатки, про-
тестиращи срещу войната 
в Афганистан, се отзоваха 
насред десетки новоопъ-

нати палатки на къмпин-
гуващи борци за световен 
мир и демократични пра-
ва. Кметът Джонсън на-
рече хипарския къмпинг 
“цирей” насред една от 
централните туристиче-

ски забележителности на 
Лондон. Но жителите на 
“Демокрация” настояват, 
че имат пълното граж-
данско право да демон-
стрират извън сградата на 
парламента. Въпреки че 

битовизирането на тере-
на сериозно е навредило 
на тревната му настилка, 
някои от новите рези-
денти са направили дори 
опити за засаждането на 
растения и дръвчета. 

Полицаи 
арестуваха 
Брайън Хоу, 
живеещ от
11 години 
пред 
Парламента, 
защото не им 
позволи да 
претърсят 
известната 
му на 
лондончани 
палатка

Йорданка Траянова
На 20 септември миналата го-

дина благополучно се приземих 
в Лондон и се качих на „бързото 
влакче”, от което няма слизане. 
Следвам магистърска степен в 
специалност Медии в University 
of Greenwich и съм тук от една 
година. 

Първият проблем, с който 
се сблъсках още от България, 
беше финансирането на моето 
студентство. Разбира се, във 
всеки университет нещата са 
различни, но в повечето случаи 
за магистърските степени няма 
отпускане на студентски заеми 
от държавата. Те важат само за 
бакалаврите. Така че разноските 
за по-висока степен се поемат от 
самия студент. Средно таксата 
е от около 4000 паунда на годи-

на, но може да варира според 
специалността и университета. 
Общежитията се плащат от чуж-
дестранните студенти, докато за 
британските има заеми, които 
се връщат след завършването. 
Стипендиите и други видове 
парична помощ са различни 
в различните университети. 
Специално за университета 
в Гринуич такива почти няма 
или ако има те са за т.нар. home 
students. Ако човек обаче е по-
настоятелен и директно отиде 
да говори с някой от мениджъ-
рите във финансовия център, 
може да се отпусне еднократна 
помощ от 500 паунда, която е за 
крайно нуждаещи се студенти. 
Тази информация обикновено 
не се разпространява много, за-
щото британците не са особено 

щедри. Но ако имате проблеми, 
задължително настоявайте и по-
дайте документи за помощ, дори 
ако ви кажат, че нямате шанс. 

Както всеки сървайвър, и 
този започва най-напред с фи-
зическо оцеляване, т.е. търсене 
на работа. Естествено точно в 
този момент да се търси работа 
не е лесно, защото трябва време 
(което все по-малко хора могат 
да си позволят), нерви и най-
вече препоръки. За студентите, 
поне в този университет, има 
и специално студентско бюро 
за работа, в което се предлагат 
различни възможности, най-
вече за временна работа, но има 
и стажове. В същото време от 
това бюро може да се получи 
всякакъв вид административна 
помощ относно това как се пише 
автобиография, мотивационно 
писмо, как се кандидатства и 
прочее. В това отношение можем 
шапка да им свалим. Всичко е из-
мислено до най-малката подроб-
ност и е в полза на студентите. 
Въпреки това няма гаранция, 
че ще се започне работа, защото, 
по мое наблюдение, предимство 
се дава негласно на британските 
студенти.

Българските и румънските 
студенти трябва да притежават 
т.нар. Жълта карта, която им 
дава законно право да работят 
на Острова. За получаването 
на тази карта са нужни някои 
документи, като най-важният 

е банков документ, който га-
рантира, че даденият студент 
има достатъчно средства да се 
издържа поне 3 месеца. Само-
то издаване на жълтата карта 
отнема около месец. След това 
естествено трябва да вземе и 
National Insurance Number. Сега 
остава проблемът с намиране-
то на работа. Най-добре е, ако 
човек има познати, които да го 
препоръчат, или да помогнат с 
нещо. Не звучи добре, но лично 
се убедих, че тук не става само 
с подаване на автобиографии. 
Навсякъде искат препоръка от 
английски работодател и опит в 
съответната сфера, дори да става 
въпрос за най-неквалифицирана 
работа. Но от друга страна, 
веднъж започне ли се работа с 
препоръка, нещата стават по-
лесни. За по-добра длъжност и 
за стаж по специалността, която 
студентът следва, е по-сложно. 
Може би наистина заради кри-
зата е доста трудно да се влезе 
в съответните среди и да се 
придобие опит в Англия. Дори 
да имате стаж в дадена област в 
България, тук това не се зачита. 

Най-добрият вариант за сту-
дента, докато още следва, е да 
работи за университета. Не-
зависимо от типа работа, за-
плащането е добро, работата е 
почасова и не се губят време и 
пари в път. Освен това има по-
вече възможности за контакти с 
подходящи хора и също така при 

някои длъжности не се плаща 
и наем за общежитие. От уни-
верситета се получават и добри 
препоръки, които след това ще 
са солиден старт при търсене на 
подходяща работа. За съжаление 
тези работни места са ограниче-
ни, за тях кандидатстват много 
хора, но си струва да се опита, 
особено ако студентът се спра-
вя свободно с общуването на 
английски. 

Съществуват и агенции за 
подбор на персонал, които оба-
че рядко регистрират студенти, 
защото легално студентът има 
право на 20 часа работа сед-
мично. Аз лично бях любезно 
„отклонена” от четири такива. 
Затова по време на следването 
е най-добре да се работи в уни-
верситета или да се търси работа 
на места като магазини, ресто-
ранти, кафенета и др., където се 
предлага почасова заетост. 

Като ст удентски фолклор 
мога да определя твърдението, 
че студентите се наблюдават от 
работодатели по време на обу-
чението им и след завършването 
се предлагат оферти за работа. 
Това вероятно е съществувало 
преди, но сега почти никой не 
се занимава с тази дейност. След 
завършването си всеки студент 
започва търсене на работа по 
обичайния ред и затова всеки 
опит и препоръка от универси-
тета са изключително важни за 
старта. Хайде, наслука!

Йорданка Траяновард р на, но може да варира според

за 
раз
веч
и с

Студентски 
сървайвърсървайвър
в ЛОНДОН

Полицаи
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Читателска  поща „БГ БЕН“
inbox@bgben.co.uk

Най-краткият път до страниците на   БГ БЕН

TSDI предлага работа за професионални 
куриери в Лондон, срещу добро заплащане.
Изискавания: Public Liability Insurance, Courier 
Insurance, UK driving license, личен ван.
Интервю на английски език.
Контакти: (mob)07880611250
Документи изпращайте на:
tsvetomir.abramovich@gmail.com

КЛИНИКА
WWW.KLINIKA.CO.UK

•  Анализ на кръвта, урината и swab тест
•  Узи на вътрешни и полови органи
•  Електрокардиограма, рентген и MRI
•  Справка за водачи на МПС и 
   издаване на болнични
•  Кожни проби за алергични заболявания
•  Алкохолна детоксикация – системи 
  и лекарства
•  Анализи и анонимно лечение на 
  заболявания на половите органи
                                •  Мануална терапия, 
                                  масаж, физиотерапия,
                                  обезболяващи инжекции

*ПЕДИАТЪР *АЛЕРГОЛОГ *ТЕРАПЕВТ 
*СПЕЦАЛИСТ ПО ЕХОСКОПИЯ  *ПУЛМОНОЛОГ
*СПЕЦИАЛИСТ ПО ЛЕЧЕНИЕ НА ГРЪБНАЧНИЯ СТЪЛБ
И СТАВИТЕ *ТРАВМАТОЛОГ-ОРТОПЕД *ГИНЕКОЛОГ

Оферта! Безплатна 10 минутна консултация по  
проблеми с гръбначния стълб, ставите и  
спортни травми.

От понеделник до петък до 1 август 2010 г.

ДИАГНОСТИКА И ЛЕЧЕНИЕ:

СКАНИРАНЕ НА БРЕМЕННОСТ ЧРЕЗ
УЛТРАЗВУКОВА АПАРАТУРА
ПОСЛЕДНО ПОКОЛЕНИЕ 2D/3D/4D

РЕГИСТРАЦИЯ НА: 
тел. 020 8144 5119 и тел.07943768650 (на български език)
Palmers Green Clinic, 265 Green Lanes, N13 4XE

Световният 
шампион 

по стрелба 
с грах е 

англичанин

След провала на Световното в ЮАР

Въпреки че англи-
чаните се провалиха 
на Световното в ЮАР, 
те могат да се по-
хвалят, че светов-
ният шампион по 
стрелба с грах е 
поданик на крали-
цата. Въоръжени 
с триножници и 
лазерни мерници, 
участниците стре-
ляли по миниа-
тюрна цел в селото 
Уичам, Кембрид-
жшийр. С малко 
шанс и късмет 53-
годишнният Иън 
Ашмейд успя да 
измести победите-
ля в периода 2005-
2009 г. Джордж 
Холоус в 40-ото 
издание на тур-
нира по стрелба 
с грах.

53-годишният 
запалянко успя да 

измести 4-кратния 
носител на титлата

Привържениците на здра-
вословното хранене скоро 
ще могат да си купуват ка-
милско мляко, след като 
близкоизточна фирма по-
лучи разрешение да продава 
продукта за първи път във 
Великобритания, пише бри-
танският вестник “Сънди 
телеграф”. Млякото от ка-
мила има солен вкус, идва от 
раздразнително и зловонно 
животно и едва ли би подо-
брило качествата на закуска 
с корнфлейкс, но може да се 
превърне в хитова храна по 
щандовете на магазините на 
Острова. 

То е богато на витамин C 

и има ниско съдържание на 
мазнини, а също така по-
добре се усвоява от кравето 
мляко и е по-подходящо за 
хора с млечна непоноси-
мост. 

В света има само няколко 
фирми в тази област, тъй 
като от една камила може да 
се издоят едва около 7 литра 
мляко на ден, докато крави-
те дават почти по 30 литра 
дневно. Фирмата Camelicious 
с централа в Обединените 
арабски емирства заяви, че 
очаква само проверка от 
здравните и санитарните 
власти в ЕС, и изрази надеж-
да, че от следващата година 

Британците луднаха 
по камилското мляко

ще започне да внася камилско 
мляко в Европа. 

Фирмата произвежда по 
5000 литра на ден, по-малко 
от 1 процент от дневната кон-
сумация на мляко в Европа. 
Камилското мляко съдържа 
2 процента мазнини, докато 
при кравето мляко те са 4. 
То също така има по-малко 
холестерол и пет пъти повече 
витамин C. Направени в Ин-
дия проучвания показват, че 
млякото от камила съдържа 
високи дози инсулин и помага 
на болни от диабет тип 2. То 
обаче е по-водно от кравето 
мляко и има солен вкус, от-
белязва “Сънди телеграф”. 

Татуировките вече не се 
възприемат като част от живо-
та на криминално проявените. 
Невероятно е какво може да 
направи една татуировка за са-
мочувствието на една девойка. 
Повечето татуировчици 
са единодушни за това, 
че момичетата рядко 
признават, че избират 
да легнат под иглата 
заради мъже. Някои 
жени виждат телата си 
като лист хартия, на 
който могат да запеча-
тат определен момент 
от живота си - смърт 

на любим, раждане на дете и 
т.н. Сред по-младите се шири 
тенденцията просто да избират 
такива, които да подчертават 
по-красивите части за сметка на 
не дотам прелестните. „Мъжете 

не са толкова 
задълбочени”, 
казва Нийл Де-
лиуотър, редак-
тор на списание 
Skin Deep.

Ето някол-
ко съвета за 
заговаряне на 
т а т у и р а н а 
мадама:

Жените щедро показват 
татуировките си

а 
-

а 
о

ще за
мляк

Тат
вввъзпр
ттта на
НННеве
нннапра
мммочу
ПППове
ссса ед
ччче мо
ппприз
ддда ле
зззара
жжжени
кккато 
кккойто
тттат о
ооот ж

ЖЖ

Базирайте се на езика на тя-
лото и не се притеснявайте да 
поискате да разгледате отблизо 
рисунката, защото жените оби-
чат да показват своите татуси, 
дори и по-скътаните. 

Не я оставяйте с впечатление-
то, че сте съблазнен само от та-
туировката. Такъв тип стратегия 
може лесно да се обърне срещу 
вас, защото тя може да помисли, 
че я вземате за лесна, затова не 
избързвайте.

За финал най-добре е да 
запомните, че е два пъти по-
възможно да попаднете на лес-
бийка, защото те си правят поне 
два пъти повече татуси от хете-
росексуалните жени.

Виктория 
от Spice 
girls
Снимка 
Интернет
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Пастор Едуард 
Кешишиян
Самият факт, че сме 

сътворени същества, по-
ставени във физическите 
рамки на времето и про-
странството, предопределя 
неизбежната ни ограниче-
ност по някои показатели. 
Силите, възможностите, 
представите, целите, логи-
ката ни – те и редица други 
страни на нашата личност, 
познават граници. Това 
налага да се съобразяваме 
с много обстоятелства, 
условия, зависимости и 

взаимовръзки, което вече 
ни прави зависими.

Колкото и да ни се иска да 
бъдем напълно независими, 
това никога не е възможно. 
Христос твърди, че „никой 
не може да слугува на два-
ма господари, защото или 
ще намрази единия, а ще 
обикне другия, или към 
единия ще се привърже, а 
другия ще презира” (Матей 
6:24). Става ясно, че в ду-
ховния свят неутралитетът 
е невъзможен. Няма как да 
си нито на добрата, нито на 
лошата страна. Всеки неиз-
бежно се оказва от едната 
или от другата страна на 
фронтовата линия. В такъв 
случай въпросът се състои 
не в това дали да бъдем за-
висими или независими, 
а в това от кого да бъдем 
зависими.

Независимо какъв под-
ход към живота ще из-
берем, в крайна сметка 
той ще се сведе до един 
от двата основни модела 
– живот, който прославя 
Бога и служи на човече-

ството, или живот, който 
обслужва интересите на 
злото. Христос заявява, че 
познаването на истината 
ни прави свободни хора 
(Йоан 8:32). В същото вре-
ме твърди, че трябва да 
осъзнаваме зависимостта 
си от Бога (Йоан 15:4,5). 
Това привидно противоре-
чие е задоволително обяс-
нено в Посланието на апо-
стол Павел към Римляните 
6:16-18: „Не знаете ли, че 
на когото предавате себе 
си като послушни слуги, 
слуги сте на онзи, на ко-
гото се покорявате – било 
на греха, който докарва 
смърт, или на послушание-
то, което докарва правда? 
Благодарение, обаче, на 
Бога, че като бяхте слуги 
на греха, вие се покорихте 
от сърце на онзи образец 
на учението, който ви бе 
предаден, и, освободени 
от греха, станахте слуги на 
правдата.” Схемата е ясна 
– или роби на греха, или 
слуги на правдата.

Отказът да изградим 
ценностна система е мо-
рална безотговорност. 
Ако нямаме категорични 
критерии, на които да под-
чиним своите решения и 
връзки, скоро ще попад-

нем във водовъртежа на 
живота, който неизбежно 
ще ни отведе на дъното.

Например отношение-
то към нашите близки. 
Любовта ни към тях ни 
прави емоционално зави-
сими. Привързваме се към 
любимия, към приятеля, 
към детето, към родителя. 
Емоционалната ни зави-
симост започва да влияе 
върху нашите морални 
решения. Примерно за-
почваме да оправдаваме 
техните грешки или дори 
престъпления, ставаме су-
бективни и едностранчиви 
в своите преценки. Опит-
ваме да бъдем обективни 
и безпристрастни, но не 
ни се удава. Къде остана 
независимостта?

Друг пример. Нашите 
материални притежания. 
Те са безспорна необходи-
мост, тъй като живеем в 
материален свят, подчинен 
на материални закономер-
ности. Това постепенно 
превръща материалните 
ценности от средство за 
живеене в цел на живота. 
Мисленето на съвремен-
ния човек се материали-
зира до такава степен, че 
започва застрашително 
да измества духовните, 

интелектуалните и морал-
ните ценности. Който има 
много пари, непрекъснато 
обмисля как да ги инве-
стира по-правилно или 
как да ги съхрани – това 
се превръща в обсебваща 
мания, поглъщаща цялата 
жизнена енергия. Който 
няма достатъчно парич-
ни средства, непрестанно 
крои планове откъде да 
ги осигури и спечели – 
друга доминираща линия 
в човешкото съзнание, 
превръщаща се в прио-
ритет. И в двата случая 
очевидно става дума за 
зависимост.

Бог е изразил катего-
рично Своето станови-
ще относно свободата, 
като е създал свободни и 
разумни същества. Роб-
ството, манипулацията, 
спекулацията, експлоа-
тацията, националната и 
социалната зависимост са 

явления, които са строго 
заклеймени в Свещеното 
Писание. Правото на са-
моопределение, личният 
избор е съкровена даде-
ност от Твореца и никой 
няма моралното право да 
отнема нещо, което е да-
дено от Него. Доколкото 
в нашия свят съществуват 
подобни реалности, те не 
са планирани и одобрени 
от Бога, а са продукт на 
греха и злото.

Въпрос на чест за всяко 
разумно човешко същество 
е да заеме правилна пози-
ция в сложния лабиринт от 
морални влияния в нашия 
свят. „Не ме интересува” е 
безотговорна реакция. „Не 
мога нищо да направя” е 
примиренческа реакция. 
„Не си заслужава” е егои-
стична реакция.

Какво би станало, ако 
всички ра з с ъждав ах а 
така?

IV част
Продължение от 192 бр.

Много хора ме питат как 
биха могли да разберат раз-
личието между въпросните 
две култури – Културата 
на разума и Културата на 
духа. Има ли критерии, 
чрез които да разберем 
дали сме подчинени на 
желанията на света или 
сме отделени трайно и за-
винаги от него? 

Да, има такива критерии. 
Това са изпитанията и из-
кушенията, на които сме 
подложени в ежедневния 
живот.

Ще изясним този важен 
въпрос с един пример от 
Стария завет. Когато бяха 
заробени в Египет в те-
чение на 400 години, из-
раилтяните молеха Бога за 
избавление. Бог послуша 
техните молитви и им из-
прати избавител – Мой-
сей. Народът на Израел 
приема с радост завръща-
нето на Мойсей в Египет 
след четиридесет години 
странстване, за да предаде 
Божието слово на фараона 

и да предупреди хората от 
своя народ за предстоящо-
то им освобождение. Хора-
та видяха извършените от 
Мойсей чудеса и знамения 
и искрено повярваха в 
новината. Когато израил-
тяните излязоха от Египет 
и се озоваха в пустинята, 
настроението започна да 
се мени. Трудностите и 
изпитанията, с които се 
сблъскаха по пътя към обе-
тованата земя, ги огъна. Те 
все още бяха под влияние 
на Културата на разума, 
укрепена в сърцата им по 
времето на техния живот 
в Египет. Не след дълго те 
възроптаха срещу Мойсей, 
казвайки: “Не е ли това, 
каквото ти казвахме в Еги-
пет, като рекохме: Остави 
ни да работим за египтя-
ните, защото по-добре би 
било да работим за егип-
тяните, отколкото да из-
мрем в пустинята” (Изход 
14:12). Центърът за тях все 
още беше собственият им 
живот, а не Божията воля. 
Мойсей обаче бе съвсем 
различен от тях. Той беше 
придобил рядката при-
вилегия да бъде член на 
фараонското семейство. 
Така той ползваше облаги 
от това свое положение. 

Но той предпочете да бъде 
гонен и потискан заедно с 
Божия народ и никога не 
възропта срещу трудно-
стите и устоя на Божието 
Слово докрай. 

Въпросът е защо мно-
зинството на израелския 
народ, което нямаше при-
вилегиите на Мойсей, 
проявяваше по-голяма 
привързаност към живота 
в Египет, отколкото во-
дачът им? Защо Мойсей, 
който бе по-тясно свързан 
със света, бе по-малко за-
интересован от него? От-
говорът е: защото Мойсей 
имаше искрена вяра в Бога 
и неговото отношение към 
света и Всевишния се осно-
ваваше на културата на 
духа, докато в сърцата на 
израилтяните преоблада-
ваше културата на разума. 
Те нагаждаха вярата си в 
Бога според изисквания-
та на техния живот, а не 
според волята на Твореца, 
който бе извършил невиж-
дани дотогава чудеса. Нима 
Този, който бе разделил 
водите на Червено море, 
не би могъл да ги нахрани, 
напои и да облекчи техните 
страдания в пустинята?

Когато се съгласиха да 
тръгнат от Египет, изра-
илтяните не познаваха 
състоянието на сърцата си. 
Те имаха само намерение 
да изпълнят Божията воля, 
но истинските им желания 
бяха трайно свързани със 
света. Изпитанията в пу-
стинята всъщност разкри-

ха лицемерието на вярата 
им в Бога. Между техни-
те намерения и желания 
съществуваше пропаст, 
която стана причина те да 
си изградят идол от зла-
то, на който да се кланят, 
потвърждавайки по този 
начин фалша на своята 
вяра. На много места в 
Библията е казано ясно, 
че за да познаваш и цениш 
волята на Бога, трябва да 
платиш високата цена на 
отделяне от желанията на 
света. Мойсей обичаше 
Бога заради Самия Него 
и заради това каквото той 
можеше да направи за Все-
вишния. Израилтяните 
обичаха Бога с егоистична 
любов заради онова, което 
Той можеше да извърши за 
тях. Ако Божиите желания 
не отговаряха на техните 
жизнени интереси, те се 
обръщаха с лице към свет-
ското, което е най-често 
идентично с желанията на 
плътта и на света. Св. ап. 
Йоан потвърждава това с 
думите: “Защото всичко, 
що е в света – похотта на 
плътта, пожеланието на 
очите и тщестлавието на 
живота, не е от Отца, а е от 
света” (Йоан 2:16). 

Очевидно е, че Мойсей 
има духовната мъдрост 
да вижда ясно бъдещата 
си награда в спасението. 
Той разбра, че Бог е свят и 
приближаването към Него 
изисква искрена святост 
- да победиш всичките си 
плътски желания. Само 

тогава човек би могъл да 
приеме Светия Дух в себе 
си, който би му помог-
нал да придобие истин-
ното познание за Бога и 
да очисти сърцето му за 
едно приемливо от Все-
вишния новорождение. 
Винаги съм си мислил, че 
има дълбока връзка между 
Възкресението на Иисус 
и истинното християнско 
новорождение. И в двата 
случая същността на чове-
ка се променя – при Иисус 
богочовекът си преобразя-
ва тялото, а при човека се 
преобразява духът. 

Мойсей и израилтяните 
в пустинята са убедител-
на илюстрация на две-
те групи вярващи, които 
съставят днешната църква. 
За съжаление тези, които 
не умеят да се справят с 
огорчението, гордостта, 
непростителността към 
другите, завистта и про-
чие “плодове” на плътта, 
са най-разпространеният 
вид сред вярващите хри-
стияни днес. Тези хора с 
охота следват светските 
удоволствия и желанията 
на плътта. За тези обаче, 
които изграждат отноше-
нието си към света един-
ствено въз основа на култу-
рата на духа, откъсването 
от света не е висока цена 
в сравнение с невъобрази-
мото величие на бъдещата 
награда и богатството от 
познаването отблизо на 
Истинния Извор на Живо-
та във вечността.

Особеностите на света 
около нас някои наричат 
”дух на света”. Ако вярва-
щите не изоставят този дух 
по свой избор, те постоян-
но ще изпадат под негово 
влияние. А това е духът 
на ”княза на въздушната 
сила” (Ефесяни 2:2), както 
го нарича св. ап. Павел - 
духът на сатана, главният 
противник на Бога.

В първата част на тази 
статия, публикувана в пре-
дишни броеве на вестника, 
обещахме да изложим едно 
наше виждане за това как 
бихме могли да издигнем 
вярата си до нивото на една 
жива, свята и действена 
вяра в Бога, което би спе-
челило Неговото доверие 
в нас. Ще споделя малко 
от своя личен опит. Дълго 
време бях измъчван от 
терзанията на духа, търсей-
ки отговор на поставения 
по–горе въпрос. Считах, че 
вярата ми в Бога не съот-
ветства на истинската, свя-
та и жива вяра в Твореца и 
това особено силно ме без-
покоеше. Мислех, че мога 
да постигна това идеално 
състояние на вярата ми 
като отправям молитви за 
покаяние от греховете ми 
и чрез спазване на Божиите 
закони и наредби. Изучавах 
подробно Библията и че-
тях различни християнски 
книги. Въпреки това винаги 
имах чувството, че не ми се 
отдава да издигна вярата си 
до нивото на святостта. 

(Продължава 
в брой 194)

За двата вида вяра в човешката духовност

Ти си ценен!

Божидар Палюшев, 
д-р на физико-
математическите науки, 
живее във
Великобритания
от 12 години

ХРИСТИЯНСТВО

Независим ли?
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Евросъюзът харчи 1,21 млрд. 
за пенсии на служителите си

Плувците в Австрия са по-
молени учтиво от властите да 
се наслаждават на престоя в ба-
сейните, но със затворени уста, 
съобщава изданието orange.
co.uk. По този начин страната 
щяла да спести доста 
пари. Според проу-
чване на австрий-
ски чиновници 
о к о л о  5 0 0 0 
литра вода 
на ден биват 
поглъщани 
от плувците, 
п о л з в а щ и 
18-те басейна 
само в столи-

цата Виена. 
А като се добавят и количе-

ствата от останалите градове в 
страната – работата отивала на 
сериозно разхищение. Властите 
се изказали, че с икономията 

на вода те освен друго се 
грижели и за здравето 

на плувците. Защо-
то водата, която 

имало в басей-
ните, минавала 
през химична 
о б р а б о т к а , 
което за част 
от ползващите 

съоръженията 
било вредно.

Европейският съюз ще похарчи 
през 2010 г. почти 1 млрд. британ-
ски лири (близо 1,21 милиарда 
евро) за пенсии на европейските 
чиновници. Така средно на пенси-
ониран европейски чиновник ще 
се паднат почти 60 000 британски 
лири, показало проучване, извъ-
ршено от британския в. “Дейли 
телеграф”.

Приносът на британските данъ-
коплатци към тази сума ще бъде 
от 135 млн. британски лири, кои-
то ще бъдат предоставени на ЕС 
в момент, когато много британ-
ски пенсионери от държавния 
и частния сектор са изправени 
пред опасността техните пенсии 

да бъдат намалени. Точната сума, 
която Брюксел ще похарчи тази 
година за пенсионираните си 
чиновници, възлиза на 999 250 
211 британски лири (тоест 1 214 
092 000 евро). Средната годиш-
на пенсия, която ще прибере 
всеки от 17 471 пенсионирани 
еврократи, възлиза на 57 194 
британски лири, като онези от 
тях, които са заемали по-високи 
постове, ще получат дори над 
102 000 британски лири годишна 
пенсия.

Във Великобритания 3/5 от 
пенсионерите имат годишен 
пенсионен доход от по-малко от 
10 000 британски лири. Минимал-

ните държавни пенсии са между 
6911 лири за мъжете и 6700 лири 
за жените. Най-ниските пенсии 
от частни пенсионни фондове са 
съответно 6812 и 5519 лири, при-
помня “Дейли телеграф”.

От проучването на изданието 
става ясно, че средната възраст 
на пенсиониране на европей-
ски служители е била 60 години 
през 2009 г., като за служители, 
заемащи по-ниски секретарски 
длъжности, средната възраст 
спада дори до 58 години. За срав-
нение във Великобритания пра-
вителството ще увеличи поетапно 
пенсионната възраст от 65 на 66 
години до 2016 г. В документ на 

Европейската комисия за пенси-
онната политика, разпространен 
миналата седмица, се препоръ-
чваше пенсионната възраст да 
е 70 години. В коментар по те-
мата британският евродепутат 
Найджъл Фараж заяви: “Степента 
на лицемерие на европейските 
чиновници няма граници. Те ис-
кат другите да работят по-дълго, 
докато те самите се пенсионират 
на 60 години. Очевидно чиновни-
ците в ЕК гледат на обикновените 
европейци, следвайки максимата 
на Джордж Оруел от книгата му 
“Фермата”, че “всички животни са 
равни, но някои са по-равни от 
другите”.

Брюксел 
търси 

преводачи
Брюксел търси прево-

дачи, които да работят в 
институциите на ЕС, съоб-
щиха от Еврокомисията. 
Европейската служба 
за подбор на персонала 
(ЕПСО) обяви нови кон-
курси за наемане на хора 
за устни и писмени пре-
води. От вчера започна 
процедурата за подбор 
на писмени преводачи с 
датски, немски, англий-
ски, френски и словенски 
език. Седмица по-късно 
ще се обявят конкурси 
за устни преводачи с 
български, английски, 
нидерландски, румънски 
и словенски език. Повече 
подробности за самите 
конкурси, процедурата 
за кандидатстване, вида 
на тестовете и профила 
на преводачите могат 
да бъдат намерени на 
следния уебсайт: http://
europa.eu

22-ма скулптори от 
цяла Европа и извън 
континента показват 
майсторски умения във 
ваенето на песъчинките 
на плажа в Бургас. За 
направата на фигурите 
е използван над 3300 
тона специален 
пясък. Посетителите 
на единствената в 
България изложба на 
пясъчните фигури са 
очаровани. Циркът ще 
привлича туристи до 
края на септември.

Екип от холандски спе-
циалисти планира да из-
гради екологичен изку-
ствен остров с размерите 
на Хаваите, информи-
ра британският в. “Сън”. 
За тази цел холандците 
възнамеряват да използ-
ват 44 милиона килогра-
ма пластмасови бутил-
ки и други отпадъци от 
същия трудноразлагащ 
се материал, плаващи във 
водите на Тихия океан. 

“Целта ни е да из-
следваме, да оползот-
ворим възможностите 
за рециклиране на мя-
сто на отпадъците и да 
ги превърнем в крайна 
сметка в носеща се по 
повърхността на океана 
плаваща единица”, раз-
кри идеята на проекта 

говорител на 
екипа от хо-
ландски уче-
ни. На първо 
време за тази 
цел ще бъдат 
използвани 
„ р е с у р с и -
те” на един 
печално из-
вестен като 
„ Го л я м а т а 
тихоокеан-
ска камара” 
силно замъ-
рсен остров. 
Холандски-
те експерти 
възнамеряват да ре-
циклират отпадъчната 
пластмаса, превръщайки 
я в кухи затворени блоко-
ве. Именно те ще послу-
жат за основа на предви-

дения за изграждане пла-
ващ екологичен остров 
с площ от 10 000 кв. км. 
След като бъде готов, 
островът може да стане 
основа за развитието на 
екоград с население от 50 

000 души. Неговото елек-
троснабдяване може да 
бъде осъществено с по-
мощта на възобновяеми 
енергийни източници 
от слънцето, водата и 
вятъра. 

Остров от рециклирани бутилки 
ще вдигат нидерландци

Най-голямата британ-
ска авиокомпания “БАЕ 
системс” представи про-
тотип на ново поколе-
ние военен безпилотен 
самолет робот, който не 
изисква управление от 
земята, предаде ИТАР-
ТАСС. Самолетът, наре-
чен “Таранис” - на име-
то на келтския бог на 
гръмотевиците, се отли-

чава от досега известните 
безпилотни самолети, 
използвани от САЩ в 
Афганистан и Пакистан 
по това, че е снабден с 
“изкуствен интелект” 
и може сам да избира 
варианти на действие в 
зависимост от бойната 
задача. В “Таранис” е из-
ползвана технологията 

“Стелт”, която го прави 
трудно откриваем за по-
вечето съществуващи 
радарни системи. Само-
летът може да поддържа 
висока скорост на голяма 
височина и да преодоля-
ва междуконтинентални 
разстояния. Първият из-
питателен полет е насро-
чен за 2011 г.
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британцитебританците

Около 25 процента от 
британците ругаят, 
когато са на път

Горещината през юли е при-
чина за най-големи промени в на-
строението, което прави летния 
месец “най-сърдитият” в година-
та, предаде Прес асосиейшън, 
позовавайки се на резултатите от 
британско проучване, обхванало 
6000 души. Анкетата, направена 
по поръчка на веригата хотели 
“Травълодж”, показва, че 78% 
от британците са в по-лошо на-
строение през юли. Близо 88% от 

участниците в допитването спо-
делят, че нощем не могат да спят 
от горещините и това ги прави 
крайно раздразнителни. 

Около 70 процента от роди-
телите съобщават, че децата им, 
които също страдат от топлината, 
ги будят средно по три пъти на 
нощ. Топлото време се отразява 
и върху поведението на хората 
на пътя. Един на всеки двама 
водачи на МПС признава, че же-
гата го изнервя до такава степен, 
че крещи на колеги шофьори. 
Около 25 процента от британ-
ците ругаят, когато са на път, и се 
ядосват, а 40% показват непри-
лични жестове. 27 процента от 
шофьорите изкарват гнева си на 
партньорите си или на децата, 
които пътуват с тях. Горещините 
повдигат “градусите” и на работ-
ното място, където близо 45 про-
цента от служителите признават, 
че колегите ги дразнят. 

Европейската комисия 
предлага занапред всяка 

една от 27-те страни-
членки на Евросъюза да 

решава сама дали ще 
позволи на нейна територия 

да бъдат култивирани 
генномодифицирани 

организми. Досега 
държавите трябваше 

да искат разрешение от 
Брюксел.

В Австрия ще плуват 
със затворени уста
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Киселото мляко Киселото мляко 
отново по стандартотново по стандарт

Управителят на 
БНБ бе удостоен с 
Орден на Леополд

Симеон Дянков:

Няма да теглим 
заем от 

Международния 
валутен фонд
Няма да теглим заем от 

Международния валутен 
фонд, съобщи министърът 
на финансите Симеон Дян-
ков в кулоарите на парла-
мента. Той беше помолен 
да коментира мнението на 
съпредседателя на Синята 
коалиция Иван Костов, че 
в момента правителството 
може да вземе заем при 
по-ниски лихви. Дянков 
посочи, че се преценява 
какви са възможностите 
или за тази, или за следва-
щата година - засега обаче 
не е необходимо да се взима 
заем. Попитан защо прави-
телството плаща по-малко 
от обещаното на Пловдив 
за приемането на софийския 
боклук, той каза, че всички 
имат по-малко пари и тряб-
ва да се съобразяват с това. 

“Видяхте, че между първо 
и второ четене на актуализа-
цията от централния бюд-
жет излязоха допълнителни 
38 милиона лева за малките 
общини, така че да могат да 
оцелеят по време на криза-
та, както и допълнителни 
26 милиона за лекарствени 
средства”, посочи Дянков. 

“Като финансов министър 
главната ми задача в това 
правителство е да пазя фи-
скалната стабилност и поли-
тика и правя това, каквото 

е необходимо”, до-
бави той.
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Банкерите без право да променят 
едностранно лихвите по кредитите

Чаровна 
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ЗЕЛЕНО СИРЕНЕ СЕ ПРЕДСТАВЯ НА “ТЕРА МАДРЕ БАЛКАНИ”

Иван Искров е първият 
българин, удостоен с 

тази степен на ордена
Уп р а в и т е л я т  н а 

Българската народна 
банка Иван Искров бе 
удостоен с високото от-
личие Commander of 
the Order of Leopold, 
съобщиха от банката. 
Орденът е най-висшият 
в системата на държав-
ните награди на Крал-
ство Белгия. 

Искров получава при-
знанието за дейността 
си по поддържане на 
стабилността на парич-
ната система в Бълга-
рия, с което е създал 
благоприятни условия 
за белгийските 
инвеститори и 
за отличните 
връзки между 
цент р а лните 
банки на двете 
страни, се посо-
чва в съобще-
нието. Управи-
телят на БНБ е 
първият бълга-
рин, удостоен с 
тази степен на 
ордена. 

Отличието е 
връчено от бел-

гийския посланик у нас 
Марк Михилсен от име-
то на белгийския крал 
Албер Втори.

Специално за съби-
тието от Брюксел е при-
стигнал и управителят 
на Белгийската нацио-
нална банка проф. Ги 
Куаден. 

Орденът на Леополд 
се връчва за първи 

път през 1832 г. и 
се присъжда като 

отличие за заслуги 
на видни белгийски 

и чуждестранни 
граждани

Българският държавен 
стандарт за киселото мля-
ко вече е факт. Институтът 
по стандартизация издаде 
официалния бюлетин за 
въвеждането му и всеки, 
който желае да произвеж-
да по него, ще може да си 
го закупи. 

На етикета на млякото, 
произведено по държав-
ния стандарт, ще пише 
“Българско кисело мляко”. 
То се съхранява при тем-
пература от 2 до 6 градуса 
по Целзий и има срок на 
трайност до 20 дни от 
датата на производство. 
Това означава край на 

млеката, които могат да 
стоят в хладилника по 6 
месеца. 

Категорично изискване 
е българското кисело мля-
ко да се приготвя само от 
сурово краве, овче, бивол-
ско, козе мляко или смесе-
но. Закваските ще бъдат от 

щамове лактобацилус бул-
гарикус и стрептококос 
термофилос, изолирани в 
България и неподлагани 
на генетична модифика-
ция, уточняват от Инсти-
тута по стандартизация. 

Засега контролът по 
спазване на БДС в мля-

кото ще се осъществя-
ва от лабораториите на 
ветеринарно-санитарния 
контрол в цялата страна. 
Това ще бъде така до из-
граждането на Национал-
ната агенция за храните, 
което ще стане в края на 
тази година.

България и Русия продъ-
лжават обсъжданията по 
пътната карта на газопро-
вода „Южен поток” в рези-
денция „Евксиноград” край 
Варна. Документът тряб-
ва да разпише подробно 
стъпките за започване на 
осъществяването на про-
екта на наша територия. 

След посещението на 
първия вицепремиер на 
Русия Виктор Зубков в 
страната ни преди десетина 
дни беше обявено, че част 
от количествата природен 
газ, предназначени за про-
екта, ще преминават през 
съществуващите в момен-
та тръби през България. 
Става въпрос за 17 мили-
арда кубически метра от 
общо предвидените като 
капацитет на проекта 63 

милиарда кубически метра 
синьо гориво. Останалото 
количество газ ще премине 
през новоизградени тръби 
в направление изток-запад, 
които са част от “Южен 
поток” и са 50 процента 
българска собственост. 

За настоящите прегово-
ри във Варна пристигна 
министърът на енергетика-

та на Русия Сергей Шматко 
и представители на ком-
паниите „Газпром” и „Газ-
промекспорт”. От българ-
ска страна са представени 
енергийният министър 
Трайчо Трайков и ръковод-
ствата на „Булгартрансгаз”, 
„Булгаргаз” и Българския 
енергиен холдинг. 

Пак уточняват пътната карта Пак уточняват пътната карта 
за „Южен поток“за „Южен поток“

Резиденция “Евксиноград” край Варна

бббок
ииим
ввва менят

капкапкапкапациациациацицц теттеттеттет нана на на прпр пр пррррроекоекоекоектатата та 636363 63 минминминминистистистистистъръръръръррррррътътътът нананана на енеенеенеенеенергергергергергеррррр тиктиктиктикаа-ааа енеенеенергиргиргирррр ененен хххолдолдолдддингингинг.. 

Банките няма да могат да про-
менят едностранно методологи-
ята за изчисляване на лихвения 
процент след сключването на 
договора за кредит. Това е запи-
сано в приетите на второ четене 
от парламента промени в Закона 
за потребителския кредит. 

Кредиторите трябва да публи-
куват на интернет страницата си 
текущия размер на използвани-
те от тях референтни лихвени 
проценти и методологията за 
тяхното определяне, както и 
за определяне на референтния 
лихвен процент. Кредиторът е 
длъжен да поддържа на сайта 

си и данни за размера на всички 
референтни лихвени проценти, 
които е определил. 

За нарушение на това изис-
кване, както и на забраната за 
едностранно променяне на ме-
тодологията за изчисляване на 
лихвения процент след сключ-
ване на договор за кредит, ще се 
налага глоба в размер от 700 до 
2000 лева за физическите лица и 
имуществена санкция в размер 
от 3 до 8 хиляди лева за еднолич-
ните търговци и юридическите 
лица. Измененията ще влязат в 
сила един месец след обнародва-
нето им в Държавен вестник.

Вяра Анкова е новият генерален 
директор на Българската национал-
на телевизия. Тя беше избрана еди-
нодушно от членовете на Съвета за 
електронни медии, които заседаваха 
в петчленен състав. Останалите 
кандидати за поста бяха Радомир 
Чолаков, Емилия Стоева, Радослав 
Главчев, Светлана Божилова, Люби-
ца Кулезич. 

След тридневното 
събеседване с 6-мата 
кандидати в конкур-
са и изслушването на 
техните концепции за 
бъдещото развитие на 
БНТ членовете на СЕМ 
мотивираха публично ре-
шението си за направения 
от тях избор.

Село Черни Вит, община Тете-
вен, се представя с уникалното 
си зелено сирене, приготвяно 
от овче и козе мляко, на първия 
регионален форум „Тера Мадре 
Балкани”, който се провежда на 
16 и 17 юли в София. 

Програмата включва меж-
дународна конференция и 
изложба-базар на местни хра-
ни. Конференцията е на тема 
„Опазване на традиционните 
храни на Балканите и при-
лагане на европейските норми 

за безопасност на храните” . 
Изложбата-базар ще се проведе 
в Университетската ботаниче-
ска градина, където ще бъдат 
дегустирани уникални храни и 
показани рисунки върху плодо-
ве и зеленчуци. 

Съветът по българско гражданство одо-
бри на днешното си заседание молбите на 
526 желаещи за български паспорт, съоб-
щи Божидар Димитров, министър без 
портфейл. 498 от желаещите за български 
паспорт са от Македония. 23-ма са от Из-
раел, по един от Сърбия, Русия, Молдова, 
Украйна и Турция. С това новите българ-
ски граждани от началото на годината 
станаха 10 827 души.

Още 526 души получиха 
българско гражданство днес
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Марин Паунов:

Ценностната система на българите Ценностната система на българите 
в европейската мозайкав европейската мозайка

Макар че книгата провокира с 
реалистичните изводи от получе-
ните отговори, тя няма за цел да 
критикува и да акцентира върху 
негативното в българския нацио-
нален характер и дух. Избягната е 
и другата крайност – да се върви 
към розовеещи представи за 
това какви сме ние, българите. 
Изследването разрушава редица 
досегашни митологеми, напри-
мер прословутото трудолюбие 
на българина, привързаността 
му към знанието, гостоприем-
ството… Едно от добрите неща 
в ценностната система на съвре-
менните българи, по които изпре-
варваме много от европейците, е 
интелигентността. Тя е разгледа-
на в двата й вида – тази, която се 
мери с тестовете за интелигент-
ност, и другата – т.нар. улична 
интелигентност, което означава 
най-общо казано комбинатив-
ност, оправност, адаптивност към 
конкретна социална ситуация. И в 
двата вида сме много по-добри от 
останалите, заключава авторът на 
книгата. Следващото позитивно 
заключение за българския нацио-
нален характер е нестандартният 
индивидуализъм. В много случаи 
той идва от склонността ни да се 
справяме всеки поединично, а 

не като група хора, която да се 
противопостави на това, което 
пречи или не се развива. Но 
именно този индивидуализъм 
и желанието за успех, заложен 
дълбоко в българския характер, 
е залог за успешното развитие на 
нацията и занапред. Първи сред 
европейците сме и по ценността, 
конкретизирана в проучването 
като „постигане”. Желанието за 
просперитет, за успех, разгледан 
повече в материален план, е една 
от движещите сили на българи-
на, мотив за много от неговите 
действия. 

За съжаление проучването 
показва, че българинът се оказва 
най-недоволен и нещастен от 
останалите европейски граж-
дани. Той е неудовлетворен от 
стандарта си на живот, както 

и от работата си. Българинът 
работи в екип по-зле от всички 
европейци и не признава ко-
лективизма. Рекордно ниско е 
доверието му в действието на 
системи като здравеопазване, 
образование, съдебна система. 
Той не одобрява дори демокра-
цията, в която живее. Българите 
са най-силно привързани към 
запазване на статуквото – те оби-
чат сигурността и най-малко от 
останалите европейци приемат 
промените и самите те се про-
менят. Най-слаба в сравнение 
с другите европейци е „привъ-
рзаността към властта” на фона 
на всички останали европейци. 
Марин Паунов я определя като: 

„Някаква специфична форма 
на отчуждение от властта като 
социален феномен. Ако властта 

те е мачкала, ако ти е поднасяла 
нелицеприятни начини на по-
ведение, сигурно ще се чувстваш 
отблъснат от властта като инсти-
туция, която е над тебе. Имаме 
рекордни стойности в отрица-
телен порядък по отношение на 
ценността власт.”

И други интересни заключе-
ния на базата на отговорите в 
проучването. Например, когато 
става дума за ценността, която 
се определя като „привързаност 
към свобода”, ние сме един-
ствената нация, която показва 
отрицателни стойности. Обяс-
нението за този резултат обаче 
не е толкова елементарно, казва 
Марин Паунов.

„Мисля, че ако вникнем по-
дълбоко, ще видим, че сигурно 
става дума за друго разбиране 
за свобода – допълва той. - Бълга-
ринът дълбоко в себе си е толко-
ва свободен, колкото малко други 
хора според мен. Защото е непод-
чиним на въздействия, влияния, 

схеми, ограничения. Но що се 
отнася до традиционното раз-
биране за гражданска свобода, 
това, което е изкарало францу-
зите да разрушават Бастилията, 
тук при нас го няма. Това е доста 
интересен момент.”

Един от стожерите по отно-
шение на ценностите е рели-
гията. И тук религиозността на 
българина е особена. Тук сме 
някъде по средата на класация-
та. Българинът не разбира рели-
гиозността като нещо дълбоко 
духовно, той дори не може да 
даде точно определение на 
понятието „източноправос-
лавен” например. Марин Пау-
нов обяснява, че за да оцелее 
във вековете, едно от малкото 
средства, с които българинът е 
разполагал за това, е да чувства 
силната си принадлежност към 
църковна общност. Оттам идва 
и религиозността на българи-
те и вярата му в църковните 
традиции.

Българинът дълбоко в себе си е толкова свободен, колкото малко 
други хора. Защото е неподчиним на въздействия, влияния, схеми, 
ограничения. Но що се отнася до традиционното разбиране за граж-
данска свобода... при нас го няма - казва Марин Паунов

Характерните черти на българския национален характер и цен-
ностната система на българите на фона на другите европейски на-
роди представя в книгата си „Ценностите на българите – съвременен 
портрет на европейски фон.” доц. Марин Паунов. Обобщенията на 
автора се базират на данните от европейско проучване /Europеan 
Social Survey/ през 2008/2009 г. сред 43 хиляди души от 21 европей-
ски държави. 

Стоматолозите по род-
ното Черноморие масово 
учат английски заради но-
вите си пациенти. Засега 
най-много са клиентите 
им от Германия и Англия. 
Те оставят най-много пари 
в кабинетите, но за сметка 
на това и изискват много. 
Първото, на което държат 
според ортодонтите, е фак-

тура за извършените услу-
ги. Причината е, че тук про-
тезите излизали по-евтино, 

отколкото в родните им 
страни, където тяхната 

здравна каса обаче им 
покрива разходите. 

Според евродирективите 
има възможност пациен-
тите да се лекуват в друга 
страна, а местната здравна 
каса да поеме лечението. 
Това обаче се случва без 
проблеми, когато услугата е 
по-евтина в чужбина, защо-
то така местният фонд пести 
разходи. В противен случай 
компанията плаща само 
ако лечението не може да 
се извърши в страната на 
пациента. Един мост на три 

зъба, направен с керамика, 
у нас излиза 400 лв., докато 
навън средно на коронка се 
плаща по 300 евро. При пра-
венето на моста туристите 
често оправяли и дребни 
пломби. В зависимост от 

случая лечението на един 
зъб в България е между 70 
и 80 лева. Понякога стома-
толозите правят и отстъпки. 
Колкото повече са зъби-
те, толкова по-вероятно е 
цената да падне с десет и 
повече лева на зъб. 

Освен фактури напо-
следък англичаните искали 
и гаранции за здравината 
на металокерамиката и 
пломбите, които им поста-
вят в устата.

Туристите у нас си Туристите у нас си 
тръгват с нови зъбитръгват с нови зъби

“На море за зъби», така ще изглеждат ско-
ро офертите за почивка по Черноморието 
ни за чужденци. За тази цел шефовете на 
частни клиники от цяла България се събра-
ха в столицата на среща с туроператори. 
Дентистите подготвиха специална страте-
гия за развитието на тази ниша в туризма и 
лечението у нас, защото според тях е недо-
статъчно развита. А евтините услуги 
за зъболечение могат да 
привлекат огро-
м е н 

б р о й 
чужденци у нас. 

Официалната статистика 
показва, че у нас този тип туристи 

са само 2% от всички, а в други държави 
делът им достига 40-50%. В действителност 
обаче процентът е много по-голям, тъй 
като основни пациенти на зъболекарите в 
България през лятото са нашенци, които се 
прибират в родината си с две цели - почивка 
и лечение на зъби. Затова стоматолозите у 
нас смятат да разработят привлекателни 
оферти за зъболечение и да ги предоставят 
на всички туроператори. Те от своя страна 
ще ги включат в рекламните брошури в цяла 
Европа. «Само така всеки турист ще знае, че 
идвайки у нас на почивка, може да получи 
цялостно стоматологично обслужване», 
обясни д-р София Буджева, шеф на бурга-
ската колегия на Българския зъболекарски 
съюз (БЗС). Според нея всеки кабинет и кли-
ника сама ще определя цените, на които ще 
обслужва туристите, за да се избегне кар-
телно споразумение. Стоматолозите обаче 
ще настояват за договори с туроператорите, 
които да защитават правата и на двете 
страни. Причината е, че заедно с наплива 
на дентални туристи все повече зачестяват 

и делата срещу стоматолози от недоволни 
пациенти от чужбина. Договорите, за които 
настояват зъболекарите, ще регламентират 
и какво се случва, ако пациентът остане 
недоволен. Така ще бъдат за-
щитени и правата на 
туристите, 

к о -
ито ще имат 

гаранции, че няма 
да попаднат на мошеник или 
в нелицензиран кабинет. В 
момента в Слънчев бряг и 
Несебър работят едва 6 
лицензирани кабинета. 
Обществена тайна обаче 
е, че броят на частните 
зъболекари и в двата ку-
рорта е в пъти по-голям. 
Според легалните стома-
толози почти във всеки 
втори хотел има и зъболе-
кар, който работи нелегално 
през сезона. Цените пък са с 
една идея по-скъпи за българи и 
поне двойно надути за чужденците. 
Пломбата в Слънчев бряг например 
струва около 40 лева, но ако пациентът не 
говори български, тогава цената скача на 80 
лева. По същия начин стои тарифирането и на 
металокерамиката. За един нов зъб българи-
те плащат средно по 150 лева, а чужденците 
- поне 300. Лечението на пулпит пък може да 
излезе и 500 лева. Колкото и да са завишени 
цените обаче, пломбите у нас пак излизат 
3 пъти по-евтино, отколкото в Гърция, Гер-
мания, Англия и скандинавските държави. 
Чувствително расте и броят на руснаците, 
които търсят зъболечение у нас. 

Зъбен туризъм 2010

Според евродирективите случая лечението на един 

Медиците по 
Черноморието 

масово учат 
английски
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В. “Стандарт”
В първия си роман “33. 

Заплахата Дан Браун” 
отправи предизвикател-
ството, че в България се 
крие загадка, без която 
никой не може да разбере 
символите на масоните. 
Сега, в новия си роман, 
продължаваш да повди-
гаш завесата, като казваш, 
че тайната е изгубеният 
Знак на българина. Какво 
е Знакът на българина?

- Знакът на българина е 
онова малко нещо, което 
всички народи по земята 
са намерили за себе си и 
върху което градят нацио-
налното си самочувствие 
на значими нации. До този 
момент ние, българите, 
по неизвестни причини 
не сме се осмелявали да 
заявим, че имаме знаци, 
без които светът нямаше 
да бъде този, който е днес. 
Освен конкретното значе-
ние на символа, той е и една 
метафора, необходима за 
националното ни самочув-
ствие на народ, дал осно-
вополагащи принципи на 
световната цивилизация.

- Хвърляш бомбата, че 
Знакът на българина е 
свещена реликва на бого-
милите, която се е пазела 
в Земенския манастир. С 
какво учението на богоми-
лите е ценно днес?

- Все по-ясна става ро-
лята, която манастирът 
край Земен е изиграл преди 
десетина века точно когато 
към Светите земи е тръгвал 
цветът на европейската 
нация. Това е времето на 
богомилското учение, за 

което историята е доказала, 
че е играло решаваща роля 
за Реформацията и Про-
свещението в Европа.

- В какво се състои уни-
калността на Земенския 
манастир?

-  С амат а  сгр а да  на 
църквата в манастира е 
уникална за българските 
земи. Нейната квадратна 
форма и стенописите й 
говорят за доста нетра-
диционни за източното 
православие стилове и зна-
чения. Никак не е случайно 
и наименованието на храма 
- “Св. Йоан”, което в днеш-
но време кореспондира 
с новите хипотези около 

ролята на светията в хри-
стиянското учение. Както и 
това, че основните образи в 
стенописите засягат бабата 
на Христос - света Ана, и 
най-вече сцената с изкова-
ването на гвоздеите, с които 
Исус е прикован на кръста. 
Историята и значението 
на Земенския манастир 
изключително много ко-
респондират с параклиса 
Ронслин край Единбург, за 
който знаем, че е свързан с 
ученията на актуалните и 
днес тайни общества - там-
плиери и масони.

- Освен масоните главен 
герой в новия ти роман е 
и един илюминат. Каква е 

разликата между масони и 
илюминати?

- Масоните и илюминати-
те са двете страни на една 
и съща монета. Като по-
популярно масонството е 
гербът (тура), а илюминат-
ството - номиналът (ези). 
Масонството съхранява ве-
ковните традиции и прин-
ципи, а илюминатството ги 
прилага в живота. И двете 
общности имат една цел - 
светът и хората в него да 
станат по-съвършени.

- Според сюжета на 
“Знакът на българина” 
Националната библиотека 
на България е привати-
зирана и превърната в 
луксозен публичен дом. 
Тревожи ли те мисълта, 
че духовната криза у нас 
може да стигне дори по 
продажба на национална-
та библиотека?

- Днес всяка трета дума, 
която се употребява, е кри-
за. Повърхностно е обаче 
да си мислим, че кризата 
е само финансова. Иконо-
мическите последствия са 
резултат от настъпилата 
дълбока криза на морални 

ценности, които бяха из-
хабени през изминалия 
XX век. Нарушаването на 
баланса между богатството 
и мъдростта изправи чове-
чеството пред колапса на 
прага, на който сме. Точно 
хипотезата за възможна 
продажба на една нацио-
нална библиотека е в осно-
вата на гротесковия сюжет 
на романа. Българите сме 
духовен народ и духовност-
та ни е спасявала винаги. 
Мисля, че наистина една 
библиотека е последното 
нещо, което бихме прода-
ли, за да се нахраним днес. 
Гротеската е необходима, 
за да ни предпази от лоши 
помисли, а не, дай, Боже, и 
безумни действия.

- Представи първия си 
роман в поне 10 града. 
Какво ти казваха хората?

- Най-изненадващото 
беше, че многобройната 
публика не гледа на този 
тип романи като на раз-
кази за световната кон-
спирация. Хората виждат 
в подобен род литература 
възможност за повдигане 
на националното им са-

мочувствие. И с изненада 
научават, че думата кон-
спирация означава: дишам 
заедно, живея и мисля в 
хармония. Възстановява-
нето на хармонията в чо-
вешките взаимоотношения 
се оказва най-вълнуващото 
за читателите. Явно всички 
трябва да помислим как да 
направим света около себе 
си по-добър.

- Разкриваш много от 
тайните и ритуалите на 
масоните. Не се ли при-
тесняваш, че братството 
може да те анатемоса?

- Напротив. Истинските 
братя, които възприемат 
масонството като духовно 
учение, са благодарни, че 
чрез подобен род литера-
тура стават ясни нещата, с 
които Свободните зидари 
се занимават в ложите си. 
А тези, които предпочитат 
да използват масонството 
за постигането на някакви 
тайни цели, естествено ще 
са недоволни. Но те явно не 
знаят, че масонството не е 
тайно общество, а общество, 
което съхранява тайните на 
човешката цивилизация.

Истински фурор в чата на 
в. “Стандарт” предизвика 
авторът на най-хитовия 
роман “Знакът на българина” 
- Димитър Недков. Книгата е 

на пазара от сряда (7 юли) 
и в повечето градове в 
страната вече бе изкупена. 
Над два часа посветеният 
в 33-та най-висша степен 

Свободен зидар Недков 
отговаряше на “лавината” 
читателски въпроси. Всички 
се интересуваха кой пази 
знака на българина, къде 

е той сега,  дали водата 
н а и с т и н а  и м а  п а м е т 
и  д о к ъ д е  с е  п р о с т и р а 
влиянието на масоните днес. 
В отговор на засиления 

интерес към личността на 
писателя предоставяме на 
вниманието на читателите на 
БГ БЕН интервюто, поместено 
във в. “Стандарт”.

Паметта на водата ще промени 
информационните технологии

Димитър Недков е един от хората, 
които публично са признавали 
принадлежността си към 
Свободното зидарство. Бил е Велик 
оратор на една от ложите. Днес 
предпочита да бъде представян 
като изследовател на масонството 
и автор на няколко книги за него. 

Знакът на българина ще ни качи на върха
Свободните зидари и илюминатите са двете страни на една и съща монета, казва Димитър Недков

Из форума
Атеист: В какво вярвате, г-н Недков - Бог, 

Луцифер, кой кой е?
Не бих се осмелил да давам определение 

какво е Бог, а още повече кой е Луцифер. 
Защото съм дълбок противник на всякакъв 
род догматизъм. За мен Бог е всеки човек. 
Опитите да се поставят посредници между 
хората и Бог, независимо кой с какво име на-
рича Твореца, е една от основните причини 
за разрушаването на хармонията на човеш-
ките взаимоотношения в света. Как можеш 
да обичаш своя Бог, когото не виждаш, ако 
не си в състояние първо да обичаш и вярваш 
в човека, който е до тебе.

Иванов: И на други места пише, че Левски 
е бил масон. А възможно е и Людмила да е 
била свързана с тайни общества. Много хора 
от управниците ни са масони, но не всички 
се знаят. Масоните са тайно общество и не 
се парадира с това.

Масоните никога не са били тайно обще-
ство, след като векове наред всички знаят 
за тях и се занимават с тяхната същност. Ако 
бяха тайно общество, никой нищо нямаше да 
знае за тях. Този тип общества не са тайни. Те 
са общества, които съхраняват определени 
тайни, пренасяни като скрито познание през 
вековете и разкривани на човечеството 
в нужния момент. Най-вече историята на 
научните открития. Предполагам, че ще се 
съгласите, че голяма част от научните по-
стижения през ХХ век се оказаха преоткрити 
истини на древни цивилизации.

Колкото до Левски – няма конкретни пис-
мени доказателства за фактическото му член-

ство в масонска ложа, но идеологията, която 
той е изповядвал по негово време, напълно 
се припокрива с изцяло масонския проект 
на един от най-известните масони Джузепе 
Мацини, който по същество представлява 
първообразът на днешна обединена Европа. 
В онези времена националноосвободител-
ните движения за независимост на повечето 
европейски държави и превръщането им в 
републики пряко кореспондират с дейност-
та на тогавашните масонски ложи. Начинът, 
по който е функционирал и действал БРЦК 
в Букурещ, изключително много наподобява 
характеристиките на тогавашните масонски 
ложи.

Мая И., София: В книгата си говорите за 
Апокалипсис през 2012 г. Същото предричат 
и маите. Каква е връзката между вашите 
твърдения и календара на маите?

Не гледам на 2012 г. откъм апокалип-
тичната страна. Убеден съм, че ХХI век ще 
е векът на духовните трансформации на 
човечеството. Можем да предположим, че 
те ще започнат някъде около 2012 г. Хората 
ще се променят. Ще имат друго отношение, 
най-вече към природата, защото тя, а може 
би и чрез нея и самият творец ни праща ясни 
сигнали, че хората днес разрушаваме света, 
а не го строим. За мнозина обаче това ще 
бъде апокалипсис, защото те ще трябва да се 
откажат от изключително материалните си 
въжделения за сметка на взаимоотношения-
та им с природата. Както казва знаменитият 
френски писател Андре Малро още преди 30 
години – Новият век ще бъде векът на вярата 
или изобщо няма да бъде.

Доган пише книга за 
Левски. Сокола от години 
имал амбицията да напра-
ви истинската биография 
на Апостола. Тази бомба 
хвърля висшият масон Ди-
митър Недков в най-новия 
си роман гротеска “Знакът 
на българина”. Книгата е 
продължение на култовия 
том “33. Заплахата Дан 
Браун”, който в края на ми-
налата година бе в топ 5 на 
най-продаваните романи 

у нас. Според сюжетната 
интрига на романа именно 
Доган пази една трета от 
свещената реликва на бо-
гомилите. Първоначално 
тя се съхранявала върху 
каменния олтар в Земен-
ския манастир. Но за да 
бъде опазена, през Средно-
вековието била разделена 
на три части. Според леген-
дата Знакът на българина е 
ключът към помирението 
на религиите. 

По време на посещение-
то си през 2002 г. у нас папа 
Йоан-Павел II е имал тайна 
мисия в София, разкрива 
още посветеният в 33-ата 
най-висока степен на Сво-
бодните зидари Димитър 
Недков. Светият отец е 
трябвало да се качи на Ви-
тоша и да прецени дали мя-
стото край хижа Камен Дел 
е подходящо за издигане на 
монумент на помирението 
между религиите.

Йоан-Павел Втори имал 
тайна мисия в София, 
разкрива масонски роман

 Земенският  Земенският 
манастир крие манастир крие 

тайната на тайната на 
Соломоновия храм Соломоновия храм 

Паметта на водата ще промени
фф рр
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Неподходящата козме-
тика през лятото може да 
се превърне в кошмар и 
по време на почивката, и 
в офиса. Важно е лятната 
козметика да има слънце-
защитен фактор – мини-
мум SPF 15. Разкрасяващи-
те шишенца и тубички не 
трябва да съдържат спирт 
или алкохол, защото ще из-
сушат още повече кожата.

Кремът за лице трябва 
да е с UVA и UVB филтър 
и едва след като попие, 
може да се нанесат летните 
гримове. Според дермато-
лози пудрата и основата са 
твърде тежки за горещи-
ните и запушват порите. 
Съветът е да се използват 
овлажняващи тонални 
кремове и коректор, за да 
се прикрият само проблем-
ните зони.

Балсамът за устни  е 
задължителен. Той трябва 
да има слънцезащитен 
фактор и да овлажнява 
устните. После може да се 
нанесе червило или бле-
стящ гланц. 

Моливът за устни е под-
ходящ за есента, тъй като 
слънцето лесно ще го раз-
маже. Ако не можете да 
минете без очертаване, 
изберете неутрален, нена-
трапчив цвят. Вечер изби-
райте сенки с естествени и 
неагресивни нюанси. Теч-
ната очна линия приберете 
за по-хладно време.

За хубав и равномерен 
тен реномираните фирми 
предлагат перли, лосио-
ни и пудри с бронзиращ 
ефект. Качествените про-
дукти задължително имат 
и слънцезащитен ефект.

Почистването на 
грима е задължи-
телно, независимо 
дали е лято, или 
зима. Лятната коз-
метика обаче тряб-
ва да е щадяща, 
лека, хидратираща 
и безспиртна.

Кремообразните 
продукти са много 
плътни за лятото, 
прахообразните 
също са неподхо-
дящи, защото са 

леки. Най-добри през този 
сезон са течните мазила. 
Няма да сбъркате и ако се 
насочите към пастелните 
тонове. За блондинките са 
подходящи меките цвето-
ве, а на брюнетките отиват 
по-наситените нюанси.

Изберете разкрасява-
щата лятна козметика 
според кожата си – крем 
за суха, гел за смесена или 
мазна. На светла кожа от-
иват леки розови тонове, 
за матовата изберете цвят 
праскова, а за тъмната - 
медни или кафяви нюанси. 
За устните изберете кора-
ловите или портокаловите 
цветове, ако имате тъмна 
кожа. Ако е светла, опитай-
те розов корал. Светлите 
сенки ще освежат очите 
ви, но не ги комбинирайте 
с други ярки цветове. През 
лятото най-лесно и евтино 
ще тонизирате кожата си с 
кубчета лед от минерална 
вода, зелен чай или други 
билки. Освен на аптеката 
може да разчитате и на 
кварталната сергия за ва-
шето разхубавяване. Ябъ-
лки, портокали, праскови, 
кайсии, ягоди – изборът е 
ваш. Гроздето овлажнява, 
прасковите успокояват 
кожата, разреденият ли-
монов сок избелва и свива 
порите, ягодите помагат 
при лунички и пигментни 
петна.

Тайната на плодовете е в 
алфахидроксикиселините, 
по-известни като плодо-
ви. Те овлажняват кожата, 
стимулират естественото 
производство на колаген 
и избистрят тена. Отстра-

няват мъртвите клетки 
на горния рогов слой и 
откриват здравата и свежа 
кожа под тях. Най-важното 
правило в разхубавяването 
е да сте естествени. Доказа-
но е, че силният пол пред-
почита усмихнатата пред 
гримираната дама.

МОДА, ЗДРАВЕ, КРАСОТА

Само за мъже

Мъже, забравете цве-
тята и шоколада. Тайна-
та към спечелването на 
женското сърце се крие в 
гладенето, пише в. “Дейли 
експрес”, позовавайки се 
на резултатите от британ-
ско проучване, направено 
по поръчка на “Делонги”. 

Половината от участва-

лите в анкетата жени са 
споделили, че един мъж 
може да ги впечатли с по-
мощта си в домакинската 
работа. Всяка втора дама 
казва, че партньорът й 
може да я омае повече, 
ако грабне ютията и из-
гла ди вмес то нея,  от-
колкото, ако я заведе на 

романтична вечеря на 
свещи.

На п р а в е но т о  п р о у -
чване сочи, че жените 
прекарват 5472 часа от 
живота си приведени 
над дъската за гладене. 
“Жените вече се оглеждат 
за “нов” тип мъже, гото-
ви да играят по-активна 

роля в домакинство-
то. Сега все пове-
че дами са заети на 
пълен работен ден, а 
когато се приберат, 
ги очакват домаш-
ните задължения. 
Данните от изследването 
показват, че според пред-
ставителките на нежния 

пол техните силни поло-
винки все още не поемат 
достатъчна част от до-
макинската тежест върху 

собствените си плещи”, 
казва психологът Кари 
Купър от университета 
на Ланкастър. 

От древни времена хората използ-
ват целебната сила на морето, за която 
се смята, че помага за лечението 
на различни заболявания. 
Днес тези методи, разби-
ра се, продължават да се 
усъвършенстват.

Привържениците на та-
ласотерапията имат един 
особено силен аргумент – в 
морската вода се съдържат всички 
необходими за живота химични еле-
менти. Освен това уникалната сила на 
морето е и в това, че то въздейства на 
всичките 5 основни човешки сетива, 
а главната идея на спа процедурите 
е постигането на хармония между 
тялото и душата.

Богатите морски дарове могат да се 
приемат и външно, и вътрешно. Ми-
нералните вещества, с които е богата 
морската вода, доказано повлияват 
положително лечението на повишено 
кръвно, остеопороза, артрит, възпа-
ления на ставите и други заболява-

ния. Таласотера-
пията насища през 
кожата човешкия 
организъм с жизне-
но важни микроеле-
менти:

• магнезий, който е необходим за 
нормалната дейност на сърцето;

• калций, без който е невъзможно 
наличието на здрави зъби и кости;

• натрий - за кръвообращението;
• фосфор, който е незаменим за 

активната мозъчна дейност;
• калий – за правилното функцио-

ниране на клетките.
Благодарение на съдържанието 

на полезни вещества морската вода 

помага на клетките да се борят с 
микроорганизмите, засилва про-
цесите на метаболизма, оказва 
противовъзпалително действие и 
нормализира кръвообращението. 
Тя подобрява и проникването на 
козметичните препарати в кожата, 
стимулира функцията на еластина и 
колагена в кожните клетки и се от-
личава с овлажняващото си действие 
(хигроскопичните соли задържат 
влагата в кожата).

Страницата подготви Юл. Ташева

Вечер избирайте 
сенки с естествени и 
неагресивни нюанси. 
Моливът за устни е 
подходящ за есента, 
тъй като слънцето 
лесно ще го размаже
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Макар че на тв екраните 
и по страниците на модните 
списания все още да вла-
ства образът на силния и 
мускулест мачо, последните 
изследвания показват, че 
жените вече предпочитат 
млади мъже с по-женствени 
черти на лицето.

Британски учени са ана-
лизирали мнението на над 
1000 жени, на които са били 
показвани снимки на лица с 
променени черти на лицето 
– по-мъжествени или по-
женствени. Тези промени 
често не са били забеле-
жими от пръв поглед, но за 

тренираното око не остава 
скрито, че при женствените 
мъже веждите са по-извити, 
а скулите са разположени 
малко по-високо. Участ-
ничките в експеримента са 
оценявали представителите 
на силния пол според види-
мите им черти, показващи 
склонността им към до-
миниране, амбициозност, 
състоятелност, надеждност, 
склонност към съчувствие и 
способност да станат добри 
бащи.

Резултатите показват, че 
мъжете с по-женствени 

лица предизвикват по-
вече доверие и понякога 
съчувствие, излъчват по-
вече топлина и ласки и са 
предпочитани за бъдещи 
бащи. По-мъжествените 
лица нормално са били 
свързвани със склонност 
към доминиране и власт-
ност на характера.

Психолозите смятат, че 
тези резултати са законо-
мерни, тъй като в съвре-
менното общество силата 
все по-често е синоним на 
опасност, а не на способ-
ност да закриля.

Жените обърнаха Жените обърнаха 
гръб на мъжкаритегръб на мъжкарите
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Отличиха Георги Константинов 
с наградата „Иван Вазов“

„СЦЕНА НА ВЕКОВЕТЕ”

„Масив атак” четат 
наши вестници

Националната Вазова лите-
ратурна награда за 2010 г. бе 
обявена в рамките на търже-
ствата в Сопот, посветени на 
160-годишнината от рождението 
на големия български писател. 
Председателят на Народното 
събрание Цецка Цачева връчи от-

личието на Георги Константинов, 
като подчерта, че то му се дава “за 
цялостния му принос в българ-
ската поезия, проза, публици-
стика и яркото му присъствие в 
културния живот на България”. 
Развълнуван от високото при-
знание, Георги Константинов 
отвърна с благодарствено слово, 
в което подчерта, че ...”Ако не 
беше Вазов, българската литера-
тура нямаше да бъде същата. Ако 
не беше Сопот, едва ли щяхме 
да имаме Иван Вазов. И тук, в 
родния град на поета, 160 години 
след рождението му, нека кажем - 

трудно е да бъдеш българин, ако 
не носиш в паметта и сърцето 
словото на Вазов. А самият Вазов 
рядко е бил наричан приживе 
“голям” или “гениален” от своите 
събратя по перо. Българският 
народ му е дал друга титла: “на-
роден”. Народен поет - звание 
високо и несравнимо. То се родее 
само с Ботевите стихове: “Но сти-
га ми тая награда / да каже нявга 
народа...” Ето защо Вазов е висока 
мярка - не само за литература, 
но и за родолюбие, за истинска 
човечност.

Какво може да каже един човек 

на перото като мен, получавай-
ки награда, носеща името на 
Иван Вазов? Вероятно пак думи 
в същия дух. Мисля, че няма 
значение дали те назовават “го-
лям” или не толкова голям поет. 
Важно е да се усещаш необходим 
поет на хората, на своя народ. Да 
живееш с техните грижи, болки и 
надежди, да твориш с чувството, 
че твоите думи са нужни на хо-
рата в трудното ни време. И да 
помниш, че ако хората виждат в 
тебе някаква дарба, тази дарба ти 
е дадена не само от небето, но и 
от земята, която те е родила.”

За поредна година Варна домакинства на прочутия 
и някога първи в света международен балетен кон-
курс. 24-ото издание ще премине в Летния театър под 
мотото “Принос към културата на Европа”. Артисти от 
няколко континента ще демонстрират талант и грация 
от 19 до 29 юли. Над 113 участници от 32 страни ще 
се борят за гран при. Министърът на културата Веж-
ди Рашидов е шеф на комитета на международния 
форум. По традиция състезателният огън ще запали 
най-младата състезателка. 

Професор Юрий Григорович, хореограф и главен 
балетмайстор на Болшой театър, е председател на 
17-членното международно жури, в което участват 
корифеи в жанра. В лятната академия ще има екзер-
сиси от класиката, историческите танци, модерните 
техники, джаз балета и афрокубинските ритми с пе-
дагози от България и чужбина. 

113 балетисти
ще омайват
Варна

Националната опера 
се мести на хълма на кре-
постта Царевец във Велико 
Търново. От 30 юли до 8 
август трупата ще представи 
най-добрите си спектакли в 
станалия традиционен фе-
стивал “Сцена на вековете”. 
Първите три дни около цар-
ския дворец ще звучи “Дон 
Карлос” от Джузепе Верди. 
“Арабеск” ще представи 
уникалното си изпълнение 
“Лудо вино” по мотиви от 
народния обичай за направа 
на вино, в който се показва 
и свещенодействието на 
ритуала на 6 август. Пак то-
гава са и други два чудесни 
спектакъла на балетната ни 
трупа - “Болеро” по музика 
на Морис Равел и “Двойстве-
ност” на Астор Пиацола.

“Арабеск” участват и в 
операта “Кармина Бурана”, 
която ще се играе на 7 и 8 
август. Билетите, които са 
по 15 лева, вече се продават 
в интернет и срещу тях го-
стите ще могат да видят не 
само спектаклите, но и как 
се правят старобългарски 
оръжия, демонстрация на 
средновековни занаяти и 
част от менюто, което е 
било предлагано на Асенев-
ци в царския дворец.

ЦАРЕВЕЦ – 
летният дом на 
Националната 

опера

Ден по-рано пристиг-
наха “Масив атак” в Со-
фия. Бандата, която дойде 
с неустоимата Мартина 
Топли-Бърд, се настани в 
“Триада” за шоуто на 15 
юли в зала “Фестивална”.

Звездите сами си избрали 
хотела, като Робърт дел Ная 
имал изискване стаята му да 
е с подходяща гледка. Той 
има навика преди концерта 
да се отдава на хобито си - 
фотографията, и нищо чуд-

но след няколко дни 
да видим снимки от 
София в блога му. 
Грант Маршал пък 
искал само “комфор-
тни размери” на лич-
ната си баня. 

Бандата и екипът 
й имаха 24-часово 
супер обслужване, 
включително и спе-
циално уточнено 
меню с български 
специалитети, като 
тези със свинско 
бя х а  с пе ц и а л но 
обозначени и от-
делени от други-
те. Зад сцената им 
б е ше  о сигу р е на 
пълна  с елекция 
английски чайове, 

сок от нар, соево мляко, 
сезонни плодове и сурови 
зеленчуци, шоколадови 
лакомства, дъвки и - осо-
бено важно - местни на-
ционални и регионални 
вестници. Всичко това 
в 4 гримьорни с много 
огледала, пепелници и об-
становка като в бар. Сред 
твърдото гориво имаше 
руска водка, джин, бял 
ром и 7-годишен кубински 
червен ром, световни вина, 
светли и тъмни бири.

Саймън Рейн излезе на престижната 
сцена на “София лайв клъб” на 16 юли в 
компанията на Явор Димитров (пиано), 
Любомир Христов (китара), Радослав 
Славчев (бас китара) и Страцимир Дими-
тров (барабани), за да представи дългоо-
чаквания си първи студиен албум. Той 
се казва “1+1=1”, състои се от девет нови 
авторски песни и идва три години след 
дебютния макси сингъл “The Art of Letting 
Go”. След дълга и ползотворна работа 
звученето на крайния продукт е пъстро 
и богато на нюанси и съдържание. След 
първоначалното им неофициално пред-
ставяне в Швеция, където Саймън живее 
през последните три години, първите два 
сингъла от албума - “Rain” и “The Screen”, 
получиха силни отзиви в различни интер-
нет публикации като “Сънди морнинг”, 
Majsansblogg и др. “The Screen” беше 
представена по Свериджес радио P4, 
Шведското национално радио, като песен 
финалист за най-голямата музикална кла-
сация там - “Svensktoppen Nasta”, датира-
ща от 60-те години на миналия век.

Саймън Рейн представи 
у нас първия си студиен 

албум „1+1=1”
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С Роза Попова 
можеха
да се гордеят 
най-добрите 
театри
на Европа

Актрисата Роза Попова е 
съвременничка на първите 
наши театрали от началото на 
миналия век - Кръстю Сара-
фов, Адриана Будевска, Маня 
Икономова, Васил Кирков... 
В историята на българския 
театър името й е записано със 
златни букви. Играла е и на 
врачанска сцена, на сцената на 
читалище “Развитие” - гостува 
в театралното представление 
на “Медея” от Ернест Легуве, 
като изпълнява главната роля 
на Медея.

Как и защо идва във Враца?
Идеята за изпълнението на 

Медея е на нейния приятел То-
дор Богданов, който я кани да 
направи този жест с благородна 
цел - събиране на средства, за 
да бъде издигнат паметник на 
Христо Ботев и на неговата 
чета във Врачанския балкан. 
Информация за спектакъла 
намираме в статия, отпеча-
тана във в. “Извор” (бр. 6 от 
29 януари 1902 г.). Написана 
е от Тодор Богданов, който е 
редактор на това издание. В 
нея авторът прави анализ на 
играта на Роза Попова, като 
отбелязва: “Когато за самата 
пиеса не може да се каже много 
като драматично произведение 
- за играта на Медея (Роза) има 
много да се каже - дори толкова 
много, че умът изнемогва да 
свърже в мисъл и думи онова, 
което тя внася в сърцата. И на 
мен ми се струва, че в пиесата, 
колкото и издържани да са 
типове като Язон и Медея - без 
Роза поставянето й на сцената 
би било абсурд.”

Тодор Богданов прави и едно 
признание - “Първи път я 
гледах аз на сцената, първият 
път - това беше през есента на 
1899 г. Току-що бях се завърнал 
от Швейцария и случи ми се да 
я видя в ролята на Маргарита: 
играеше се “Фауст”. Помня, че 
още тогава тя ми направи едно 
поразително впечатление. И 
сега, когато преобръщам бе-
лежките си оттогава, срещам 
тия думи: “Тя е едно такова 
цвете на нашата сцена, с което 
биха се гордели и най-добрите 
театри в Европа.” Оттогава съм 
я виждал и в други роли... но в 
“Медея” тя е чудна.”

В предишния брой на в. “Из-
вор” (бр. 5 от 19 януари 1902 г.) 
Тодор Богданов, в информация 
“Театър”, помества отзиви за 
играта на Роза Попова, отпеча-
тани в други вестници в страна-
та - “Напредък” (Разград), “Ре-
публика” (Сливен), “Нов век” 
и други. Но кога Роза Попова и 
Тодор Богданов стават близки, 
сърдечни приятели и между 
тях пламва буйна, страстна, 
умопомрачаваща любов, която 
завършва трагично? 

И кой е Тодор Богданов?
Тодор Богданов е роден във 

Враца през 1875 г. Учи в своя 
град и в Лом – в педагогическо-
то училище, което не завършва, 
после става учител в Крушо-

вене, Лиляче и Манастирище. 
Особено близък е с врачан-
ските ученолюбиви младежи и 
творци Никола Динов и Никола 
Савов. И тримата продължават 
образованието си в Бернския 
университет в Швейцария. 
Първите двама учат филосо-
фия, Тодор Богданов - литера-
тура. Там той се сприятелява и 
с Антон Страшимиров. Брат му 
Мито във Враца има печатница, 
една от първите, и издава кни-
ги, вестници и други печатни 
материали. Това предопределя 
бъдещата дейност на Тодор 
Богданов - да се занимава с 
журналистика и литературно 
творчество. Така във Враца той 
полага началото на издаването 
на граждански вестници - “Из-
вор” и “Веслец” (1901-1902 г.). 
Пионер е на създаденото тури-
стическо дружество “Веслец”, 
което тази година навършва 
110 години, издава първия 
юбилеен лист “Христо Ботев” 
(1901 г.), инициатор е на Боте-
вите чествания във Врачанския 
балкан, на установяване на лоб-
ното място на Христо Ботев и 
издигане паметник на Ботевата 
чета на Околчица. Активно с 
журналистически материали, 
стихове и разкази сътрудничи 
и на централни издания.

Тодор Богданов се изявява и 

като преводач. Още със завръ-
щането си от Швейцария за 
театралната трупа “Сълза и 
смях” той превежда комедията 
“Журналисти” от Густав Фрай-
таг, което е най-значимото 
произведение на автора. В по-
становката участват: Кръстю 
Сарафов, Адриана Будевска, 
Роза Попова, Стоян Попов 
(съпруг на Роза Попова), Васил 
Кирков. Това произведение 
създава близки контакти между 
Роза Попова и Тодор Богданов, 
които по-късно се задълбоча-
ват. Съпругът й Стоян Попов 
е много по-възрастен от нея 
и за него тя се омъжва още 
когато е “момиченце”. Нарича 
го гальовно Чичо Стоян. Под 
това име той е повече известен 
като детски писател. Свързва 
ги най-вече любовта им към 
театъра и поезията, дори през 
пролетта на 1902 г. издават 
съвместно една стихосбирка, 
която впечатлява с много скръб 
и тъга. И меланхолия. Подобна 
е и тематиката на стиховете в 
разказите на Тодор Богданов.

Но как се развива дружбата 
между двамата влюбени?

До 19 януари 1902 г., когато 
на сцената на читалище “Раз-
витие” във Враца се играе тра-
гедията “Медея”, всичко като че 
ли е наред. Двамата си разменят 

писма, в които към него тя се 
обръща с Тео, а той я нарича 
Сърнето, подарява му за спомен 
кичур от своите коси, вързан 
със синя панделка, той иска тя 
да се омъжи за него, но майка 
му и дума не дава това да стане. 
За нея Роза е “карагьозчийка”, 
омъжена жена, все пак синът 
й е завършил образование в 
чужбина, владее чужди езици и 
може да има по-добро бъдеще. 
Тодор Богданов не може да си 
представи живота без нея, дори 
заплашва майка си, че ще завъ-
рши живота си трагично. 

Изглежда през лятото на 1902 
г. във взаимоотношенията меж-
ду Роза и Тодор Богданов настъ-
пва охлаждане, отдалечаване. И 
за да бъде по-близко до нея, той 
се премества да живее в София, 
делят една квартира с Андрей 
Николов. Става журналист, ра-
боти като редактор в изданията 
“Реформи” и “Вечерна поща”. 
А една от причините за обрат 
в отношенията между двамата 
може би е и здравословното 
състояние на Роза Попова, едно 
белодробно заболяване.

...Идва най-трагичният ден 
- 28 януари 1903 г. Тодор Бог-
данов взема своя револвер, 
писмата на Роза и няколко 
техни снимки, нейната рокля, 
кичура коси и придружен от 
Андрей Николов се отправя 
по ул. “Патриарх Евтимий”. 
Там, където живее Роза, на № 
121, има малка кръчма, пият по 
половин ока вино, по улицата 
виждат Стоян Попов, който 
със свой приятел е тръгнал на-
някъде. Като отминават, Тодор 
Богданов става и се отправя 
към дома на Роза Попова. Про-
веждат кратък разговор. Тодор 
Богданов изважда револвера 
и стреля, първо в Роза, а след 
това го насочва към себе си. За 
щастие актрисата е само ране-
на, Богданов - смъртно. 

Тази трагична случка дава 
повод на жълтата преса да 
обвини “обожателя” на Роза 
Попова като злочест натрапник 
и терорист - припомнят мина-
лото му, че е бил социалист. Но 

когато известният следовател 
Кирил Бербенко предоставя 
свои доказателства по повод 
на убийството и тълкува наме-
рените веществени доказател-
ства, версията за тази траге-
дия взема други измерения. А 
известният столичен лекар д-р 
Сарафов ще принесе и малко 
комичен елемент: покуше-
нието срещу Роза Попова има 
лечебен ефект, нещо, което е 
принос в медицинската наука. 
Вследствие на обилния кръво-
излив белодробното лечение 
ще се активизира и ще доведе 
до благоприятен край.

Двадесет и пет години по-
късно в едно интервю пред 
Христо Бръзицов Роза По-
пова ще сподели, че рано се 
е омъжила, когато “е била 
момиченце”. “Това не бе же-
нитба, а договор за театрално 
изкуство.” А за оня случай 
с врачанина - той бил чисто 
и свято влюбен в нея, но не 
могъл да понесе несъгласието 
й за приятелство и в миг на 
умопомрачение посегнал към 
револвера.

Какво друго да каже из-
вестната актриса...

На следващия ден Тодор 
Богданов е погребан в Софий-
ските гробища в алеята за са-
моубийци в присъствието на 
свои близки. В предсмъртното 
си писмо е искал това да стане 
на държавни разноски - в про-
тест срещу своите родители, 
които били против любовта 
му с Роза. А във в. “Мисъл” 
(Враца) неговият приятел 
Никола Савов ще помести 
некролог. В него четем: “Ако и 
скромен труженик, той беше 
един полезен гражданин, един 
скъп другар. Запазил в своята 
млада възраст ентусиазма 
на юношата, пламъка на на-
чинающия, той подбуждаше, 
крепеше, ентусиазираше вред. 
И ако неговият прах почива 
далече от родния град, негова-
та памят е между нас.”

Страницата подготви 
Юл. Ташева

 по бг материали

Роза Попова наистина е сред най-големите 
имена от зората на българския театър. Тя е 
единствената българка, вписана в немската ен-
циклопедия “Знаменити жени на Европа”. През 
1907 г. впечатляващо е участието й в “Дамата 
с камелиите” на сцената на Народния театър. 
Всичко това не пречи актрисата да бъде увол-
нявана пет-шест път от различни театри заради 
чепатия й характер. А историята с прострелва-
нето се случва далеч преди Лора и Яворов да 
се сетят, че любовните драми се разрешават с 
пищови.

Актрисата преодолява капаните на съдбата, 
основава театър на свое име, ръководи трупите 
в Пловдив и Русе, първа превежда и поставя у 
нас пиеси на Хенрих Ибсен и Август Стриндберг, 
специализира във Виена. Гео Милев, който освен 
поет навремето е и страстен театрален критик, 
пише: “Малко артисти е родила България до-
сега, а още по-малко артистки. Драматическата 
артистка е голяма рядкост във всички театри. У 
нас е имало досега само две и това е много - Роза 
Попова и Адриана Будевска.”

Фаталната любов на Фаталната любов на 
българската Сара Бернарбългарската Сара Бернар

Тя е едно такова цвете на нашата сцена, с което биха се гордели и 
най-добрите театри в Европа
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175 г. от рождението и 134 години от обесването на учителя и войводата Бачо Киро

„Отивам за твоята свобода 
да се боря...“

Самобитният възрож-
денски деец, учител, поет, 
революционер и въстаник 
от Бяла черква Бачо Киро 
е добре известен на бълга-
рите. Народната памет му 
е отредила видно място 
във възрожденската ни 
летопис.

Киро Занев Петров е 
роден на 7 юли 1835 г. в 
с. Горни Турчета (днес - 
Бяла черква) в семейство 
на бедни селяни. Останал 
сирак, той е принуден сам 
да си изкарва прехраната 
и работи като пастир. На 
12 г. майка му го дава по-
слушник в Батошевския 
манатир с надеждата, че 
ще избави сина си от не-
завидната ратайска съдба. 
Посещава манастирското 
килийно училище и се 
самообразова. Едва 14-
годишен става учител и в 
продължение на 27 годи-
ни учителства в села от 
Търновския край, а през 
1865 г. се установява в род-
ното си село Бяла черква. 
Киро Петков изцяло се 
отдава на повишаване на 
културата и образованието 
на своя поробен народ. От 
този период са неговите 
мисли: “Нашият народ 
живее в нищета и робски 
страдания, защото е имал 
злочестина да остане без 
учение” и “Много неща са 
нам, братя потребни, но 
едно ни е най-потребно, 
то не е друго, освен уче-
ние”, както и “Да нахраниш 
гладен е добре, но да го 
научиш да си изкарва хля-
ба сам, е още по-добре”. 

Превъзходен 
педагог и оратор 
той има силно въздей-

ствие върху своите уче-
ници и слушатели, огра-
мотява не само децата, 
но и техните родители. В 
сказките с пламенното си 
слово Киро Петров раз-
палва патриотизма, основ-
ната му цел е да събуди 
българското у българите и 
да ги подготви за голямата 
борба, която им предстои. 
Той говори за великото 
дело на славянските про-
светители и първоучи-
тели Кирил и Методий, 
за Софроний Врачански, 
за братя Миладинови и 

събужда в техните сърца и 
души величието на техните 
предци, на тяхното славно 
минало.

Все по това време се про-
бужда и разгръща и него-
вият самороден поетичен 
талант. Именно в този 
учителски период от не-
говия кратък живот, об-
граден с всенародна любов, 
уважение и признателност 
на млади и стари, той по-
лучава прозвището “Бачо” 
Киро като своеобразно 
народно признание към 
учеността и културата на 
този народен просветител 
и родолюбец.

От началото на 60-те 
години на XIX век Бачо 
Киро се включва активно 
в национално-черковната 
борба за самостоятелна 
Българска църква. За тази 
дейност е преследван от 
Търновския гръцки вла-
дика и два пъти е затварян 
- през 1861 и 1864 г. От 1869 
г. живее предимно в Бяла 
черква, където разгръща 
разностранна обществе-
на, културнопросветна, 
творческа и политическа 
дейност. Инициатор е на 
основаването през 1869 г. 
на читалище “Селска лю-
бов” (днес - “Бачо Киро”), 
което превръща в средище 
на обществен и култу-
рен живот и става пример 
за селата от този район. 
Установява връзки с чи-
талищата в Търново, Русе, 
Цариград, с обществени и 
просветни дейци, набавя 
вестници и списания за 
читалището, включително 
и емигрантски списания, 
разменя книги. 

Благодарение на прия-
телските връзки на Бачо 
Киро със сина на Баба 
Тонка - Никола Обретенов, 
с Матей Преображенски и 
други революционни дей-
ци, читалището получава 
и забранена революционна 
литература. На Коледа, 25 
декември 1870 г., под не-
гово ръководство и режи-
сура в читалището на Бяла 
черква е поставена забра-
нената от властите пиеса 
“Стоян войвода”. Подобна 

инициатива е осъществена 
за пръв път в този край. С 
прекрасно изиграната роля 
на войводата Стоян Бачо 
Киро “запалва” зрителите 
до краен предел. Накрая 
ръководената от него те-
трална трупа изпълнява 
възторжено пред смаяните 
присъстващи бунтовни 
песни, завършвайки с “Да 
живее България”. 

Бачо Киро израства и 
като деен и плодовит кни-
жовник, публицист и поет, 
издава стихотворения, 
драмата “Сиромах Тан-
чо” по повестта на Любен 
Каравелов “На чужд гроб 
без сълзи плачат”. Автор 
е и на стихотворни пъте-
писи, драми, религиозни 
поучителни слова, записки 
за исторически събития, 
свързани с национално-
революционните борби. 
През 1866-1872 г. сътруд-
ничи на вестник “Македо-
ния”. Той се среща с вид-
ни наши революционери, 
които изиграват огромна 
и рещаваща роля за из-
граждането и укрепването 
на революционното му 
чувство и идеи, опреде-
лящи категоричната му 
готовност за борба и са-
можертва пред олтара на 
отечеството.

На 28 февруари 1872 
г.  първият помощник 
на В.  Левски -  Ангел 
Кънчев,  заедно с Ма-
т е й  П р е о б р а же н с к и -
Миткалото, пристига в 
Бяла черква и още същата 
нощ в дома на Дончо Пе-
тров организира револю-
ционен комитет в състав 
от 9 души. За негов предсе-
дател е избран Бачо Киро. 
В този период от време 
революционни комитети 
се образуват и в околните 
на Бяла черква села. Под-
готовката за въоръжена 
борба е прекъсната след 
обира на турската хазна 
в Арабаконашкия проход 
и провалите във вътреш-
ната революционна орга-
низация и особено след 
залавянето на Васил Лев-
ски. “Софийската случка”, 
както пише в бележките 

си от това време Бачо 
Киро, оказва въздей-
ствие и върху рево-
люционната работа 
в Търновския край. 
Заедно с Матей Пре-
ображенски учителят 
революционер има 
заслуги за съживя-
ването на местните 

комитети в търновски-
те села. След гибелта на 
Левски участва много ак-
тивно в подготовката на 
въстанието през есента на 
1875 г. През пролетта на 
1876 г. Бачо Киро е един 
от главните организатори 
на революционните при-
готовления в селата от за-
падния район на Търнов-
ския революционен окръг. 
Почти цялото българско 
население - млади, стари, 
дори и деца от селата Бяла 
черква, Михалци, Мусина, 
Дичин, Вишовград, Голямо 
Яларе, Сухиндол, Лесиче-
ри, Ресен и др., участват 
в подготовката на въста-
нието.

На 20 април 
въстанието избухва

Препис от Кървавото 
писмо пристига и неза-
бавно се взема решение да 
бъде последван примерът 
на панагюрци. Но турската 
власт взема бързи мерки 
и по подозрение и доноси 
арестува някои от ръко-
водните дейци в окръга. На 
28 април вечерта, когато 
Бачо Киро получава запо-
ведта да се яви на опреде-
леното място (ливадите 
на Мусина), той незабавно 
пише до войводата; “Утре с 
дружината съм в Мусина.” 
Вечерта всички въстаници 
се прощават с близките 
си. Бачо Киро се прощава 
с жена си и петте си деца. 
Сякаш предчувствайки 
какво го очаква, той напис-
ва следните прощални сло-
ва към тях и към българ-
ския народ: “Сбогом, мило 
Отечество, сбогом, милий 
народе. Аз днес

отивам за твоята 
свобода да се боря

с неприятеля, че или по-
бедя, или падна мъртъв - за 
мен е все едно. Мисля, че си 
изпълнявам длъжността, 
като отивам за твоята сво-
бода да умра. Стига моите 
потомци да знаят да оценя-
ват, че кръвта на предните 
мъченици ще ги избави от 
тежкото робство”.

Учителят-революционер 

повежда 101 юначни въста-
ници от Бяла черква, които 
образуват ядрото на четата 
на поп Харитон. Заедно 
тръгват към Габровския 
балкан след знаме с из-
везаните свещени думи 
“Свобода или смърт”. Бачо 
Киро е избран за член на 
военния съвет на четата и 
оказва морална подкрепа 
на младите въстаници по 
време на деветдневни-
те ожесточени сражения 
в Дряновския манастир. 
Там четата е обградена от 
въоръжена до зъби тур-
ска армия и башибозуци. 
Заели кръгова отбрана в 
манастира, въстаниците 
и техните ръководители 
решават да се бият докрай. 
На 1 май чрез дряновските 
чорбаджии въстаниците 
получават писмо от име-
то на турците, които им 
предлагат да се предадат. 
Отговорът на въстаниците 
е написан от Бачо Киро: 
“Ние потеглихме за в Бал-
кана да дирим свободата и 
човешкия живот, оръжия-
та ни ще ги сложим, когато 
умрем...”

Следва поредната не-
равна, чутовна и епична 
битка. Шепа въстаници, 
по малко от две сотни, са 
решени да се бият до по-
следен куршум. 

Историята познава мно-
го редки подобни съби-
тия. Оръдията почти срут-
ват манастира. Много от 
въстаниците са избити. 
Нощта слага край на траге-
дията. Оцелелите се съби-
рат в мрака и решават да 
се опитат да излязат от ма-
настира и да пробият тур-
ските вериги. Прощават се 
със загубилия зрението си 
поп Харитон и с ранените 
си другари. Няколко часа 
по-късно, предвождани от 
П. Пармаков и Бачо Киро, 
излизат през отворените 
врати на манастира и се 
хвърлят към турските по-
зиции. Започва отчаян, 
страшен и неравен бой на 
живот и смърт с двадесет 
пъти превъзхождащия ги 
противник. Падат въста-
ниците начело с войводата 
П. Пармаков. Останалите 
живи се разпръскват на 
групи. Пада едър сняг, 
който до известна степен 
в тази страховита нощ им 
помага. От турския обръч 
успяват да се измъкнат и 
спасят 42 души. След раз-

биването на четата и опо-
жаряването на манастира 
от турците Бачо Киро се 
укрива известно време, 
но е заловен и съден от 
извънреден турски съд в 
Търново. 

Пред съда той се държи 
твърдо и достойно и поема 
цялата отговорност на 
организацията и избухва-
нето на въстанието върху 
себе си. Отстоява с ярки и 
пламенни думи правотата 
на българския народ да се 
бори за своята потъпкана 
свобода. Турските съдии 
са стъписани от смелостта 
му, от острите му обви-
нения и гневните слова 
срещу тяхната държава и 
ред. За да смекчи съдбата 
му, неговият защитник 
Джовани Николов заявява, 
че подсъдимият не е със 
здрав разсъдък и затова 
не знае какво говори. При 
тези думи Бачо Киро скача 
от мястото си и гневно 
възкликва: “Вземете си 
думите назад! Аз не съм 
луд!” 

Тогава той произнася 
пред изумения съд вдъхно-
вено на чист турски език 
съчиненото от него сти-
хотворение:

Аз един Бачо Киро съм,
без страх от турчин 

комита съм.
Пушка на рамо турих,
Дряновският манастир 

намерих,
правдата си да диря 

излязох, 
въжето сам на врата си 

метнах!”
Пръсъдата е: смърт чрез 

обесване. 
На 28 май 1876 г., преди 

да бъде отведен на бесил-
ката в Търново, Бачо Киро 
декламира свои стихове 
и изпява народна песен, 
която звучи като проща-
лен зов към отечеството 
и семейството. Сам се из-
качва на бурето, после 
събира сили, ритва го и 
увисва, горд до последния 
си дъх, като истински го-
лям българин и кристално 
чист патриот. С живота и 
героичния си подвиг той 
превърна в дело онези свои 
прекрасни думи, казани 
двадесет години по-рано: 
“Смъртта за отечеството е 
най-сладка и най-славна” и 
загина с величавата мисъл, 
че отдава живота си за 
“милото и бедно наше от-
ечество”.

Дряновски манастир
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Всеки тръпне и очаква с нетъ-

рпение своята лятна почивка. Но 
дали желанията ни съвпадат с 
това, което наистина е полезно за 
здравето ни?! Ако искате наисти-
на да си починете добре, при това 
с най-голяма полза за здравето, 
е добре да съобразите на първо 
място своя избор с подходящия 
за вас климат, за да откриете къде 
се намира Раят за пълноценната 
ви почивка.

СРЕДИЗЕМНОМОРСКИ 
КЛИМАТ

Под това понятие следва да се 
разбират не само крайбрежието 
и островите на Средиземно море, 
но и южният бряг на Крим, За-
падна Калифорния, Югозапад-
на Африка и Югозападна Ав-
стралия. Средиземноморският 
климат е по-мек от типичния 
субтропичен. Всичко в него ся-
каш гали тялото и душата. Там 
по цяла година може да носите 
леки дрехи и сандали на бос крак. 
Температурният комфорт отлич-
но се съчетава с незабележимото 
закаляване, а многото слънчеви 
дни помагат за повишаване на 
настроението.

Прекрасният климат и бли-
зостта на морето дават възмож-
ност за пълноценно и полезно за 
здравето хранене - леки и вкус-
ни ястия от зеленчуци, плодове, 
риба и морски дарове. Ако смя-
тате, че потенето е минус, не е 
така – поне в определени рамки 
то е полезно, защото спомага за 
изхвърлянето от тялото на край-
ните продукти на обмяната.

Красотата на пейзажа и исто-
рическите забележителности 

създават още един запас от поло-
жителни емоции. Не е случайно, 
че средиземноморските народи 
се усмихват и смеят по-често, 
отколкото скандинавците и 
въпреки по-високия стандарт на 
шведи и норвежци, малтийците 
и гърците живеят по-дълго и 
по-щастливо. Всичко това е 
благодарение на мекия климат и 
яркото слънце.

УМЕРЕН КЛИМАТ
Учените, които твърдят, че 

най-полезна е почивката в соб-
ствената климатична зона, по-
сочват за това няколко сериозни 
аргумента: 

** Организмът е свикнал към 
своя климат и всяка промяна за 
него е стрес. Вътрешните био-
ритми на тялото се синхронизи-
рат с... ритъма на околната среда. 
Затова и прекалените промени в 
температурата и влажността на 
въздуха са нежелателни.

** Климатът на някои места 
може да е противопоказен за 
определен етнически тип. Колко-
то по-близо е екваторът, толкова 
по-тъмна е кожата на местните 
жители и затова те не изгарят, 
но бялата кожа не е привикнала 
към такова силно слънце. Ти-
пичният европеец се чувства 
комфортно при температура на 
въздуха около 25 градуса. При 
тази температура жител на Грен-
ландия би се изпотил – скоростта 
на обменните процеси при него 
ще се повиши с 15-30%, докато 
при човек, свикнал да живее в 
Бразилия или Австралия, об-
менните процеси ще се забавят 
с около 10%.

** Попадайки в “райска-
та” климатична зона, чо-
век става по-безгрижен. Но 
това не бива да притъпява 
вниманието ни - сламената 
шапка и светлите дрехи 
са задължителни, за да се 
намали вероятността от 
изгаряния и слънчев удар. 
Местната кухня е нетипична 
за стомаха и той може да се 
“разбунтува”.

** Често ние не познаваме 
и начина на живот на новото 
място. Например, жителите 
на Латинска Америка, Сре-
диземноморието, Индия 
задължително спят следобед. 
И правят това не от мързел, 
а защото всяко занимание 
през тези най-горещи часове 
е противопоказано. Затова 
примамливото предложе-
ние за екскурзия в два след 
обяд до Рим или Помпей не 
е никак препоръчително.

В зоните с умерен климат 
може да се спортува по 
всяко време на деня, да се 
правят разходки на чист 
въздух. Възползвайте се от 
тази възможност – и едно-
то, и другото са полезни за 
здравето фактори, които ще 
направят почивката ви наи-
стина пълноценна.

КАКЪВ КЛИМАТ 
НЕ ВИ ТРЯБВА?

Арктика и Антарктида
Същите снегове и ледове като 

в Алпите, но тук никой не идва 
да кара ски. Причината е във 
вредното влияние на полярния 
климат – силни ветрове през ця-

лата година и високо атмосферно 
налягане.

ТРОПИЦИ и 
екваториална зона

Задух, горещина, проливни 
дъждове и повишено атмосфер-
но налягане.

ВИСОКИ ПЛАНИНИ
Ветрове, огромна разлика 

в температурите през деня и 
нощта, разреден... въздух. Всяко 
по-значително физическо на-
товарване е предизвикателство 
и шок за организма.

ЕДНО НА УМ ЗА ВАКАНЦИЯТА

От каква 
лятна почивка 
всъщност
се нуждаете?

Ако се има предвид кли-
матът, раят е на две места:

** Канарските острови 
- през цялата година там 
времето е слънчево, няма 
силни ветрове и неприятни 
изненади. Минималната 
температура през зимата е 
17 градуса, а максималната 
през лятото 23. Няма сняг, а 
дъждовете са рядкост.

** Кения - учените смя-
тат, че именно някъде там 
се е появил хомо сапиенс и 
това никак не е случайно. 
Температурата в страната, 
известна още като “мястото 
на вечната пролет”, варира 
между 14 и 27 градуса. 

Забавления 
до изгрев-слънце 

на Златните 
Някога, много отдавна, 

морски пирати заровили 
несметно златно съкро-
вище по брега на север от 
днешния град Варна. За да 
накаже злодеите, земята 
превърнала откраднатото 
злато в най-финия пясък, 
който и до днес проблясва 
под светлината на слънче-
вите лъчи. Такава е леген-
дата за името на един от 
най-известните ни морски 
курорти – „Златни пясъ-
ци”. 

Всяко лято разполо-
женият на северното ни 
крайбрежие курорт пред-
лага на гостите си от стра-
ната и чужбина безброй 
съвременни „туристически 
съкровища”. Изборът на 
забавления е неограничен. 
Авантюристите могат да 
се издигнат с парашут, 

теглен от лодка в морето, 
и за десетина минути да 
се полюбуват отвисоко на 
дългия плаж и ширналия 
се в далечината морски хо-
ризонт. Скутери, моторни 
лодки, яхтени атракции и 
водни колела са също част 
от избора на водни удо-
волствия. Не са забравени 
и най-малките търсачи 
на морски емоции. За тях 
са пъстроцветните наду-
ваеми лодки с какви ли 
не причудливи форми, от 
които трудно може да ги 
накарате да слязат. С ид-
ването на вечерта и края 
на дневната морска шу-
мотевица златният пясък 
на плажа се преобразява. 
От закачлив приятел, с 
който децата правят най-
фантастични фигури, се 
превръща в невидим сви-
детел на романтични край-
брежни разходки на лунна 
светлина. Вътрешността 
на комплекса също облича 
вечерния си тоалет. Цялата 
крайбрежна улица, която 

разделя плажа от много-
бройните хотели, се пре-
образява в дълга пътека от 
безброй изкушения. 

За вечеря може да избе-
рете кухня от всяка точка 
на света. Уханията на из-
точни подправки се ре-
дуват с пикантния мирис 
на огнени мексикански 
специалитети. Музиката в 
градините на ресторантите 
не оставя летните гости 
безразлични. Всеки танцу-
ва, пее или се забавлява по 

своему. Повечето от ресто-
рантите имат специални 
художествени програми. 
Много често те са свързани 
с националността на кух-
нята, която предлагат. Една 
от големите атракции на 
курорта са нестинарските 
танци, които се изпълняват 
върху „живи въглени” и 
са незабравимо зрелище. 
Кой знае в колко отдале-
чени краища по света са 
отнесени фотографии, за-
печатали мигове от този 
удивителен танц! И отново 

по крайбрежната улица – 
светещи люлки, закътани 
в зеленина малки кафенета 
с дискретно блещукащи 
свещи, дискотеки за най-
развеселените. 

С идването на новия ден 
безкрайният празник на 
„Златните пясъци” продъ-
лжава. Гостите с интерес 
към изящните изкуства ще 
останат очаровани от една 
своеобразна изложба „под 
открито небе”. През по-

следните няколко години 
варненската галерия „Па-
пийон” провежда пленери 
с участието на известни 
български творци. Много 
от наградените скулптурни 
фигури и пластики са аран-
жирани в естествената сре-
да на плажната алея. Тези 
уникални творби придават 
допълнителна артистич-
ност на ваканционното се-
лище. Но какво е един мор-
ски курорт без воден уве-
селителен парк? Попадне 
ли веднъж в „Акваполис”, 

никой няма жела-
ние да си тръгне. 
Тук басейни има за 
всички – за малки 
и за големи, водни 
пързалки – от най-
шарените, които са 
за малчугани, до 
най-стръмните и 
спиращи дъха от 
екстремното спу-
скане. 

Много чужди ту-
ристически аген-
ции определят това 
място като най-
красивия увесели-
телен воден парк 

в Европа. Не е чудно, че 
експертите от туристиче-
ския бранш предвиждат 
през това лято броят на 
туристите в „Златни пясъ-
ци” да се увеличи с пет про-
цента в сравнение с 2009 г. 
За хотелиерите това няма 
да е проблем. Гостите само 
трябва да направят своя из-
бор. Вариантите са много. 
От най-скъпите петзвездни 
хотели с пищен лукс и раз-
точителни забавления до 

тези с по-ниска категория. 
Но пък всеки може да се 
наслаждава на същия пре-
красен „златен пясък” и 
същото безкрайно синьо 
море. А ако някой иска да се 
чувства като у дома, може 
да си наеме цяла къща или 
вила до морето. 

Такъв тип къщи се търсят 
обикновено от семейства с 
малки деца, за да не им се 
налага да пътуват дълго до 
брега. Обикновено вилата 
наемат едно или две семей-
ства, или група приятели. 
Те имат възможност да 
ползват двора, който е 
засаден с трева, паркинг, 
детски кът, надуваем ба-
сейн. Имат всички условия 
да си приготвят храна, да се 
забавляват заедно.

Макар и отдалечен на 
около 18 км от големия 
морски град Варна, ку-
рортът „Златни пясъци” 
е предпочитан и заради 
възможността да се по-
сетят някои от забележи-
телностите на Северното 
Черноморие. Приятна раз-
ходка може да се напра-
ви също до плажовете на 
близкия курорт „Албена” 
или до пристанищния град 
Балчик. Ако се продължи 
още малко на север, ще по-
паднете в истинска мидена 
ферма, предлагаща кули-
нарни чудеса. Богатото 
меню включва всякакви 
изкушения, включително 
и миди с ябълков пълнеж. 
Това са само част от изку-
шенията, които предлага 
една лятна ваканция на 
„Златни пясъци”.

КЪДЕ Е РАЯТ ЗА ПОЧИВКА?

Златни пясъциЗлатни пясъци
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СЪКВАРТИРАНТИ
ВАКАНЦИЯ
(193) Давам стаи в приятен 

семеен хотел в Балчик, 10 
евро на ден, хотелът се на-
мира в близост до бреговата 
ивица и до голф-игрище, 
тел. 00359 887892539 и 00359 
899982859, г-жа Иванова

КВАРТИРИ
СЕВЕРЕН ЛОНДОН
(194) Давам под наем са-

мостоятелно просторна 
едностайна къща с гради-
на, ново оборудване, на 
10 мин. от Turnpike Lane 
Station, £850 на месец, тел. 
07979016442

(196) Давам двойна стая на 
Wood Green, близо до стан-
цията на метрото, с българ-
ска телевизия и интернет, за 
контакти 07886962560

(193) Давам studio flat под 
наем в района на Edmonton, 
£150 седмично, с включе-
ни сметки и интернет, тел. 
02088076395, 07868651899

(195) Давам квартири 
(легла поотделно) за мъже 
и момчета непушачи, точно 
на 3 мин. от Turnpike Lane 
Station (Зона 3), в близост 
до голяма автогара и много 
евтини магазини, спокой-
ствие, уют и чистота, тел. 
07900031491

ИЗТОЧЕН ЛОНДОН
(194) Давам единична стая 

на 2 мин. от Plaistow Station, 
£67 на седмица, с включени 
сметки. Стаята е свободна 
от 20.06, тел. 07810205096

(194) Дава се единична 
стая в къща с двор, БГ ТВ 
и интернет, в близост до 
Woodford Station (Central 
Line) , тел. 07400668830

(194) Давам стая под наем 
на Beckton, в близост до 
спирката и ASDA, апарта-
ментът е с две спални, хол 

и кухня, стаята е свободна 
от м. септември, наемът е 
£80 за един човек (без вкл. 
сметки) и £110 за двама, тел. 
07554443563 и 07837912726

(193) Двойна стая в Leyton, 
на 3 мин от метростанцията, 
ASDA и търговски център, 2 
бани, 2 тоалетни, хол, гради-
на,  £110 на седмица, с вкл. 
сметки, тел.07903221182

(196) Давам под наем 
луксозна двойна стая на 5 
мин. от метростанция, тел. 
07970739603

(196) Давам под наем от 
1 август единична стая в 
Stratford, до БГ магазина, в 
чиста къща, със спокойни 
хора, интернет, стаята раз-
полага със собствен хладил-
ник, тел. 07960402029

(193) Давам голяма еди-
нична стая под наем, £80 на 
седмица с вкл. сметки, близо 

до Canning Town и Plaistow, 
тел. 07971607654

(193) Давам под наем еди-
нична стая на 5 мин. от 
Barking Station, нова кухня, 
хол, трапезария, градина, 
парк, удобен транспорт, 
адресът се намира на тиха 
улица, в близост до магази-
ни, тел. 07818445844

(199) Давам двойна стая 
под наем (14 кв.м.) в 3-стаен 
апартамент, £105 на седми-
ца плюс сметки (Council 
Tax, ток, вода), които се 
делят между хората, жи-
веещи на адреса, на 13 мин. 
пеша от Barking Station, тел. 
07880602529 и 07733808946 
(Lebara)

(193) Давам голяма стая 
за семейство или двойка, 
£110 седмично, в райо-
на на Manor Park, удобен 
транспорт, приятна атмос-
фера, БГ ТВ, градина, тел. 
07534949523

(193) Голяма двойна стая 
под наем в чиста и спокойна 
къща в Leytonstone, добри 
условия, удобен транспорт, 
близо до метростанция и 
магазини, тел. 07816843086

(193) Две двойни стаи 
под наем, тел. 0797079603, 

07515927453
ЗАПАДЕН ЛОНДОН
(196) Давам единична 

стая под наем за жена или 
момиче в спокойна къща с 
две семейства, на Wembley 
(НА9), с БГ ТВ, градина 
с барбекю, интернет, тел. 
07906707659

(193) Давам двойна стая в 

къща с две тоалетни и баня, 
хол с ТВ, напълно оборудва-
на кухня, интернет, голяма 
градина и безплатен пар-
кинг, в района на Wembley, 
тел. 07881550524

ЮЖЕН ЛОНДОН
(193) Давам двойна стая, 

за семейство, изгодно (SW 
Лондон), тел. 07834161812

РАБОТА ТЪРСИ

(192) Автомеханик с 
опит търси работа, тел. 
07553885489

(193) Жена със стаж и 
синя карта търси работа 
като детегледачка – live-in, 
или работа в кухня, тел. 
07742813157

(192) Търся работа в 
строителството като общ 
работник, имам NIN и CSCS 
карта, на 26 години съм, тел. 

07879145299
(192) Търся работа като 

заварчик на парапети, огра-
ди, портали и стълби, правя 
ламинат и дървени подове, 
тел. 07909304636

(192) Търся си работа, на 
23 години съм, отлично вла-
дея английски език и прите-
жавам собствен автомибил, 
тел. 07526138696

(192) Търся кабота като 
строител, plaster, фаянс, 
теракот, ламинат, зидария, 
мазилка, на 43 г. съм, имам 
всички документи, тел. 
07502407212

РАБОТА ПРЕДЛАГА
(197) London based removal 

company is looking for drivers 
and porters, preferably with 
previous experience. If you’re 
interested please, send CV to : 
david_dion@hotmail.co.uk

(193) Търся 3 момчета 
за работа на автомивка 
в Canterbury, с англий-
ски и жълта карта, тел. 
07940042052 (от 9:00 до17:00 
часа)

(193) Набираме моми-
чета, жени и двойки за 
почистване на къщи, тел. 
07983690027

(193) REGISTER NOW 
FOR MORE JOBS - Participate 
in our first ever registration 
process at our new website 
w w w . o k b u i l d e r s . c o . u k 
absolutely FREE, job alerts

(192) Търси се мъж на 
възраст между 30 и 45 годи-
ни за работа в компания за 
почистване, задължително 
владеене на основен англий-
ски и шофьорска книжка, 
тел. 07810824485

(195) Търся дърводелци с 
основни собствени инстру-

ОБЯВИ

ДАВАМ ДВЕ ДВОЙНИ 
СТАИ, на 2 мин. пеша от

Upton Park Station и 
на 7-8 мин. от Stratford,

градина, интернет, 
българска телевизия

тел. 07912891813 
и 07912891814

Подготвям деца по 
МАТЕМАТИКА.

специална подготовка 
за 11+ exams

(включително и 
latymer school)

 
за контакти : 

тел. 0208 527 0212,
 0779 669 2522
ИЛИЯН РУСЕВ

ПРОДАВАМ
касови бележки 

за 6 години
назад за 10% от
стойността им, 

тел. 07884444585

и 
от
£8
см
07

на
A
ба
на
см

СТРОИТЕЛНА КОМПАНИЯ 

НАБИРА КАДРИ за фасад-

ни конструкции, metsec, 

кладинг, панелбордове 

и др., за предпочитане - 

със собствен транспорт и 

инструменти. Необходи-

ми са CS card, NIN и UTR.

Тел. 07850677067

Екип от специалисти  в областите : педиатрия, гинекология, 
семейно лечение, проблеми с гърба и ставите и др.
Сканиране с ултразвук; MRI; рентген; тестове за различни 
видове алергии.

Лабораторни тестове на кръв и урина.

Ново 2D/3D/4D сканиране на бременност чрез ултразвук

265 Green Lanes                                  Teл. 079 8436 6224
Palmers Green, London                        Моб. 020 8144 5119
N13 4XE                           
(до метростанцията на Wood Green, Picadilly Line) 

Частна клиника в Лондон 
за Вас и Вашето семейство

гградрадрадр др др инаинаа, ,,
ананснснснснснснснснс рпорпорпорпорпорпорпорпорпоррттттттт,т,т, 
а на тиха

дведведд се семеймействства,а, , нана WemWemblebley yy
(НА(НА(НА(НА(НА(НА(НА(НА(НА( 9)9)9)9)9)9)9),9),9),9), сссссссс с с БГБГБГБГБГБГБГБГБГ ТВТВТВТВТВТВТВ,ТВ,ТВ,, гргргргргргргргр грррадиадиадиадиадиадиадиадиадиад ннннннннананаа 
с барбекю, интернет, тел.
07906707659
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Sales * Letting * Property Management

                                     Are there Bulgarian
hotspots on the map of London?

Walthamstow, Leyton, Leytonstone, Chingford – to name but a few.
Lets Move Properties – let’s move 

to where your Bulgarian friends live.

Lets Move Properties is your dynamic 
and independent property agent.

We off er various selection of 1,2,3,4- bedroom fl ats and 
houses in the heart of East London.

Tel.    02085218838                                                             369 Hoe Street
Mob. 07858165352                                                              Walthamstow
www.letsmove.co.uk                                                                     E17 9AP   

 info@letsmoveproperties.co.uk

РЕНОМИРАНО ЗАВЕДЕНИЕ 
близо до Old Street 

набира 
опитни СЕРВИТЬОРКИ 

с добър английски език.
За контакти: 07787511689, Мартин

  
www.gtellinika.com

  
.  

. „   
“ 31 

032/622 487

0878 470040, 0878 864347      
gt_ellinika@abv.bg

29 000 29 000 

Строителна компания набира 
КВАЛИФИЦИРАНИ РАБОТНИЦИ 

със собствени инструменти и транспорт 
за работа в района на Лондон и околността.

Търсим: мазачи (силиконови, силикатни и мраморни ма-
зилки); хора за поставяне на външни изолации (лепена 
и релсова система); кадри за монтаж на фасадни панели 
(etalbond, timber-clubbing, copper-clubbing).

Задължително е притежаването на CSCS карта, UTR и NIN. 
Моля да звънят само отговарящите на гореизброените условия.

Тел. 07575113533 , е-mail : evon@abv.bg
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менти за монтаж на врати, 
прозорци и вътрешно обо-
рудване, тел. 07578529427

(193) Expert Home and 
Office Services предлага 
работа за почистване на 
частни домове и офиси, не-
обходими са Tax Office реги-

страция като self-employed 
и желание за работа, тел. 
07901825498

(195) Търся момчета и 
момичета за работа на ав-
томивка с настаняване, тел. 
07762862641

(195) Търся амбициоз-
ни хора за дистрибуторска 
дейност с отлични бизнес 
перспективи, необходимо 
е добро ниво на английски 
език и умения за комуника-
ция. Ще ви бъде оказана по-
мощ в подготвителния етап. 
Тел. за контакт 07894496881, 
моля, звънете от 9.00 до 
21.00 часа

САТЕЛИТНИ 

ПРИЕМНИЦИ
(206) Поставяне и на-

стройка на сателитни прием-
ници в лондон и околността, 
изгодни цени, поддръжка и 
дългосрочна гаранция, тел. 
07818413663, Юлиян

(196) Булсатком и ITV – 
доставка и монтаж, сключ-

ване на договори, промо-
ционални цени, 12 месечна 
гаранция, тел. 07756539296, 
KRASS SAT

(203) Монтаж, инсталира-
не и поддръжка на дигитал-
ни приемници, моторизира-
ни системи и обикновени 
сателити, тел. 07899917634, 
Жоро

(203) БУЛСАТКОМ – до-
ставка и монтаж на пълен 
комплект, оригинален БУЛ-
САТКОМ договор на ваше 
име с 18 месечна гаранция. 

ITV Partner – турска с без-
платни английски канали 
– доставка, монтаж и на-
стройка, тел. 07835911937, 
Мариян 

(193)  Self-employed, Tax 
Return and Year End – 69 
pounds (Stratford), Benefits, 
VAT, Payroll, Indefinite Leave 
to Remain, тел. 07867506043

КОМПЮТРИ И 

УЕБДИЗАЙН
(209) Поправка на настол-

ни компютри и лаптопи, 
инсталация на софтуер, анти-
вирусни програми, игри, 

поддръжка на мрежи, по-
сещения по домовете в удоб-
но време, тел. 07961540073, 
Калин

ФРИЗЬОРСКИ 

УСЛУГИ
(195) Bella – фризьорски 

и козметичен салон пред-
лага качествени услуги на 
добри цени. Салонът се 
намира до кафе “Пловдив”, 
на Turnpikelane Station, тел. 
02088813903

(193) Фризьорски услуги 
на ниски цени по домовете, 
мъжко и дамско подстриг-

ОБЯВИ

R E C OV E R Y   C A R
• БРАКУВАНЕ
   НА КОЛИ
• ТРАНСПОРТ НА  :
- КОЛИ
- МОТОРИ
- ДЖИПОВЕ
ТЕЛ. 07787143078, 
ДИМИТЪР

Какви са вашите възможности
за получаване на:

- Child - Benefi t
- Tax Credit
- Housing and Council 
- Sure Start in Maternity
- Maternity Allowance
- Income Support

R
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тел. 02085555143
Safe Advice

на 1-ва страница

Известен медиумен 
и биоенерготерапевт 

гостува за кратко време 
в Лондон.

Ясновидство, гледане 
на карти, восъколеене, 

изчистване на 
негативна енергия, 

главоболие, проблеми 
в работата и любовта, 

амулети за късмет.
Тел. 07909436648, Нели 

(от 9.00 до 20.00 часа)

ЗА
П
О
В
Я
Д
А
Й
ТЕ

!

БГ 

ЗАКУСКА 

10 Forest Road
E17 6 JJ
(зад Blackhorse Road Station)

От понеделник до петък - 
от 6.00 до 18.00 часа

Събота – от 6.00 до 18.00 часа
Неделя – от 8.30 д0 13.00 часа

Работи
за вас 
днидни
в седмицата7

П
О
В
Я

ОООтОт понпонедееделнилник дк до по петик д по петъетъкк - ОООО
от 6 0от 6.00 до 18.00 часа

вввв сесесесеседмдмдмдмддддд ицицициццццццатататата ааааавввв

R
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ПРОФЕСИОНАЛНА КОМПАНИЯ 
ЗА ПОЧИСТВАНЕ ТЪРСИ СПЕШНО

жена с българска или английска шо-
фьорска книжка и с практика на шо-
фиране в Лондон минимум 1 година. 
За предпочитане е тя да разполага 
със собствено превозно средство, но 
ако има добър опит, компанията ще 
й осигури такова. Кандидатката тряб-
ва да има и опит от поне 1 година в 
сферата на почистването.
Търсим също така и чистачки
с опит и стаж поне 1 година.
Телефон за връзка : 07540726117                      
email : admin@roza93.co.uk   

АКО ВАШИТЕ POWER TOOLSPOWER TOOLS СА ПОВРЕДЕНИ,
НЕ БЪРЗАЙТЕ ДА ДАВАТЕ ОТНОВО ПАРИ ЗА НОВИ!
Предлагаме ви експресна и качествена поправка на всички 

видове ел.инструменти от популярните модели и марки. 
Приемаме поръчки и по пощенски път.

    

Тел. 07590916964
Нов живот за вашите работни инструменти на цената на бутилка уиски

(цената на ремонта не включва цената за нови резервни части)

We search for Bulgarian speakers who have been living in London 
for 6 months or more and have a clear diction of their native 
language. This is for an audition of your voice in relation to a project 
which will be ongoing at 2002 Studios in Kenton, London.  The fi rst 
audition is not paid. If you are selected, the project is paid at £15 per 
hour + £4 for every script you read within that hour (the scripts are 
only a paragraph long). Please mind that this is not a full-time job.

Tel : 020 8907 8634                                     
Email : thomy.2002studios@googlemail.com                            
2002 RECORDING STUDIOS LONDON 
123a Kenton Road, Harrow, HA3 0AZ 
www.2002studios.com

ване, боядисване, кичури 
и прически, пробиване на 
уши, тел. 07502108994, 
Диди

ТРАНСПОРТНИ

 УСЛУГИ
(194) Превоз на пътници 

от всяка точка в Англия 
с лек автомобил, на ни-
ски цени, тел. 07938453628, 
Алекс

(192) Таксиметрови услу-
ги в Лондон, UK, Eвропа, 
превоз от и до всяко летище 
и по всяко време, цени по 
договаряне, тел. 07882028507 
(по всяко време)

(194) Превоз на пътни-

ци от и до всички летища 
в Лондон с лек автомо-
бил, на ниски цени, тел. 
07938453628, Алекс

(193) Транспорт до и от 
всички летища и другаде, 
цена от £25 ако е само един 
човек, тел. 07522879344, 
Добри

ЛЕКАРИ 
(217) Д-р Василев – опитен 

лекар, специалист-невролог, 
тел. 07792966069 

(194) Дипломиран кине-
зитерапевт предлага лече-
ние при болки във врата, 
гърба, кръста, както и при 
други оплаквания, свързани 

Self Employed Cleaners required to work 
on London Underground.

Various shift patterns available, 
need to be fl exible.

Will need to work through Limited Company.
Rate £7.60 per hour.

Contact AGS Recruitment: 
01273690059 – 

option 2



26
БГ БЕН 17 юли 2010 г.

Брой 14 (193), Година VII

с опорно- двигателния апа-
рат, тел. 07594231782, Иван 
Иванов

(216) Професионална по-
мощ при болки във вра-
та, гърба, кръста – “секнат 
кръст”, мускули и стави, 
с акупресура масаж. Ди-
пломиран масажист в The 
College of Chinese Medicine и 
член на Асоциацията на аку-
пунктуристите във Велико-
британия, тел. 02088802131 
и 07903187649, Денко Та-
тарлиев

УРОЦИ
(192) Учител-филолог 

дава уроци по английски и 

руски език, на всички нива, 
тел. 07894449803

ГЛЕДАНЕ НА ДЕЦА
( 1 2 4 )  Г л е д а м  д е ц а 

през деня, Cricklewood. 
07869332713

ПРОДАВАМ 
(197) Продавам едностаен 

апартамент в София, кв. 
Яворов, бул Цариградско 
шосе, бл. 72, срещу Бори-
совата градина, 45 кв.м., на 
партерен етаж, след основен 
ремонт, идеален за офис и 
даване под наем, суперцена 
за Идеален Център – 45 
000 евро, тел. 07793069018, 
00359/ 888161222

(194) Продавам триста-
ен апартамент в гр. Бур-
гас, Славейков, за кон-
такт  07960079114 и 00359/ 
893447717

(193) Продавам Mercedes 
A class, 2001 г. на производ-
ство, на 48 000 мили, червен 
цвят, ел. стъкла, с климатик, 
полуавтомат,  £2200, плате-
на пътна такса за 6 месеца, 
MOT – за 12 месеца, тел. 
07540187107

(194) Продавам SUBARU 
LEGACY 4x4 2003 – BG реги-
страция, газов инжекцион, 
климатик, отлично състоя-

ние, застраховка до април 
2011, тел. 07944220095

(195) Продавам изгод-
но бяло Victory и Каре-
лия Слим (Западен Лондон 
– Greenford Station), тел. 
07786228996

(193) Продавам цигари 
Victory изгодно (Западен 
Лондон), тел. 07810366622

(193) Продавам бяло 
Victory за £30, в Източен 
Лондон, тел. 07768301274

АВТОУСЛУГИ
(193) Автоелектротехник 

- при проблеми с имоби-
лайзер, ABS, ECU, airbag, 
съдействие за MOT, тел. 
07967863048

ДРУГИ
(194) Монтаж на 

PVC врати и прозорци, 
double glazing, високо 
качество на ниски цени, 
за контакт 07980694379, 
Даниел

(193) Професиона-
лен ключар, 24 часова 
аварийна ключарска 
помощ, отключване на 
каси на врати, коли, 
апартаменти, ренонт 
на автобрави, смяна 
на шифър, изработка 
на всякакви видове 
ключове, гаранция, тел. 
07587578644

(192) Помагам за смя-
на на шофьорски книж-
ки, тел. 02077031276, 
07949861125

ЗАПОЗНАНСТВА
Търся жена до 30 

г.,тел. 07899918670
Бивш военен офицер, 

187 см., 80 кг., от гр. Бур-
гас, добър и честен, ра-
ботещ в Лондон, търси жена 
за запознанство и връзка, 
всичко написано е истина ! 
Тел.  07852403541

Жена на 33 години съм, 
която има желание да опита 
с друга опитна жена, тел. 
07731628969

Привлекателен мъж на 44 
г., 187 см., 80 кг., търси дама 
за сериозни връзки до 37 
години, тел. 07852403541

Строен и симпатичен мъж 
на 52 г.  Търси приятелка до 
50 г. За сериозна връзка, тел. 
07915642665

49 г, висок, симпатичен, 
културен, чистоплътен и ин-
телигентен кулинар, обичащ 
природата, българин търси 
сериозна връзка с интели-
гентна и красива жена, аван-
тюристки не желая да ми 
звънят, тел. 07709123479

Привлекателно момче 
иска да се запознае с момиче 

до 30 г., което търси сериоз-
на връзка, тел. 07501815104, 
Антонио

Млад, готин пич, на 25 

г. с опит в секса, 
иска да се запознае 
с момичета до 40 
г., за истински секс 
без никакви задръ-
жки, анонимността 
гарантирана, тел. 
07951638136

Търся си мъж за 
секс, до 40 г., със 
свободно време, тел. 
07876676796

A  v e r y  w a r m 
welcome in London, 
a nice house to stay, 
English Lessons, U 
got it ? Coming to 
London to live and 
work/study? A single 
nice gentleman,37   
E n g l i s h  C o l l e g e 
Lecturer/Linguist  will 
help you with English/
Accomodation, show 
you nice places in 
London. I am kind, 
honest, single, never 

married and romantic. Please 
email chicago7777@hotmail.
co.uk

Симпатичен, атлетичен 

и енергичен търси дама 
за сериозни дела, тел. 
07599012593

Симпатичен, честен и 
коректен българин, висок и 
чистоплътен, добронамерен 
(обръщам внимание) търси 
сериозна връзка с красива и 
интелигентна жена, умееща 
да уважава човека до себе си, 
тел. 07709123479, Стефан

Як пич на 28 г. си търси 
мадама за всякакъв вид 
развлечения, разходки по 
всички забележителности 
на Лондон, тел. 07939961496, 
Марио Сладура

Търся интимни удовол-

ТАЛОН 
ЗА ДВУМЕСЕЧНА ОБЯВА

ОБЯВИ

ТРАНСПОРТ 
по всяко време
до/от всички 

летища 
в Лондон.

Ниски цени!
077 566 447 52

Tранспортни
услуги и 
премествания премествания 
с голям с голям 
ван. ван. 

Тел.07903661333
Цени по договаряне.Цени по договаряне.

- £500

Фирма извършва превоз на:
  Автомобили - £500
   Джипове - £600
    Камиони
     Микробуси
            Мотоциклети
       Багаж
До България и обратно.
Цени по договаряне.

07973169799

BULSATCOM, ITV 
партньор в Лондон,

доставка
и монтаж, 18 

месечна гаранция, 
оригинални 

договори,
тел. 07835911937, 

Мариан

на адрес: BG BEN Newspaper, Flat 2, 137 St. Johns Road, Walthamstow London, E17 4JH

Редовен превоз от  Англия и 
Шотландия до България и обратно. 

Сигурност и коректност.

0.70 p. / 1 кг.

07746471629, Емпреса Мейл Лтд

Яво
шо
сов
пар
рем
дав
за 
000
003

TT

Превоз и доставка 
на багаж 

от/за България
£1/1 кг.

За цялата територия
на Лондон

Тел. 07404406940
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ствия с дами, обадете се на 
тел. 07840267232

Желаем запознанство с 
bi-жена, дискретност, тел. 
07543609155

Симпатична двойка (же-
ната - bi), приема предложе-
ния за забавления с подобни 
двойки срещу заплащане, 
дискретност, хигиена и каче-
ство, тел. 07788410933

Mъж на 45 г. предлага секс-
услуги на дами, изпращайте 
смс на тел. 07556362203, 
моля само за сериозни дами

Мъж на средна възраст, ви-
сок, спортен тип, чистоплъ-
тен и разкрепостен, желае 
запознанство с незакръгле-
на и освободена дама, тел. 
07551431657, Жоро

Честен българин, 34 г., 
172/70, коректен и добро-
намерен, търси сериозна 
връзка с интелигентна жена, 
умееща да уважава човека до 
себе си, petko74@abv.bg

Симпатично момче, 
23 г. търси запознанство 
и приятелство със симпа-
тично момиче до 27 г., тел. 
07595835757

Търся сериозна връзка с 
дама до 34 г., ще отговарям 
само на сериозни обаждания 
и смс-и !, тел. 07716843923

Симпатичен мъж на 40 
г. търси жена до 37 г. за 
съвместно съжителство, със 
цел брак, тел. 07907903381

На 40 години съм, търся 
дама от 20 до 30 г. за съвмест-

но съжителство и сериозна 
връзка, със съдействие за 
работа и финансово под-
помагане, тел. 07501021465, 
Владо

Млад, готин, на 26 г., 
предлага секс услуги за 
дами, ако си сама или ти  е 
скучно вкъщи, обади се, 
447901625183. 

Търся запознанство със 
сериозен мъж между 45-50 
години, обаждайте се след 19, 
00 ч на тел.: 07522409873

На 40 години съм, предла-
гам съвместно съжителство 
и може би сериозна връзка 
на дама до 30 години с подси-
гурена от мен работа, Владо

Приятен, необвързан мъж, 
на 35 г., неженен, работи като 

преподавател в английски 
колеж и part-time като ими-
грационен служител, добро 
положение, собствена къща 
в Лондон, общува лесно, 
честен, учтив, с християн-
ско вероизповедание, би 
желал да се срещне с жена 
от 19г. + с цел връзка и евен-
туален брак, може също така 
да предложи помощ при 
устройването й в Лондон и 
подобряването на нивото 
на английския й език, моля 
само сериозни отговори, 
noahnoe37@hotmail.com , 
тел. 0774 3929 144

35/167 см., търся жена от 
27 до 35 г. с цел приятелство, 
а след време и нещо повече, 
моля без обаждания, ще 

отговарям само на смс-и на 
тел. 07513934041

Търся жена за сериозна 
връзка, до 35 години, тел. 
07513934041

Търся запознанство със се-
риозен мъж над 45 г. за при-
ятелство, а може би и нещо 
повече, тел. 07896761377, 
Диана – след 19.00 часа

Младо момче търси жена 
с цел запознанство, тел. 
07902097162

Търся си любовница на 
всякакви години – от 20 до 
50, тел. 07717222410

Голямо момиче на 35 
търси мъжа на живота си. 
Трудно ми е да те намеря. 
Моля те, обади ми се! 077 
4566 3820

Разпускащи масажи само 
за момичета и дами по до-
мовете, full privacy, 078 7700 
5067

Търся жена до 40 години 
за секс, а може и нещо поеве-
че, тел.  07530095559

Търся момиче от 18 до 25 
години за секс, ако си допад-
нем, може и нещо повече, 
тел. 07518638078

Разведена, 52 г., търси 
сериозна връзка с мъж от-
говорен и умеещ да обича 
истински, моля за сериозни 
обаждания, 078 5526 3430

П р и в л е к а т е л е н  3 4 -
годишен мъж търси дама за 
екскурзии из Европа (дис-
кретност) , тел. 07791338706, 
Николай

ФУТБОЛЪТ Е НЕ САМО “ТИЧАНЕ” СЛЕД ТОПКАТА

Запалянковките, или каква игра Запалянковките, или каква игра 
играят фенкитеиграят фенките

Общоизвес тен факт 
е,  че фу тболът е най-
популярният спорт в це-
лия свят. Ритането на топ-
ка като че ли се възприема 
и като най-мъжката игра, 
макар че в различни стра-
ни съществуват различни 
стереотипи на поведе-
нието и мисленето, както и 
различни традиции. Обща 
е може би любовта към 
футбола, която не само 
не отслабва с времето, 
а става много по-силна. 
Безброй запалянковци се 
събират с биричка в ръка 
пред телевизорите. Доста 
фенове следват любимите 
си отбори по цял свят. И 
все повече представителки 
на нежния пол започват да 
разбират, че футболът е не 
само “тичане” след топка-
та. Че смисълът на играта 
не е просто да събира на 
стадионите многобройна 
публика, за да наблюдава 
как тълпа симпатични 
здрави момчета се обеди-
няват около една цел - да 
вкарат гол във вратите на 
съперниците. 

Н и к о г о  н е  у ч у д в а 
фактът, че за повечето 
мъже фу тболът е една 
от най-интересните и за-
пленяващи игри. С какво 
обаче тя привлича пред-
ставителките на нежния 

пол? 
Въпросът е по-скоро ри-

торичен, макар и актуален, 
имайки предвид и току-що 
отминалия Мондиал. Ако 
преди едно-две десети-
летия девойките на ста-
дионите са били рядкост, 
в днешно време най-малко 
една трета от запалянков-
ците принадлежат към 
прекрасната половина на 
човечеството. И всяка 
година фенките стават все 
повече. Редиците им са 
доста разнообразни - от 
мъжкараните, които труд-
но могат да бъдат разпо-
знати в общата момчешка 
тълпа, до страхотните кра-
савици, забелязвани и на 
много светски купони.

Не е лесно да бъдат из-
броени всички причини, 
които карат тези девойки 
и в жега, и в студ да изпъ-
кват или да се сливат с 
многобройната армия на 
запалянковците. Често 
фенките са от заможни 
семейства, учат в пре-
стижни университети, 
имат различни хобита и 
интереси... Но почти вина-
ги ги обединява любовта 
към футбола, а най-много - 
към самите играчи. Някои 
от тях не се задоволяват 
само с ходенето на всички 
мачове и с присъствието 

на трениров-
ки на люби-
мия отбор. Те 
буквално се 
превръщат в 
“ловджийки” 
на изгряващи 
звезди, но не 
винаги пре-
след в а не то 
на бленува-
ните кумири 
се увенчава с 
положителен 

резултат. Момичетата оба-
че упорито продължават 
да преследват мечтите си, 
като същевременно радват 
очите на мъжката част от 
публиката по стадионите. 
Основната разлика между 
фенките и запалянковците 
се състои в това, че едните 
наблюдават играта, а дру-
гите не откъсват поглед от 
играчите.

За мача девойките се 
подготвят като за свет-
ско парти: слагат си най-
готините дрешки (и “те-
матично” бельо), блузки с 
деколтета, обувки на висок 
ток, а гримирането им от-
нема часове... Те не винаги 
се стараят да са точни за 
началото на полувремето, 
за много от тях е по-важно 
да издебнат футболистите 
по време на почивките или 
след края на играта. Имен-
но тогава фенките могат да 
се развихрят и да покажат 
на какво са способни. Ко-
гато мачът е свършил, за-
палянковците си тръгват, 
а за момичетата, които и 
без това с викове и визия 
са се опитвали през 90-те 
минути да привлекат вни-
манието на играчите (и пу-
бликата), всичко тепърва 
започва...

Те всячески търсят на-

чини да стигнат възможно 
най-близо до футболи-
стите, причакват ги до 
съблекалните, знаят къде 
са паркирани колите или 
автобусът им, опитват се 
да се сдобият с телефонни-
те им номера, да разберат 
в кое заведение ще разпу-
скат, търсят вниманието 
им, напират да се снимат 
с кумирите си, “прияте-
лите” и “роднините” им, 
коментират техните закон-
ни спътнички в живота, 
надявайки се, че някога 
ще успеят да застанат на 
тяхното място...

Фенките гледат на фут-
болистите не като на обик-
новени хора, а виждат в 
тях прочути личности, 
дори звезди. На тях им е 
безразлично какви са по 
характер. Те не ги избират 
заради личните им каче-
ства, а ги търсят най-вече 
защото са известни. Сами-
те играчи обаче имат осо-
бено отношение към почи-
тателките си. Харесва им да 
виждат красивите девойки 
по трибуните, умиляват се, 
когато фенките им подна-
сят подаръци - най-често 
плюшени играчки или 
любовни стихотворения. 
Основно това са момичета 
на по 14-15 години, които 
са “опасни” за футболи-
стите единствено ако са 
прекалено досадни. Почти 
никоя от фенките обаче 
не осъзнава или отказва 
да приеме факта, че рядко 
(всъщност почти никога) 
техният статус се променя 
и те нямат големи шан-
сове да станат истински 
приятелки или съпруги на 
играчите. А законните по-
ловинки на футболистите 
не възприемат почитател-

ките на мъжете си като ре-
ални съперници, защото в 
повечето случаи смятат, че 
девойките гледат на игра-
чите като на звезди, а не 
като на сексуален обект.

Има обаче и фенки, кои-
то отиват на стадиона не в 
качеството на “ловджий-
ки”, а заради самия мач. 
Те знаят много не само за 
играчите, но разбират и 
всички тънкости на този 
спорт. На истинските за-
палянковци от женски 
пол им харесва футбол-
ният дух и единството на 
привържениците на един 
или друг отбор. Такива 
фенки се чувстват на ста-
диона доста комфортно, 
усещат, че са на мястото 
си, независимо от много-
бройните твърдения, че 
футболът е мъжка игра. 

Има още една причина, 
която кара жената да гледа 
мачовете. Като истинска 
половинка на приятеля 
или съпруга си, подкре-
пяща го във всичките му 
начинания и занимания, 
тя проявява солидарност 
и спрямо неговото увле-
чение към футбола.

Изглежда, че всички из-
броени причини да виж-
даме все повече фенки по 
стадионите и пред теле-
визорите по време на мач 
са доста основателни. Нека 
мъжете не роптаят, че 
жените “посегнаха” и на 
футбола, а се наслажда-
ват не само на играта, но 
и на атрактивната визия 
на прекрасните запалян-
ковки...

Предприемчивите тру-
пат пачки,

докато почти в сич-
ки запалянковци викат 
по трибуните името на 

любимия си отбор, по-
предприемчивите търсят, 
а и намират начини да 
натрупат чрез “фанатиз-
ма” си към футбола цели 
състояния. Като доказа-
телство на това твърдение 
може да послужи при-
мерът на Нурия Бермудес 
- бивша възпитаничка на 
монахините, а днес пор-
нозвезда и носителка на 
титлата “Най-падналата 
жена на Испания”.

Б и з н е с ъ т  н а  2 4 -
годишната красавица се 
състои в това, че примамва 
в леглото си поредната 
знаменитост, а след това 
разказва за случката на це-
лия свят. В последно време 
тя се е специализирала 
изключително на играчите 
от “Реал” Мадрид. В ней-
ната колекция са звезди 
като Роналдо, Роберто 
Карлос, Мишел Салгадо, 
Икер Касиляс, Франсиско 
Павон... Пристрастието си 
към футболистите именно 
на този отбор тя доказва 
не само с делата, но и с 
тялото си: най-интимното 
й място краси татуировка, 
изобразяваща емблемата 
на “Реал”.

След поредната интриж-
ка с този или онзи играч 
Нурия се появява в теле-
визионни предавания, 
където в най-пикантни 
детайли разказва за пре-
живяванията си. Не е 
трудно да се предположи, 
че за всяко свое открове-
ние тя получава хонорар, 
не по-малък от 40 хил. 
евро. Адвокатите на фут-
болистите многократно са 
правили опити да пресекат 
“дейността” на девойката, 
но така и не са успявали. 
Засега.
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Според агенция “Блиц” Мо-
дерния ляв вече има съвсем 
точна представа какво ще 
прави, след като приключи с 
кариерата. Той е решил да купи 
един от резерватите в Южна 
Африка, в който да организи-
ра ловни сафарита за много 
богати хора от цял свят. Камата 
щял да докара там слонове, 
лъвове, антилопи, крокодили 
и всякакви екзотични видове, 
които се срещат по тези гео-
графски ширини. Планира да 
си построи и имение, в което 
да посреща знатните си гости. 
Запознати твърдят, че с този 
бизнес се печелят колосални 
суми. Най-богатите хора на 
света практикуват лова като 

хоби и са готови да платят не-
чувани пари само и само да 
гръмнат един хипопотам или 
антилопа. 

Да припомним, че съвсем 
доскоро Стоичков бе треньор 
на най-богатия местен клуб 
“Мамелъди Съндаунс”, но в 
момента не води отбор. На 
това световно пък бе комента-
тор за мексиканска телевизия. 

Камата разбира от лов и често 
се отбива в стопанство “Елен” 
в Етрополе. 

БГ СПОРТ

Паднахме на 43-то място 
в ранглистата на ФИФА

Димитър Пенев: Димитър Пенев:

Щял да строи ранчо 
в Южна Африка и да 

развива ловен туризъм

Приятелският мач между на-
ционалните футболни отбори 
на Русия и България ще се про-
веде на 11 август в Москва и 
ще започне от 18 ч. българско 
време.  Договорът между Ру-
ската федерация и Българския 
футболен съюз вече е подписан 
и двата отбора ще се изправят 

един срещу друг в подготовка 
за започващите през септември 
европейски квалификации.

Контролата ще се играе на 
стадион “Локомотив” в руската 
столица. Това е последната про-
верка за селекционера Станимир 
Стоилов и отбора преди начало-
то на евроквалификациите.

България отново загуби по-
зиции в ранглистата на ФИФА, 
обявена официално от све-
товната футболна централа. 
Националният ни отбор падна 
от 39 на 43 място, като има 
672 точки. През май тази го-

дина активът на България бе 
711 точки. Новият световен 
шампион Испания измести 
Бразилия от първото място. 
“Ла фурия” е с 1883 точки, а на 
втора позиция е вицешампи-
онът на планетата Холандия с 

1659 точки.
Съперниците на България в 

квалификациите за Евро 2012 
са съответно: Англия - на 7-мо 
място, Швейцария - 18-мо, Чер-
на гора - 72-ро и Уелс - 84-то 
място.

Големият Димитър Пенев зами-
на за Швейцария, където в петък 
се изтегли първият съперник на 
“червените” в Лига Европа. По-
четният член на клуба, който е 
известен с леката си ръка, отпъ-
тува в компанията на шефа на 
отдел “Връзки с обществеността” 
Владимир Рупов. Всички в клуба 
се надяват късметът на треньора 
отново да проработи и “армей-
ците” само да се разходят срещу 
противниците си на старта.

“Няма вече лека и тежка ръка. 
Виждате, че всички отбори игра-
ят добре и са опасни. Рудар измъ-
чи Литекс. Изходът на реванша 
не е ясен, но дано нашият шам-
пион да продължи. ЦСКА обаче е 
длъжен да смачка първия отбор, 
който ни се падне, още повече че 
той ще е по-скромен. 

Напоследък не сме убедителни 
в евротурнирите, но поне в мачо-
вете на старта трябва да газим. 
Не можем да очакваме нещо спе-
циално от жребия, защото само 

ние си правим мачовете трудни 
или лесни. Аз пожелавам успех 
на всички български тимове”, 
заяви Пенев. 

Големият треньор подчерта, че 
е трудно да се направи преход от 
Мондиала към мачовете от ран-
ния етап на евротурнирите. “Не 
е лесно да се гледат тези срещи 
след световното първенство, но 
добре поне, че ЦСКА и Левски  
ще играят скоро и ще вдигнат 
интереса”, заключи Пената. 

ЦСКА трябва да гази в Лига ЕвропаЦСКА трябва да гази в Лига Европа

Пратеник 
на Блекбърн 
впечатлен
от Попето

Добрата игра на Ивелин 
Попов срещ у Рудар по-
превъзбуди представителя 
на Блекбърн. Англичанинът 
бе заел място в ложите на 
Градския стадион. По време 
на срещата скау тът про-
веде няколко разговора, 
оживено жестикулирайки, 
докато говори за Попето. 
Контузията на капитана на 
Литекс обаче помрачи доста 
настроението му. Само ня-
колко минути след смяната 
на Ивелин англичанинът си 
събра бумагите и напусна 
стадиона. 

“Няма нищо сериозно, 
просто мускулен спазъм, 
след който нямаше как да 
продължа. В реванша всички 
трябва да сме по-отговорни 
пред гола, не може да изле-
зем четирима на двама и да 
не си я подаваме”, коменти-
ра Ивелин Попов. “Длъжни 
бяхме да вкараме повече го-
лове заради фантастичната 
публика. Аз съм от 5 години 
в Ловеч и такова нещо нито 
съм виждал тук, нито съм 
чувал. Прекрасни фенове, 
които ни помогнаха доста 
в жегата с подкрепата си. 
Надявам се оттук нататък 
винаги да е така, а ние ще 
се отблагодаряваме с резул-
тати. Важното е, че взехме 
чиста победа, сигурен съм, 
че ще бием и в Черна гора”, 
закани се Попето.

Славия обмисля санкция за Райс М’Боли
Ръководството на Славия побесня срещу двама 

свои играчи и обмисля сурови санкции. Днес на 
лагера в Банско се чакат Райс М’Боли и Павле 
Попара, замесени в трансферни саги от седмици 
насам. И двамата влудяват шефовете с капризи-
те си и президентът Венци Стефанов вече губи 
търпение. М’Боли отказва да иде за тридневни 

тренировки с Уест Хем, преди да подпише дого-
вор. Французинът, който пази на Алжир, мрънка, 
че не е играч за проби.

“Това не са проби. Хората искат да се убедят, 
че всичко е наред, преди да го вземат. Ще имаме 
разговор с Райс. Той трябва да разбере, че Ан-
глия е много по-добър вариант за него, отколкото 

Турция, откъдето му мътят гла-
вата”, изригна Стефанов. Славия 
ще заведе дело срещу мениджъ-
ри, които без разрешение от 
българския клуб навивали Райс 
да подпише със Сиваспор.

От друга страна стана ясно, че 
сърбинът Попара отказа уреден 
трансфер в Китай, което проме-
ни плановете на треньора Емил 
Велев. Халфът не е тренирал 
нито един ден с “белите”. След 
това Попара си уреждаше сам 
трансфер в Анкарагюджу и 
държа Славия в неизвестност. За 
него глобата е сигурна.

Костадинов 
не се яви като 

свидетел
на дело 

Александър Томов е обвинен Александър Томов е обвинен 
за длъжностно присвояване за длъжностно присвояване 

на 3.5 млн. евро от ЦСКАна 3.5 млн. евро от ЦСКА

Делото срещу бившия прези-
дент на ЦСКА Александър Томов 
ще продължи на 4 октомври. На 
редовното заседание на Софий-
ски градски съд не се явиха сви-
детелите Емил Костадинов, който 
в момента е спортно-технически 
директор на “червените”, и инди-
ецът Свапан Дев Гос, от борда на 
директорите в “Кремиковци”. 

Александър Томов е обвинен за 
длъжностно присвояване на 3.5 
млн. евро от ЦСКА и за длъжност-
ни престъпления, с които е още-
тил комбинат „Кремиковци” с 29 
млн. лв.

Играем с Русия на Играем с Русия на 
11 август11 август

КАМАТАКАМАТА ще организира  ще организира 
сафари за богатисафари за богати Христо Сто-Христо Сто-

ичков става ичков става 
туроператор. туроператор. 

Ивелин 
Попов
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Етрополски 
си спонсорира 

участие в 
европейското

Васил Етрополски ще се пус-
не на европейското първенство 
по фехтовка в Лайпциг (15-20 
юли). Той ще се присъедини 
към националите ни директно 
от САЩ и изцяло ще финанси-
ра участието си. България ще 
участва с трима състезатели 
на сабя мъже и още толкова 
на шпага. При жените в тима 
е включена Маргарита Чома-
кова, която получи български 
паспорт. Новото ръководство 
на федерацията не пропусна 
да се похвали и с новата еки-
пировка на тима.

БГ СПОРТ
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Четвърти българин в Тренто

КОТООШУ измъкна 
пета победа в Нагоя

К а л о я н  М а х л я н о в -
Котоошу записа пета поредна 
победа на супертурнира по 
сумо “Нагоя башьо”. Българ-
ският сумист избута Амни-
шики от дохьото с йорикири. 
Амнишики е един от малкото 
сумисти с положителен ба-

ланс срещу българина, като 
след загубата балансът му се 
намали на 11 победи срещу 
вече 8 загуби.

Хакухо не допусна грешка 
и също продължава с ше-
ста победа, след като над-
ви Аран. В поредния пети 

ден съперник на Калоян ще 
бъде маегаширът Точиодзан. 
Българинът спечели послед-
ните три схватки срещу 23-
годишния японец, а общият 
баланс в мачовете помежду 
им е 4 победи за Махлянов и 
2 за Точиодзан.

15 отбора ще вземат участие на европейското първен-
ство по баскетбол за студенти в полския град Познан. 
Шампионатът на Стария континент стартира в по-
неделник (19), а както е известно, България ще бъде 
представена от УНСС. Отборите ще бъдат разделени на 
3 групи по 4 отбора и 1 група от 3. За четвъртфиналите 
се класират първите два отбора от всяка група. 

По два отбора има от Полша и Турция, а без-
спорно впечатление правят още университетите 
на Вилнюс (Литва), който е носител на титлата в 3 
от последните 4 шампионата, както и отборите на 
университетите Санкт Петербург (Русия), Кьолн 
(Германия) и Ниш (Сърбия). Домакините от Техни-
ческия университет в Познан също имат сериозни 
амбиции.

В надпреварата при жените България няма предста-
вител, след като НСА отклони поканата. При жените 
участие ще вземат 12 отбора. УНСС ще ни представя на европейското първенство в Познан

Силвано Пранди се е до-
говорил за по-висока заплата. 
Треньорът на волейболните 
ни национали ще продължи 
контракта си до олимпиадата 
в Лондон през 2012 г., но срещу 
по-голямо възнаграждение. 
През октомври 2008 г. Про-
фесора сложи подписа си в 
хотел “Радисън” за договор 
2+2 години и пое държавния 
ни тим, като раздели с екипа си 

230 000 евро. 
Според запознати уговорката 

е всяка следваща година сумата 
да набъбва с 10 000 евро. Ита-
лианецът получи добра оценка 
от федерацията ни, но очаква-
нията са медал от световното 
първенство през септември. 
Контрактът на наставника из-
тичаше в края на тази година, 
като причините той да бъде 
задържан са постигнатите ре-

зултати, начинът 
му на работа и про-
ведено допитване 
сред момчетата, 
които били едино-
душни, че с него 
не само се работи 
много добре, но и 
са научили страш-
но много. 

В същото време 
стана ясно, че Ка-
зийски и компания 
ще играят с кадем-
лийските си екипи 
на “Асикс” на Мон-
диала в Италия. 
С тях момчетата 
ни бяха облечени 
миналата година 
на европейското 
в Турция, когато 
станаха трети.

Волейбол

Пранди си поиска 
по-висока заплата

Треньорът на волейболните ни 
национали ще продължи контракта 

си до олимпиадата в Лондон 

УНСС в битка с 14 отбора на УНСС в битка с 14 отбора на 
европейското по баскетболевропейското по баскетбол

Световният и европейски 
шампион Тренто включва 
в плановете си за бъдещето 
още един български волейбо-
лист - Николай Учиков. 207-
сантиметровият диагонал от 
Пловдив има договор с клуба за 
три години, но наесен ще играе 
като преотстъпен във второди-
визионния Падова. Миналия 
сезон той игра отново в итали-
анската Серия А2 - в Кавриаго. 

“Учиков е интересен, млад играч 
(на 24 години), коментира пре-
зидентът на тима Диего Мосна. 
От следващия сезон ще трупа 
опит в Падова в Серия А2.”

Мосна смята, че последното 
ново попълнение на Тренто 
- Валентин Братоев, може да 
научи много от треньора Радо-
стин Стойчев. В европейския 
клубен шампион са още Матей 
Казийски и Цветан Соколов. Васил ЕтрополскиВасил Етрополски
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Какво искат мъжете
на 20, на 30, на 40...

ЛЯТО Е...ЛЯТО Е...

Ако спориш с идиот, най-ве-
роятно и той прави същото...

Ако мине покрай група мъже, те задължително ще 
хвърлят оценяващ поглед на една жена, особено ако е 
с къса пола. Нима мъжете обръщат внимание само на 
външността? На жените толкова им се иска да бъдат 
възприемани не само като тяло, а като интересна лич-
ност, да се цени тяхната душевност и индивидуалност. Ето 
какво мислят несемейните мъже по въпроса “С какво ви 
привличат жените?”

20-ГОДИШНИТЕ - СЕКС И ВЪНШНОСТ 
Главното за мъжете на 20 години е да започнат успешна 

кариера. Що се отнася до жените, то колкото повече са 
те в “колекцията” им, толкова по-добре. И, разбира се, те 
трябва да са красиви, за да могат да бъдат “показвани” на 
приятелите, т.е. да повишават мъжкото самочувствие. Ко-
гато се запознават с жена, първата мисъл на 20-годишните 
е “искам ли да правя секс с нея?”. От отговора зависи и 
развитието на отношенията, но тези мъже като правило 
не се стремят към продължителни връзки – те смятат, че 
им е рано да създават семейство.

Към 30-годишна възраст след редица неуспехи с при-
влекателни, но глупави и меркантилни момичета, във 
възгледите настъпва промяна - мъжете започват да раз-
бират, че външността не е всичко и... че те също могат да 
изпитват чувства.

30-ГОДИШНИТЕ – СТАБИЛНОСТ
На 30 години мъжете вече се замислят за семейство 

и осъзнават необходимостта от дом, спомнят си, че е 
време да създадат и дете. Те възприемат жените вече 
по друг начин. След периода на сексуалните експери-
менти те търсят жена, подходяща за съпруга и майка. 
30-годишните вече знаят, че няма да прекарат целия 
си живот в леглото. След като успешната кариера е на-
лице, те започват да мислят за продължение на рода и 
изпитват нужда от стабилност в отношенията.

Разбира се, привлекателно момиче винаги ще пре-
дизвика силно сърцебиене у тях, но истински интерес 
предизвикват по-прозаичните неща - те търсят жена, 
която може да им роди здраво дете, а не фотомодел или 
манекенка, мислещи само за своята външност.

40-ГОДИШНИТЕ - КОМПАНЬОНКА И 
ПРИЯТЕЛКА, 40 И ВСЕ ОЩЕ НЕЖЕНЕН?!

Той е или твърде привързан към майка си, или твърде 
много време е прекарвал на работното си място. Във 
втория случай обикновено е налице добра кариера, но 
мъжът се чувства ужасно самотен, защото няма с кого да 
сподели своя успех. Мъжете на 40 са по-големи материа-
листи, отколкото 30-годишните. На тях им трябва жена, 
която да се грижи за тях и с която да се чувстват добре. 
Ако една жена е готова за това, този мъж е неин.

Когато се запознават с жена, 40-годишните обръщат 
внимание на външността, но ако разберат, че не могат 
да изградят продължителни отношения, бързо изгубват 
интерес. Те искат да са с жени, които се смеят на техните 
шеги и споделят техните интереси, които ще се грижат 
за тях, но и сами се нуждаят от внимание. Вече не става 
въпрос да се намери просто любовница или съпруга, но 
и приятел. На тази възраст мъжете се интересуват много 
от характера на жените. Интересни ли са те? А добри? 
Много важен фактор е и умението на жената да готви и 
да се справя с битовите проблеми. Този подход може би 
ви се струва безсърдечен? Усещате нужда от романтика 
и секс? Тогава си спомнете 20-годишните младежи, на 
които не им трябва нищо друго освен това.
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Важни телефонни номера и адреси

Дебел мъж искал да от-
слабне. Пробвал всякакви 
диети, но нищо не се полу-
чавало. Накрая прочел една 
обява: “Отслабнете с 5 кг на 
ден!”. Позвънил, казали му, 
че ще дойдат на място.

На другия ден се звънна-
ло на вратата, мъжът отво-
рил, а там стояла красива 
гола жена, която държала 
табелка: “Ако ме хванеш, 
съм твоя!”. Започнал мъжът 
да я гони из цялата къща. 
Няколко часа я гонил, най-
накрая я хванал, свършил 
работата, застанал на кан-
тара - отслабнал с 5 кг!

Следващата седмица пак 
позвънил по телефона и 
казал: “Искам да отслабна с 
10 кг!”. Отново му казали да 
чака вкъщи. На другия ден 
на вратата го чакала още 
по-красива гола жена с та-
белка: “Ако ме хванеш, съм 
твоя!”. Започнал да я гони. 
Половин ден я гонил, най-
накрая я хванал..., застанал 
на кантара - бил отслабнал 
с 10 кг!

Следващата седмица от-
ново се обадил по телефона 
и твърдо казал:

- Искам да отслабна с 
20 кг!

- Сигурен ли сте?
- Сигурен съм!
-  Е ,  до бр е .  Ча ка йте 

вкъщи.
И отново на вратата се 

звъни, мъжът отваря вра-
тата, а там стои едър негър 
с табела: “Ако те хвана, си 
мой!”

- Не разбирам защо се по-
дигравате с нас, блондин-
ките, след като ни предпо-
читате пред брюнетките. 

- Хора сме. Всеки прави 
грешки…

След като бръснарят два 
пъти го порязал, клиентът 
поискал чаша вода.

- Извинявайте, господине 
- казал бръснарят. - Косъм 
ли имате в устата си?

- Не, искам да видя дали 
гърлото ми тече!

Българин и швейцарец 
се карат кой език е по-
труден:

- Ние - казал швейца-
рецът, - пишем ich bin, а 
произнасяме иш бин. 

- А пък ние - гордо заявил 
българинът, - пишем какво, 
а произнасяме Ъ.

Flat 2, 137 St. Johns Road, Walthamstow  London, E17 4JH

ВИЦОВЕ, СПРАВОЧНИК

Flat 2, 137 St. Johns Road,
Walthamstow London, E17 4JH
Редакция: 02085316183 тел. 0208 5316 183

Един човек излязъл на 
разходка и точно минавал 

през вратата, един глас в него 
се обадил: 

- Спри! Опасност!
Човекът заковал на място 

и «прасс», пред него се раз-
била саксия. Учудил се той и 

продължил. Като пресичал 
улицата, вътрешният му 

глас пак казал: 
- Спри! Опасност!
Човекът спрял и една кола 

профучала на сантиметри от 
него.Той казал: 

- Кой си ти, че два пъти вече 
ме спасяваш?

-Аз съм твоят вътрешен 
глас.

- Ами можеш ли да ми 

се покажеш ей тука, на 
ръката ми?

И хоп - едно мъничко чо-
вече се появило на дланта 
на човека и казало:

- Ето ме.
Човекът го смазал бързо с 

палеца си и казал:
- А къде беше, като се 

жених, бе?

Природата си играе...

Накрая попитал момчето дали 
иска опаковка с три или шест 
презерватива.

- Мисля, че предпочитам 
шестте - отвърнал младежът. 
- Предполагам, че следващите 
няколко нощи ще съм доста 
зает.

Момчето отишло навреме 
за вечерята и на вратата го по-
срещнала приятелката му. Тя го 
въвела в трапезарията, където 
вече седели родителите й. На-
станили го и му предложили да 
каже молитвата. Момчето свело 
глава. След десет минути глава-
та му продължавала да е наведе-
на. Когато след двайсет минути 
все още не бил изправил глава, 
момичето се наклонило към 
него и прошепнало:

- Не знаех, че си толкова на-
божен.

- Аз пък не знаех, че баща ти 
е аптекар…

Дебел мъж искал да от-
слабне. Пробвал всякакви 
диети, но нищо не се полу-

звъни, мъжът отваря вра-
тата, а там стои едър негър
с табела: “Ако те хвана, си
мой!”

СМЕХОТЕРАПИЯСМЕХОТЕРАПИЯ
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Момиче поканило гаджето 
си на вечеря в дома на роди-
телите си. Перспективата била 
ужасяваща, но тя му обещала, 
че после ще излезе с него и ще 
му се отдаде. За да се приготви, 
момчето, което също било 
девствено, отишло в аптеката 
да си купи презервативи. Ап-
текарят бил много услужлив 
и му обяснил всичко за секса. 
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Читателска

поща „БГ БЕН“

inbox@

bgben.co.uk

Най-краткият

път до страниците

на   БГ БЕН

БГ ШОУ

ика на живоМузика на живо
       Вкусна българска кухня               Вкусна българска кухня

                            Незабравимо парти

Най-старият български бар-ресторант в Лондон 
се грижи за Вашето добро настроение вече 6 години

Заповядайте, тук купонът е до зори!Заповядайте, тук купонът е до зори!

За резервации: За резервации: 
тел. 02072635902 тел. 02072635902 
(всеки ден след 13.00 часа)(всеки ден след 13.00 часа)

АРТИТАБГ ПАРТИТА  
ивсеки
въртък, четвъртък, 
ък, петък, 
та и събота и 
лянеделя

НННайй-старият бббългарски баНННайй-старият ббългарски ба
сссссе грижи за Вашето добросссссе грижи за Вашето добро

бре дошли в Добре дошли в 
АР-РЕСТОРАНТ БАР-РЕСТОРАНТ 
RDA 2АRDA 2

156A Seven 156A Seven 
Sisters RoadSisters Road

LondonLondon
N7 7PLN7 7PL

Стефан Илчев - съсед на Шаная Туейн

Няма с какво да 
сравня това чудо 
– на магьосник 
да му правят 
магия, – възкликна 
прочутият 
фокусник Астор, 
когато след 
тържествена 
церемония бе 
приобщен към 
20-те известни 
българи, чиито 
имена са изписани 
върху звезди 
в Алеята на 
славата пред кино 
“Арена Младост”.

Световноизвестният 
диджей Джош Гeйбриел 
от Gabriel & Dresden иска 
да получи българско граж-
данство. Родителите му са 
напуснали България по 
време на Втората светов-

на война, а сега той е 
твърдо решен да се 

завърне към коре-

ните си. Първата 
стъпка ще бъде 
с концерт на 23 
юли у нас. Ини-
циативата е под-
крепена от Аген-
цията за бълга-
рите в чужбина, 
и то лично от 
министъра без 
портфейл проф. 
Божидар Дими-
тров. 

Джош е роден 
през 1968 година в Санта 
Моника, Калифорния. Той 
бързо набира скорост и 
се превръща в един от 
най-успешните диджеи в 
цял свят. Свирил е редом 
до Джон Дигуийд, Джеймс 
Холдън, Ник Уорън, Дани 
Хоулелс, Виктор Калде-
рон, Тиесто и др.

US ДИДЖЕЙ
става

 българин

Стефан Илчев иска да става съсед на 
Шаная Туейн. Певецът се върна от по-
редното си турне в Швейцария, където 
обиколи Лозана, Женева, Монтрьо и 
Везе. Той поднесе цветя на любимата си 
певица Шаная Туейн, която има огромно 

Читателска

имение в града с изглед към езерото и къща 
с архитектура на артистично звукозаписно 
студио. Това дало идея на Илчев да си купи 
къща в съседство, още повече че му предстоят 
редовни пътувания до 
Швейцария, къде-
то има ангажи-
менти от есен-
та. В Монтрьо 
Илчев бе на 
джаз фести-
вал с участи-
ето на Били 
Айдъл, Миси 
Елиът и други 
любими негови 
музиканти.

МуМуМ
      
      

БГ ПБГ П
всевсесес
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С концерт в памет на ле-
гендарната Леа Иванова ще 
се открие тринадесетото 
издание на международния 
джаз фестивал в Банско. Той 
ще се проведе по традиция 
от 8 до 13 август, съобщиха 
организаторите. Любите-
лите на джаза ще се срещ-
нат със световноизвестни 
джазови изпълнители от 
четири континента. Жители 
и гости на града ще пре-
живеят отново магията на 
музиката пред откритата 
сцена на площад “Н. Вапца-
ров”. Изненада за почитате-
лите на джаза ще бъдат го-
стите в предфестивалната 
вечер на 7 август, когато на 
сцената ще излезе пеещата 
актриса Деси Тенекиджие-
ва, а за финал песни на Леа 
Иванова ще представи по-
пулярната във Финландия 
и Швейцария гласовита 
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риера в чужбина. След завръщането 
си на родна земя тя избира за дуети 
ненадминатия Васил Петров. Заедно 
с него Мери откри певческия талант 
на холивудската звезда Бен Крос, 
който е близък приятел на родния 
Франк Синатра.


